
BORRADOR DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  
DE LA CORPORACIÓ CELEBRADA PEL PLE DE L’AJUNTAMENT 

EL DIA 30 DE MAIG DE 2024

A la vila de Calvià, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, a les deu hores i tres minuts del dia 30 de
maig de 2024, amb convocatòria prèvia en forma, es reuneixen a la sala de plens de l’Ajuntament de Calvià
els representants dels grups polítics del consistori que s’esmenten més avall, sota la presidència del batle,
senyor Juan Antonio Amengual Guasp, i amb l’assistència de la secretària accidental per delegació, Sra.
Francisca Torres Arabí, a fi de dur a terme la sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament.

ASISTENTS:

Batle-President:  Sr. Juan Antonio Amengual Guasp
 

Regidors: Sra. María Isabel Bonet Saum
Sr. Jaime Bujosa Arbona
Sra. María Esperanza Catalá Ribó

                                          Sra. Alba Cuenca Cuenca
Sr. Benito Carlos Ferrer Gómez
Sra. Natividad Francés Gárate
Sr. Simón Fuentes Mackintosh
Sra. María Dolores Godoy Alcoy
Sra. Marta López Expósito
Sr. Miguel Ángel Máñez González
Sr. Jabo Martínez Rodríguez
Sr. Borja Martorell Enseñat
Sr. Manuel Mas Sánchez
Sr. Alfonso Molina Jiménez
Sra. Elisa Monserrat Mayol
Sra. Francisca Muñoz Alcaraz
Sra. Marina Pallicer Sánchez
Sra. Bárbara Portells Sabater
Sra. Juana María Prats Vidal
Sr. Juan Recasens Oliver
Sra. María del Carmen Rojano Pérez
Sr. Francisco Javier Tascón Piña
Sra. María Teresa Tena Iturrizaga
Sr. Juan Thomás Quetglas

Excusa assistència:        Sr. Alfonso Molina Jiménez

Interventor acctal.:     Sr. Mateo Rigo Vallori

Secretària acctal.p.d.:      Sra. Francisca Torres Arabí 

Aquesta  acta  s’ha  redactat  utilitzant  l’aplicació  informàtica  “VideoActa”,  i  es  pot  accedir  de  forma
automàtica, des dels enllaços vinculats que es troben a cada punt de l’ordre del dia, al vídeo de l’acta de la
sessió, en el qual hi ha registrades totes les intervencions. Tant aquesta acta com el vídeo de la sessió
s’han enregistrat electrònicament, d’acord amb la legislació vigent. 

La Sra. Francés Gárate excusa l’assistència del Sr. Molina Jiménez qui no ha pogut assistir a la sessió
per motius personals.

1. LECTURA I APROVACIÓ DELS ESBORRANYS DE LES ACTES CORRESPONENTS A LA SESSIÓ
ORDINÀRIA DE DIA 25.04.24 I A LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE DIA 13.05.24

La corporació plenària, per unanimitat, aprova els esborranys de les actes assenyalades.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =1  



2.  PROPOSTA  PER  APROVAR  ACATAR  I  COMPLIR  LES  RESOLUCIONS  JUDICIALS  FERMES
DICTADES PER DIFERENTS ÒRGANS JUDICIALS EN EL PERÍODE ENTRE EL 8 D’ABRIL A 13 DE
MAIG DE 2024.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“Las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en relación con expedientes en los que el
Ajuntament de Calvià ha sido, que han tenido entrada en los Servicios Jurídicos de la Corporación en el
período comprendido entre el 08/04/24 y el 13/05/24 son las siguientes:

JURISDICCIÓN CONTENCIOSO ADMINISTRATIVA

1. Sentencia núm. 587/23 de 16/11/23 dictada por el Juzgado Contencioso Administrativo núm. 3 en el
Procedimiento Abreviado 539/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mer-
cantil ALABERN & ALABERN, S.L. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 58/22).

2. Sentencia núm. 144/24 de 19/03/24 dictada por el Juzgado Contencioso Administrativo núm. 2 en el
Procedimiento Abreviado 429/20 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por Dª. Mª
DEL CARMEN PUIG RODRÍGUEZ contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 66/20).

3. Decreto núm. 96/23 de 13/12/23 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 1 en
el  Procedimiento Abreviado 533/22 en el  recurso  contencioso administrativo interpuesto  por  D.
JUAN JOSÉ PINTADO TORRES y Dª. DOLORES MÁLAGA RODRÍGUEZ contra el AJUNTAMENT
DE CALVIÀ (NR SSJJ: 79/22).

4. Auto núm. 08/24 de 19/01/24 dictado por el Juzgado Contencioso Administrativo núm. 3 en el Pro-
cedimiento Abreviado 663/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mercantil
ALLIANZ CIA DE SEGUROS Y REASEGUROS, S.A. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR
SSJJ: 94/22).

5. Sentencia núm. 616/23 de 24/07/23 dictada por la Sala de lo Contencioso Administrativo del Tribu-
nal Superior de Justicia de las Illes Balears en el Procedimiento Ordinario 111/20 en el recurso con-
tencioso administrativo interpuesto por el AJUNTAMENT DE CALVIÀ contra la CONSELLERIA DE
MEDI AMBIENT I TERRITORI DEL GOVERN DE LES ILLES BALEARS (NR SSJJ: 05/20).

6. Decreto núm. 75/23 de 08/11/23 dictado por el Juzgado Contencioso Administrativo núm. 1 en el
Procedimiento Abreviado 301/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por D. ANTO-
NIO COLOMAR GUARDIOLA contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 29/22).

7. Sentencia núm. 51/24 de 29/01/24 dictada por el Juzgado Contencioso Administrativo núm. 2 en el
Procedimiento Abreviado 647/23 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la mer-
cantil TORALIPO, S.L.U contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 31/23).

8. Sentencia núm. 131/24 de 12/03/24 dictada por el Juzgado Contencioso Administrativo núm. 1 en el
Procedimiento Abreviado 224/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por Dª. SU-
SAN SIMONYAN HAYKAZYAN contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 13/22).

Por todo lo expuesto, y en cumplimiento de las atribuciones que tengo conferidas, previo dictamen de la
Comisión Informativa de Asuntos Generales, se eleva al pleno municipal la siguiente

PROPUESTA DE ACUERDO

1. Aprobar acatar y cumplir las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en relación con
expedientes en los que el Ajuntament de Calvià ha sido parte durante el período comprendido entre
el 08/04/24 y el 13/05/24.”

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =2  



3.  PROPOSTA  PER  APROVAR  PROCEDIR  A  INCLOURE  L’ASSOCIACIÓ  ANOMENADA  «CLUB
ESPORTIU  PALMANOVA»  EN  EL  REGISTRE  MUNICIPAL  D’ASSOCIACIONS  AMB  EL  NÚMERO
D’INSCRIPCIÓ 376.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament de Calvià, instituint  el Registre Municipal d'Associacions, que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada “CLUB ESPORTIU PALMANOVA” amb NIF número G70968326 ha sol·licitat la
seva inscripció en el  Registre i  a  aquest  efecte ha presentat  la  documentació requerida a l'art.  18 de
l'esmentada Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir  a  incloure  l'Associació  anomenada  “CLUB  ESPORTIU  PALMANOVA”  al  registre
Municipal d'Associacions, assignant-li el número d’inscripció 376, amb els efectes establerts a l'Ordenança
de Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió
que es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”
 
Sotmesa a votació la ratificació del precedent decret, s’aprova per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =3  

4. PROPOSTA PER APROVAR PROCEDIR A INCLOURE L’ASSOCIACIÓ ANOMENADA «HUGO V DE
MATAPLANA» EN EL REGISTRE MUNICIPAL D’ASSOCIACIONS AMB EL NÚMERO D’INSCRIPCIÓ
377.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament de Calvià, instituint  el Registre Municipal d'Associacions, que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada “HUGO V DE MATAPLANA” amb NIF número G70942974 ha sol·licitat la seva
inscripció en el Registre i a aquest efecte ha presentat la documentació requerida a l'art. 18 de l'esmentada
Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir a incloure l'Associació anomenada  “HUGO V DE MATAPLANA”  al registre Municipal
d'Associacions,  assignant-li  el  número  d’inscripció  377,  amb  els  efectes  establerts  a  l'Ordenança  de
Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió
que es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”

Sotmesa a votació la ratificació del precedent decret, s’aprova per unanimitat.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =4  



5.  PROPOSTA  PER  APROVAR  DEFINITIVAMENT  LA  MODIFICACIÓ  DEL  ARTICLE  23,8  DE
L’ORDENANÇA MUNICIPAL DE PROTECCIÓ DEL MEDIAMBIENT CONTRA LA CONTAMINACIÓ PER
RENOUS I VIBRACIONS.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“I) ANTECEDENTES:

1. El Pleno del Ayuntamiento de Calvià, en sesión celebrada el 26 de febrero de 2024, aprobó inicialmente
la modificación del artículo 23.8 de la Ordenanza municipal de protección del medio ambiente contra la
contaminación por ruidos y vibraciones con el objeto de extender la restricción horaria para la realización de
obras en la época estival a la urbanización de Costa d'en Blanes situada al norte de la autopista MA-1 y a
los núcleos tradicionales de Calvià y Es Capdellà, aunque únicamente los meses de julio y agosto, de tal
forma que el horario de trabajo durante los citados meses será el comprendido entre las 10:30 h y las 13:00
h los días laborables, de lunes a viernes. Esta limitación horaria se aplica a aquellas obras que, por su
entidad o naturaleza, implican la utilización de medios mecánicos o herramientas de trabajo que, por sus
propias características y, con independencia de su inclusión o no en los anexos del Real Decreto 212/2002,
de 22 de febrero,  por el  que se regulan las emisiones sonoras en el  entorno debidas a determinadas
máquinas de uso al aire libre, producen ruidos o vibraciones molestas de difícil o imposible corrección.
Asimismo,  se  introduce  una  lista  no  cerrada  de  maquinaria  y  herramientas  que  producen  ruidos  o
vibraciones molestas de difícil o imposible reparación.

2. En cumplimiento de lo dispuesto en el artículo 102 de la Ley 20/2006, de 15 de diciembre, municipal y de
régimen local  de las Illes Balears se procedió a la  publicación del  acuerdo de aprobación inicial  en el
B.O.I.B no 34, de fecha 9 de marzo de 2024. Por otra parte, en aplicación de lo previsto en los artículos 7e)
y 5.4 de la Ley 19/2013, de 9 de diciembre, de transparencia, acceso a la información pública y buen
gobierno  también  se  publicó  en  la  página  web  del  Ayuntamiento.  Todo  ello  para  que  las  personas
interesadas pudieran formular alegaciones en el plazo de 30 dias hábiles.

3.  Según el informe emitido, en fecha 09/05/2024, por la Unidad de Registro General, durante el periodo
comprendido entre el 10/03/204 y el 26/04/2024 se han presentado las siguientes alegaciones:

El 23/04/2024 -rge 3673- la Asociación de Constructores de Baleares.
El 29/04/2024 -rge 4721- la entidad Grúas Aguilar SLU.

Las referidas alegaciones han sido objeto del informe suscrito por Jefe de Servicio de Urbanismo que, en
su parte bastante, se transcribe:

"Respuesta  a  las  alegaciones  presentadas  por  la  ASOCIACIÓN  DE  CONSTRUCTORES  DE
BALEARES a la APROBACIÓN INICIAL de la Modificación del art. 23.8 de la Ordenanza Municipal de
protección del medio ambiente contra la contaminación por ruidos y vibraciones:

ALEGACIÓN PRIMERA
Se modifica el artículo 23.8 de la Ordenanza extendiendo la limitación horaria para las obras en que se
utilicen  herramientas o  maquinaria  que produzcan ruidos  o vibraciones molestas  de  difícil  o  imposible
corrección, a la urbanización de Costa den Blanes y a los núcleos tradicionales de Calvià y Es Capdellà,
durante los meses de julio y agosto de cada año, entre las 10:30 y las 13:00, los días laborables de lunes a
viernes. Esta medida se ha considerado necesaria para proteger el derecho de los residentes al descanso,
salud e intimidad necesarias durante los meses tradicionalmente de vacaciones y descanso como son julio
y agosto.

ALEGACIÓN SEGUNDA
En primer lugar, hay que señalar que no estamos ante la elaboración de una nueva ordenanza, sino ante
una modificación de un punto de un artículo de una norma que tiene 62 artículos y varias disposiciones
adicionales y transitorias. No parece razonable equiparar esto con lo regulado en en el artículo 133 de la
Ley 39/2015 de 1 de octubre, del Procedimiento Administrativo Común de las Administraciones Públicas
relativo a la participación de los ciudadanos en el procedimiento de elaboración de normas con rango de
Ley y reglamentos, que establece en su punto 1 que con carácter previo a la elaboración del proyecto o
anteproyecto de ley o de reglamento..... En segundo lugar, hay que recordar que en el punto 4 de este
mismo artículo,  se  indica  que  cuando  la  propuesta  normativa  no  tenga  un impacto  significativo  en  la
actividad económica, no imponga obligaciones relevantes a los destinatarios o regule aspectos parciales de
una materia, podrá omitirse la consulta pública regulada en el apartado primero. Esta modificación puntual,



como puede apreciarse en su redactado definitivo, precisamente opera al contrario: autoriza una ampliación
horaria de 2,5 horas a 4 horas durante 4 de los 6 meses con limitación horaria y elimina, para mayor
claridad el listado de máquinas. Únicamente, como aspecto más restrictivo, viene a incluir, solo durante 2
meses al año, a la urbanización de Costa den Blanes, situada al norte de la autopista Ma-1 y los núcleos
tradicionales de Calvià Vila y Es Capdellà.  Estas zonas del municipio de Calvià, inexplicablemente, no
gozaban de ninguna limitación por contaminación por ruidos y vibraciones, privando a ciudadanos de Calvià
del  derecho al  descanso en los  meses de julio  y  agosto,  tradicionalmente meses de vacaciones para
muchos de los residentes.

ALEGACIÓN TERCERA
En el tercer párrafo del artículo 23.8 se ha eliminado la relación de maquinaria considerada no admisible
por  su alto  nivel  de emisión acústica,  si  bien luego acompaña una tabla de máquinas o herramientas
consideradas altamente nocivas en ese aspecto. Es cierto que elaborar una lista de maquinaria de esta
naturaleza y con estos fines sólo puede ser orientativa, ya que una máquina que no estuviera en la lista
puede sobrepasar los niveles de inmisión acústicos considerados como admisibles por la normativa,  y
también  puede  ocurrir  lo  contrario,  que  una  máquina  incluida  en  esa  lista  no  resulte  molesta  en
determinadas circunstancias o no sobrepase los valores máximos establecidos. Resulta claro que no se
deben confundir los niveles de emisión de ruidos o potencia acústica Lw con los niveles de inmisión de
ruido transmitido al medio ambiente exterior Lk. De hecho la Ordenanza Municipal de protección del medio
ambiente contra la contaminación por ruidos y vibraciones cuando establece niveles máximos de ruido
transmitido al medio ambiente exterior en la tabla B1 del Anexo III, lo hace siempre considerando niveles de
INMISIÓN DE RUIDOS. Por lo tanto lo que determina el cumplimiento o el incumplimiento de la ordenanza
en relación al nivel de ruidos en un punto determinado (donde se sufren molestias) es la MEDICIÓN del
ruido que se percibe realmente en ese punto (INMISIÓN). En la práctica lo que valdrá será esa medición
real del ruido y no el que esté o no en una tabla de maquinaria. De todo esto se desprende que en las
obras de  construcción  habrá unas fases en las  que se  sobrepasen los  niveles máximos admitidos de
inmisión  sonora  para los  vecinos de alrededor,  y  que habrá  maquinaria  determinada que sobrepasará
igualmente esos niveles. Deberá ser la empresa constructora quien organice esos trabajos de mayor y
menor contaminación acústica en base a las franjas horarias contempladas en la Ordenanza de ruidos. Por
otra parte, es cierto que determinados trabajos requieren de franjas horarias menos limitantes para que
resulten efectivas dentro del proceso constructivo.

ALEGACIÓN CUARTA
En la propia alegación presentada la Asociación de Constructores de Baleares se asume que la actividad
que desarrolla supone contaminación acústica y que afecta a los derechos protegibles al descanso, a la
salud y a la intimidad de las personas. Los meses de julio y agosto son los más representativos como
períodos de descanso, vacaciones y necesidad de reposo y tranquilidad. Pero la estación veraniega es
mucho más larga y la saturación por gran afluencia turística y vacacional es muy intensa, requiriendo una
protección durante los meses de mayo a octubre, ambos incluidos.

Por todo ello, se propone ACEPTAR PARCIALMENTE las alegaciones presentadas por la Asociación de
Constructores de Baleares de tal manera que:

- No se incorpora una tabla o lista de maquinaria,  siendo la empresa constructora quien velará por el
cumplimiento  de  la  ordenanza  en  cuanto  a  limitación  de  ruidos,  RESPETANDO  las  franjas  horarias
establecidas cuando se superen los niveles máximos de ruido transmitido al medio ambiente exterior en la
tabla B1 del Anexo III.

- En las zonas de gran afluencia turística en las que entre los días 1 de mayo y 31 de octubre de cada año
el  horario de trabajo estaba limitado entre las  10:30 y las 13:00 para las emisiones de ruido en  obra
molestas de difícil o imposible corrección, este horario pasa a ser entre las 9:30 y las 13:30 horas para los
meses  de  mayo,  junio,  septiembre  y  octubre  de  cada  año.  -La  restricción  horaria  será  para  todo  el
municipio,  incluidos la  urbanización de Costa  den Blanes,  situada al  norte  de la  autopista Ma-1  y los
núcleos tradicionales de Calvià Vila y Es Capdellà, entre las 10:30 y las 13:00, durante los meses de julio y
agosto de cada año.

Respuesta a las alegaciones presentadas por GRUAS AGUILAR S.L.U. a la APROBACIÓN INICIAL de
la Modificación del art. 23.8 de la Ordenanza Municipal de protección del medio ambiente contra la
contaminación por ruidos y vibraciones: 

En relación a la solicitud de exención a la ordenanza municipal para realizar jornadas diarias de trabajo de
al menos 8 horas, con grúas móviles y con camiones grúa, para la ejecución de trabajos de montaje y



desmontaje de grúas torres en las obras, de sustitución de enfriadoras y de trabajos de jardinería, hay que
señalar que la modificación del artículo 23.8 de la citada ordenanza:

-  No  incorpora  una  tabla  o  lista  de  maquinaria,  siendo  la  empresa  constructora  quien  velará  por  el
cumplimiento  de  la  ordenanza  en  cuanto  a  limitación  de  ruidos,  RESPETANDO  las  franjas  horarias
establecidas cuando se superen los niveles máximos de ruido transmitido al medio ambiente exterior en la
tabla B1 del Anexo III.
- Señala que en las zonas de gran afluencia turística en las que entre los días 1 de mayo y 31 de octubre
de cada año el horario de trabajo estaba limitado entre las 10:30 y las 13:00 para las emisiones de ruido en
obra molestas de difícil o imposible corrección, este horario pasa a ser entre las 9:30 y las 13:30 horas para
los meses de mayo, junio, septiembre y octubre de cada año.
- Por último establece que la restricción horaria será para todo el municipio, incluidos la urbanización de
Costa den Blanes, situada al norte de la autopista Ma-1 y los núcleos tradicionales de Calvià Vila  y  Es
Capdellà, entre las 10:30 y las 13:00, durante los meses de julio y agosto de cada año. 

En consecuencia, a la vista las alegaciones presentadas y conforme lo señalado en el presente informe
municipal de alegaciones, se propone la Modificación del art. 23.8 de la Ordenanza Municipal de protección
del medio ambiente contra la contaminación por ruidos y vibraciones, en los siguientes términos: 

Artículo 23. Condiciones generales aplicables a los trabajos en la vía pública, obras y edificaciones 

8.  Con independencia del estricto cumplimiento de las normas contenidas en los anteriores apartados,  y
atendidas las  características  de especial  sensibilidad acústica del  municipio de  Calvià por  su carácter
turístico,  en las zonas de gran afluencia turística definidas de acuerdo con lo previsto el artículo 22 de la
Ley 11/2001,  de 15 de junio, de ordenación de la actividad comercial en las Islas Baleares,  el horario de
trabajo se ajustará a las siguientes limitaciones:

a) En las zonas de gran afluencia turística, el horario de trabajo estará comprendido entre las 9:30 y
las  13:30 horas los  días  laborables  de  lunes a  viernes los  meses de mayo,  junio,  septiembre  y
octubre de cada año.
b) Durante los meses de julio y agosto de cada año, en las zonas de gran afluencia turística, así
como en la  urbanización Costa den Blanes,  situada al  norte de la  autopista Ma-1 y  los núcleos
tradicionales de Calvià Vila y Es Capdellà, el horario de trabajo estará comprendido entre las 10:30 y
las 13:00 horas los días laborables de lunes a viernes.

Será la empresa constructora quien velará por el cumplimiento de la ordenanza en cuanto a limitación de
ruidos,  respetando las  franjas  horarias  establecidas cuando  se  superen los  niveles  máximos de ruido
transmitido al medio ambiente exterior conforme tabla B1 del Anexo III, Valores límite de inmisión de ruido
transmitido al medio ambiente exterior."

II) CONSIDERACIONES JURÍDICAS:

1. La Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local, en su artícu- lo 4.1 reconoce a
los  municipios,  provincias  e  islas  diferentes  potestades,  entre  las  que  se  encuentra  la  potestad
reglamentaria. 

2. El artículo 102 de la Ley 20/2006, de 15 de diciembre, municipal y de régimen local de las Illes Balears
regula el procedimiento de elaboración y aprobación de reglamentos y ordenanzas:

a) Aprobación inicial por el pleno de la entidad local.

b) Información pública, previo anuncio en la sección correspondiente del Butlletí Oficial de les Illes Balears y
en el tablón de anuncios de la entidad del acuerdo de aprobación inicial, por el plazo mínimo de treinta días,
en que la vecindad y las personas legítimamente interesadas pueden examinar el expediente  y  formular
reclamaciones, reparos u observaciones.

c) Audiencia previa a las asociaciones vecinales y de defensa de las personas consumidoras y usuarias
establecidas en su ámbito territorial que estén inscritas en el registro municipal de asociaciones vecinales y
cuyos fines guarden relación directa con el objeto de la disposición.

d) Resolución de las reclamaciones, reparos u observaciones y aprobación definitiva por el pleno. Si no se
ha  presentado  ninguna  reclamación  o  sugerencia,  el  acuerdo  inicialmente  adoptado  se  entenderá
definitivamente aprobado sin necesidad de nuevo acuerdo expreso.



e) Para la modificación de las ordenanzas y los reglamentos deberán seguirse los mismos trámites que
para su aprobación.

3. El artículo 7e) de la Ley 19/2013, de 9 de diciembre, de transparencia, acceso a la información pública y
buen gobierno exige que las Administraciones Públicas publiquen, en el ámbito de sus competencias, los
documentos  que,  conforme  a  la  legislación  sectorial  vigente,  deban  ser  sometidos  a  un  período  de
información pública durante su tramitación. De acuerdo con el artículo 5.4 de esta Ley, la información sujeta
a las obligaciones de transparencia será publicada en las correspondientes sedes electrónicas o páginas
web. 

4. En cuanto a la entrada en vigor de los reglamentos  y  ordenanzas, el artículo 103 de la Ley 20/2006
establece: 

1. Los reglamentos y las ordenanzas, incluidos los contenidos normativos de los planes urbanísticos,
no entran en vigor hasta que no se hayan publicado íntegramente en el Butlletí Oficial de les Illes
Balears, y hasta que no haya transcurrido el plazo que señala el artículo 113 de esta ley. 

2.  Las ordenanzas fiscales entran en vigor  cuando se hayan publicado íntegramente el  acuerdo
definitivo y el texto de las mismas en el citado boletín, a no ser que se demore su aplicación a una
fecha posterior.

El artículo 103.1 se remite al artículo 113 para determinar el plazo de entrada en vigor de los reglamentos y
ordenanzas aprobados definitivamente. Este precepto establece un plazo de 15 días hábiles para que el
Gobierno de las Illes Balears, el consejo correspondiente o la delegación del Gobierno puedan hacer uso
del requerimiento de anulación del acto o acuerdo aprobado definitivamente en el supuesto de que incurra
en infracción del  ordenamiento  jurídico.  En consecuencia,  el  acto  o  acuerdo entrará  en  vigor una vez
transcurridos 15 días hábiles a contar desde la fecha de comunicación del mismo al Gobierno, consejo
correspondiente o delegación del Gobierno.

5. El Pleno Municipal tiene atribuida la competencia para la aprobación del reglamento orgánico  y de las
ordenanzas (artículo 22.2.d) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local). 

A la vista de lo expuesto, procede someter al Pleno Municipal el siguiente ACUERDO:

1. Estimar  parcialmente  las  alegaciones  formuladas  el  23/04/2024  -rge  3673-  por  la  la  Asociación  de
Constructores de Baleares y el 29/04/2024 -rge 4721- por la entidad Grúas Aguilar SLU en los términos
expuestos en el informe suscrito por el Jefe de Servicio de Urbanismo, que se ha incorporado a la presente
Propuesta. 

2. Aprobar definitivamente la modificación del artículo 23.8 de la Ordenanza municipal de protección del
medio ambiente contra la contaminación por ruidos y vibraciones, de acuerdo con la redacción contenida en
referido informe suscrito por el Jefe de Servicio de Urbanismo.

3. Proceder a la publicación en el B.O.I.B del presente acuerdo con el texto íntegro de la modificación de la
Ordenanza, en cumplimiento de lo dispuesto en el artículo 103 de la Ley 20/2006, de 15 de diciembre,
municipal y de régimen local de las Islas Baleares, en relación a la artículo 113 de la misma Ley, a efectos
de su entrada en vigor.”

Sotmesa  a  votació  la  proposta  anterior,  queda  aprovada  per  majoria  de  tretze  vots  a  favor  i  onze
abstencions. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) i
els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores
Prats  Vidal  i  Tena  Iturrizaga).  Se  n’abstenen  els  regidors  del  grup  PSOE  (senyores  Cuenca  Cuenca,
Francés  Gárate,  López  Expósito,  senyors  Martorell  Enseñat,  Máñez  González,  Martínez  Rodríguez,
Recasens Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater i Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =5  

6.  PROPOSTA PER  APROVAR  AUTORITZAR A L’EMPRESA MUNICIPAL CALVIÀ  2000  S.A.  A LA
CONCERTACIÓ  D’UN  PRÉSTEC  AMB  L’OBJECTE  DE  FINANÇAR  L’OBRA  CONTEMPLADA  A
L’EXPEDIENT  D'INDEMNITZACIÓ  PER  OBRES  I  INSTAL·LACIONS  DE  DEPURACIÓ  ANOMENAT



“PROJECTE DE RENOVACIÓ DEL COL·LECTOR D’IMPULSIÓ DE L’EDAR D’ILLETES FINS EDAR
BENDINAT. FASE I.

Es  dona  compte  de  la  següent  proposta,  dictaminada  favorablement  per  la  Comissió  Informativa
d'Assumptes Generals:

“Conforme dispone el art. 54 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el
texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, los organismos autónomos y los entes y
sociedades  mercantiles  dependientes,  precisarán la  previa  autorización  del  Pleno  de  la  corporación  e
informe de la Intervención para la concertación de operaciones de crédito a largo plazo.

El pasado 22/03/2024 la sociedad mercantil de capital íntegramente municipal Calvià 2000, S.A., tramitó
una solicitud ante la Dirección General de Recursos Hídricos (en adelante DGRH), para que se aprobase la
indemnización correspondiente al “Proyecto de renovación del colector de impulsión de la EBAR Illetes
hacia EDAR Bendinat. Fase I, entre EBAR Illetes y parcela privada”. La solicitud fue justificada y tramitada
de acuerdo con el Decreto 51/1992, de 30 de julio, sobre indemnizaciones y compensaciones por obras e
instalaciones de depuración de aguas residuales. Se solicitó el pago de la indemnización con la inclusión de
los costes de financiación, tal como establece el artículo 7 del citado Decreto. 

La  solicitud  (VER  ANEXO  1)  está  pendiente  de  ser  aprobada  por  la  DGRH,  y  se  espera  recibir  la
Resolución favorable en un breve espacio de tiempo.

El importe solicitado a la DGRH corresponde al total del proyecto, IVA incluido, 493.709,62 euros, que
incluye además de la ejecución de la obra, el servicio de coordinación de seguridad y salud. Sin embargo,
el importe a financiar corresponde únicamente al proyecto de ejecución y se determina, según el precio
adjudicado tras  la  correspondiente  licitación  (exp.  2023-074)  a  la  empresa  AMER E HIJOS,  S.A.,  por
importe de 431.727,07.-euros (VER ANEXO 2)

Para obtener la mejor financiación se han solicitado ofertas a las siguientes entidades financieras: BBVA,
CajaIngenieros,  Caixabank,  Cajamar,  Banco  Santander,  Bankinter,  Targobank  y  Banca  March.  Han
presentado ofertas las entidades BBVA, CajaIngenieros, Caixabank y Cajamar.

Una  vez  analizadas  las  ofertas  presentadas  y,  de  acuerdo  con  el  estudio  realizado  por  la  dirección
económica-financiera de Calvià 2000, S.A., (VER ANEXO 3), es por lo que, previo  dictamen de la Comisión
Informativa de Asuntos Generales se eleva a la CORPORACIÓN PLENARIA la siguiente propuesta:

Autorizar  a  la  entidad  mercantil  Calvià  2000,  S.A.,  la  concertación  de  un  préstamo  por  importe  de
431.727,07.-euros, con la entidad financiera CAJAMAR con el objeto de financiar la obra contemplada en el
expediente de indemnización por obras e instalaciones de depuración denominado “Proyecto de renovación
del colector de impulsión de la EBAR Illetes hacia EDAR Bendinat. Fase I, entre EBAR Illetes y parcela
privada”, delegándose al Gerente de Calvià 2000, S.A., D. Andrés Barceló Frau, su firma y formalización.”

Sotmesa  a  votació  la  proposta  anterior,  queda  aprovada  per  majoria  de  tretze  vots  a  favor  i  onze
abstencions. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) i
els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores
Prats  Vidal  i  Tena  Iturrizaga).  Se  n’abstenen  els  regidors  del  grup  PSOE  (senyores  Cuenca  Cuenca,
Francés  Gárate,  López  Expósito,  senyors  Martorell  Enseñat,  Máñez  González,  Martínez  Rodríguez,
Recasens Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater i Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =6  

7. MOCIÓ CONJUNTA PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS PP I VOX PER A LA CONTINUÏTAT
DE  L’OFICINA  D’ATENCIÓ,  INFORMACIÓ,  GESTIÓ  I  ADMINISTRACIÓ  DE  LES  PRESTACIONS
ECONÒMIQUES DEL SISTEMA DE LA SEGURETAT SOCIALS (INNS) I EL PLE SERVEI DE L’OFICINA
DE LA TRESORERIA GENERAL DE LA SEGURETAT SOCIAL INTEGRADA EN LA MATEIXA, UBICADA
A LA PLAÇA FRANCISCA REVERT MONTIEL DE SANTA PONÇA.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS



Uno de los principios de la descentralización administrativa es, sin duda, la reducción de la burocracia y el
acercamiento  de  la  Administración  al  ciudadano  para  hacerla  más  ágil,  rápida  y  eficiente.  Es  la
Administración pública la que debe estar al servicio del ciudadano y no al revés. El debilitamiento de la
prestación de servicios públicos a los ciudadanos conlleva el retroceso en la obligada voluntad que debe
regir en las instituciones para acercar y mejorar la gestión al contribuyente.

En los últimos meses han aparecido en medios de comunicación diversas noticias que apuntan al cierre de
la Oficina de la  Tesorería General  de la Seguridad Social  de Santa Ponça, que actualmente comparte
oficina con el Instituto Nacional de la Seguridad Social. Estas informaciones no han sido desmentidas por
ningún responsable del Ministerio de Inclusión, y A Sociales.
 
El malestar y preocupación entre los ciudadanos es manifiesto y plenamente justificado. 

Fruto de esta preocupación, el pasado 20 de marzo, se debatió en la Comisión de Asuntos Institucionales y
Generales  del  Parlament  de  les  Illes  Balears,  una  PNL relativa  al  Cierre  de  la  Oficina  de  la  TGSS,
presentada por el Partido Popular, y con el voto favorable de VOX. En la misma, se insta al Gobierno de
España  a  mantener  abierta  la  oficina  de  la  TGSS  de  Calvià,  ya  que  es  un  servicio  indispensable  y
necesario para descentralizar las gestiones y para acercar las administraciones públicas a la ciudadanía. A
lo largo de los casi 14 años de actividad de la  oficina de Santa Ponça, han sido más de 100.000 los
usuarios que han requerido sus servicios. Hasta la fecha ha sido de gran utilidad para los ciudadanos de
Calvià y del Ponent de Mallorca, que han evitado los desplazamientos a Palma para efectuar numerosos
trámites. 

El cierre de la Tesorería General de la Seguridad Social, supone la merma de los servicios que presta la
Oficina y un grave perjuicio a los ciudadanos. Entre otros, peligran los servicios relativos a gestiones de
autónomos,  certificados  digitales,  trámite  de  números  de  la  Seguridad  Social  o  altas  laborales  de
empleados del hogar. Miles de ciudadanos de Calvià y del Ponent deberían trasladarse a Palma para llevar
a cabo tales trámites administrativos.

Por todo lo expuesto, los Grupos municipales de PP y Vox proponen al Pleno las siguientes: 

PROPUESTAS DE ACUERDOS

PRIMERO: Instar al Gobierno de España a mantener la Oficina del INSS de Santa Ponça plenamente
operativa, manteniendo el normal funcionamiento la Oficina de la Tesorería General de la Seguridad Social
y sin merma en los servicios prestados hasta ahora, ya que es un servicio indispensable y necesario para la
descentralización. 

SEGUNDO: Instar al Gobierno de España a dotar a dicha oficina de los recursos humanos y materiales que
garanticen la continuidad de los servicios prestados a la ciudadanía.

TERCERO: Comunicar este acuerdo a la Delegación del Gobierno en las Islas Baleares, a la FELIB, y al
Govern de les Illes Balears.”

Sotmesa a votació la moció anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i onze vots en
contra. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal i Tena Iturrizaga). Voten en contra els regidors del grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés
Gárate,  López  Expósito,  senyors  Martorell  Enseñat,  Máñez González,  Martínez  Rodríguez,   Recasens
Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater i Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =7  

8. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE PER INCREMENTAR EL SERVEI DE SUPORT
EDUCATIU DEL REIP.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

“Exposició de motius:



L'Ajuntament de Calvià compta des de l'any 2001 amb programes de suport educatiu. Primer amb el nom
d'Enriquiment  educatiu,  posteriorment  denominat  compensació educativa  fins  que el  2011 va passar  a
anomenar-se servei de reforç educatiu d'infantil i primària (REIP) com el coneixem avui en dia. És un servei
que es presta als 11 centres públics de Calvià mitjançant l'Institut Municipal d'Educació i Biblioteques. 

El Servei s'adreça a les famílies i infants escolaritzats a qualsevol de les 11 escoles públiques de Calvià, als
nivells d'Educació Infantil  i  Educació Primària (de 3 a 11 anys) amb certes dificultats d'aprenentatge i/o
sociofamiliars. Són atesos per un equip de professionals de l'educació i és el personal docent del centre de
referència els que deriven els nins/es que necessiten una millora en el seu procés d'aprenentatge.

Els objectius principals del REIP són:

Millorar  el  rendiment  educatiu  de  l'alumnat  d'Educació  Infantil  i  Primària  que  presenten  dificultats
d'aprenentatge  i/o  sociofamiliars,  moltes  vegades  associades  a  dificultats  d'accés,  d'aprenentatge  i/o
d'incorporació tardana, així  com intervenir mitjançant programes i  activitats concretes, tot coordinant les
actuacions  amb  les  famílies  i  els  professionals  que  treballen  en  els  equips  docents  dels  11
centres educatius de la zona de Calvià.

Segons un estudi publicat aquest mes de maig pel diari ARA Balears, l'alumnat amb autisme ha augmentat
un 143% en sis cursos. El nombre d'alumnes de Primària i Secundària amb trastorn de l'espectre autista ha
crescut un 143%. Així, el 2018-2019 hi havia 657 nins amb TEA i 107 nines, mentre que en el curs actual,
segons les dades provisionals de la Conselleria d'Educació i Universitats, són 1.523 i 339, respectivament. 

Més del 80% dels alumnes autistes de les Balears estan en centres educatius ordinaris, segons dades del
Ministeri d'Educació.

A Calvià no  som una excepció tal  i  com demostren les  memòries dels  darrers  anys del  REIP,  on  els
programes de TDAH i  Altres  trastorns de  tipus psicològics  són un dels  que més han augmentat  i  les
activitats comencen a tenir una ràtio molt elevada que s'hauria de disminuir per tractar-se de programes que
requereixen  d'una  intervenció  individual  o  en  parella.  La  llista  d'alumnes  derivats  que  estan  en  llista
d'espera  també  ha  crescut  significativament,  amb  una  mitjana  d'entre  50  alumnes  a logopèdia  i  70  a
psicomotricitat. 

L'evolució del REIP, ha estat notable durant els darrers anys, passant d'un pressupost de 114.625 € l'any
2014 a 384.655,39 € a partir del curs 2019-2020 quan es va licitar el darrer contracte que finalitza aquest
curs escolar. Millores obtingudes sempre amb equips de govern progressistes liderats pel Partit Socialista.
S'han  anat  millorant  els  equips  de  recursos  humans,  professionalitzant  per  complet  la  plantilla  i
incrementant el nombre de docents. Actualment, es compte amb un equip format per dues psicòlogues, tres
logopedes, dues psicomotricistes i sis mestres. També s'ha incrementat el servei a inici del mes  d'Octubre i
el mes de Maig. Tot i així, queda en evidència que els recursos no són suficients per atendre a tot l'alumnat
de  Calvià,  segons  les  seves  necessitats,  i  com mereixen  els  nostres  nins  i  nines,  en  un  municipi
capdavanter en temes educatius i per garantir la igualtat de condicions per a tots i totes. 

Són moltes les famílies que reclamen un augment dels serveis dels professionals del REIP. I per poder
donar cabuda a tots els infants que requereixen d'aquest recurs tan necessari, i  estalviar innecessaris i
costosos  desplaçaments  a  altres municipis,  sembla  imprescindible  un  augment  dels  recursos  humans
adscrits al REIP, per evitar un cost desmesurat per a les economies familiars i, en els casos més greus, que
hi hagi infants que es quedin sense una teràpia adequada, per manca de mitjans al sí de la família. 

Per tot això, el grup socialista de l'Ajuntament de Calvià presenta per a la seva aprovació al Ple Municipal
l'acord següent:

El Ple de l'Ajuntament de Calvià insta a l'equip de govern municipal a incrementar el serveis de suport
educatiu del REIP pel curs 2024-2025, posant especial èmfasi en les activitats que requereixen personal
específic per a l'alumnat de necessitats educatives especials.»

Sotmesa a votació la moció anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en contra i onze vots a
favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal i  Tena Iturrizaga).  Voten a favor els regidors del  grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés



Gárate,  López  Expósito,  senyors  Martorell  Enseñat,  Máñez González,  Martínez  Rodríguez,   Recasens
Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater i Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =8  

9. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE PER A L’APROVACIÓ I POSADA EN MARXA
DEL PLA MUNICIPAL DE MOBILITAT URBANA, SOSTENIBLE I INTEL·LIGENT DE CALVIÀ.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

“Exposición de motivos

PMUSI son las siglas de "Plan de Movilidad Urbana, Sostenible e Inteligente de Calvià" 

Basado en el Plan de Ordenación Urbana, el Plan de Acción para la Energía Sostenible y el Clima, así
como en otros documentos municipales, se sustenta pues en un planificación ya existente y contemplando
y cumpliendo toda la normativa supramunicipal en materia de movilidad y que se ha dividido en tres ejes: 

- Marco Jurídico y Memoria técnica
- Diagnóstico
- Lineas estratégicas y fichas de medidas propuestas

Gracias a este trabajo que presentó el anterior equipo de gobierno, liderado los por socialistas, en marzo
del 22, que tuvo un proceso participativo y de alegaciones y que estaba pendiente del informe favorable del
Consell de Mallorca (que llegó en mayo del 23), propusimos un plan estratégico diseñado para satisfacer
las necesidades de movilidad de personas y empresas en nuestro municipio y sus alrededores, para una
mejor calidad de vida.

Así,  el  Plan,  desde  su  marcado  carácter  estratégico,  define  prioridades  y  propone  actuaciones  tipo,
establece  escenarios  futuros  y  señala  las  consideraciones  necesarias  en  su  aplicación  que  permitan
alcanzar los objetivos monitorizados en los plazos deseados.

Del  mismo  modo  el  Plan  establece  el  mecanismo  de  seguimiento  que  posteriormente  permitirá  la
evaluación y revisión continua del plan, contemplando la posibilidad de corregir desviaciones o reformular
objetivos en una permanente adaptación a entornos dinámicos

Tras meses de trabajo,  de reuniones a  todos los  niveles  y  de los  días  de exposición  pública y  de la
aprobación  inicial  en  sede plenaria,  de  reunirse  con  agentes sociales  y  entidades  o  sectores (AAVV,
Agrupación del Taxi, Tib, partidos políticos, etc) de los informes preceptivos supramunicipales quedó el plan
a la espera de su aprobación final mediante votación en este pleno. Es importante llegados a este punto
entender  que:
 

El PMUSI se adapta de forma realista, en relación a la cuantificación de sus objetivos, lo hará, no
sólo a los medios disponibles durante su vigencia, sino también a los tiempos de transformación,
participación y oportunidad de cualquier cambio.

El PMUSI plantea la movilidad desde un enfoque de cohesión social, la movilidad urbana que facilite
la integración y la equidad. Pero también la sostenibilidad, los principales retos de la reforma de la
movilidad  actual  son  la  descarbonización  y  asegurar  la  calidad  del  aire  y  la  salud  pública,
introduciendo enfoques y propuestas innovadoras.

La memoria del proyecto nos dice que el PMUSI debe desarrollarse observando el Plan de Acción
para  la  Energía  Sostenible  y  el  Clima (PAESC)  tomando,  entre  otras,  la  ficha  descriptiva  como
referencia. Una ficha encaminada a la consecución de los siguientes objetivos:

a) La racionalización de la demanda de movilidad y transporte privado, tanto de mercancías como de
personas, para optimizar el conjunto de la red de infraestructuras de transporte público mediante la
adopción de instrumentos de gestión, información y fomento del transporte público . 

b) El impulso de la mejora en la eficiencia energética del parque de vehículos mediante incentivos
económicos y administrativos para su conversión o sustitución por alternativas no contaminantes. 



c) La creación de las condiciones técnicas y de gestión que faciliten la integración y la intermodalidad
de los diversos modelos de transporte, potenciando los modelos con una mayor intensidad en el uso
de las energías no contaminantes.
 
d) La promoción de la movilidad eléctrica y la sustitución o reconversión de vehículos de combustión
interna a combustibles y métodos de tracción alternativos con menos emisiones asociadas. 

e) El uso de la bicicleta.

f) El uso de vehículos compartidos.

El PMUSI se basa en la eficiencia, el respeto medioambiental, la accesibilidad y la calidad de vida
ciudadana, creando las estrategias de movilidad sostenible en el municipio de Calvià que reduzcan
las emisiones de gases de efecto invernadero a la atmósfera y cubran las necesidades tanto de
residentes como de trabajadores y turistas del municipio.

Cabe añadir que para la redacción y diseño del PAESC se realizó un proceso participativo en el que
la ciudadanía identificó entre otros, temas relacionados con las medidas de adaptación y mitigación
del cambio climático, la mejora de la conectividad entre los núcleos del municipio y la mejora de la
frecuencia y conexiones de transporte público, la implantación de puntos de carga para vehículos
eléctricos y la creación de carriles bici y vehículos de movilidad personal, en general la movilidad
sostenible en el municipio como uno de los grandes retos a los que dar respuesta. 
El documento cuenta también con un anexo de 44 propuestas (que son sólo eso, propuestas) y que
abordan temas como; carriles bici, paseos litorales, zonas de bajas emisiones, cargas y descargas y
otras propuestas.
En definitiva, con todo este trabajo hecho, entendemos que toca un tiempo de participación y debate,
que esperamos que se inicie con esta moción.

Propuestas de acuerdo:

1. El pleno del Ajuntament de Calvià aprobará de forma definitiva el Plan de movilidad urbana sostenible e
inteligente, a la mayor brevedad posible.

2. El Ajuntament de Calvià creará un grupo de trabajo con profesionales del sector, agentes sociales y
ciudadanía para aprobar, ejecutar y evaluar las propuestas del plan.

3.  El  Ajuntament  de  Calvià  se  presentará  a  todas  aquellas  subvenciones  ya  sean  municipales  o
supramunicipales que puedan ayudar a desarrollar el plan, desplegarlo y difundirlo.”

Sotmesa a votació la moció anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en contra i onze vots a
favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal i  Tena Iturrizaga).  Voten a favor els regidors del  grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés
Gárate,  López  Expósito,  senyors  Martorell  Enseñat,  Máñez González,  Martínez  Rodríguez,   Recasens
Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater i Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =9  

10.  MOCIÓ  PRESENTADA PEL  GRUP  MUNICIPAL  PSOE  PER  L’ADHESIÓ  A  LA MOBILITZACIÓ
SOCIAL  I  CIUTADANA PER  LA LLENGUA CATALANA ORGANITZADA PER  L’OCB  I  JOVES  DE
MALLORCA PER LA LLENGUA.

Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa d'Assumptes
Generals:

«La recent convocatòria de l'Obra Cultural Balear i Joves de Mallorca per la Llengua va demostrar una
enèrgica resposta ciutadana al repte de defensar i  preservar la llengua catalana. Amb una participació
massiva de 40.000 persones el passat 5 de maig, la ciutat de Palma es va convertir en un fervent reclam a
favor de la llengua i en una clara condemna a les polítiques que intenten minvar-la.



“La Diada per la Llengua” no només cercava enviar un missatge contundent a les forces polítiques que
promouen aquestes polítiques de regressió lingüística, sinó també instar les institucions a canviar de rumb i
apostar decididament per la protecció i promoció del català, com a patrimoni cultural i lingüístic de les Illes
Balears. I és per aquest motiu, que esdevé crucial que les institucions i les autoritats públiques de manera
contínua assumeixin la seva responsabilitat i actuïn per protegir i promoure la diversitat lingüística i cultural
en el context de la llengua catalana, especialment entre els joves. 

D’ençà de la posada en marxa del Govern de Marga Prohens amb el suport del partit VOX al capdavant de
la institució autonòmica, així com els Governs de PP i VOX a institucions insulars i municipals, la nostra
llengua pròpia està patint un continu atac i s’està incomplint normativa tan bàsica com la Constitució que en
el seu article 3.3. on diu que “La riquesa de les diferents modalitats lingüístiques d’Espanya és un patrimoni
cultural que serà objecte d’especial respecte i  protecció” i l’Estatut d’Autonomia que en el seu article 4
afirma: 

1. La llengua catalana, pròpia de les Illes Balears, tindrà, juntament amb la castellana, el caràcter d’idioma
oficial. 

2. Tots tenen el dret de conèixer-la i d’usar-la, i ningú no podrà ser discriminat per causa de l’idioma.

3.  Les  institucions  de  les  Illes  Balears  garantiran  l’ús  normal  i  oficial  dels  dos  idiomes,  prendran  les
mesures necessàries per assegurar-ne el coneixement i crearan les condicions que permetin arribar a la
igualtat plena de les dues llengües quant als drets dels ciutadans de les Illes Balears.

I també a l’article 35 on exposa que la Comunitat Autònoma de les Illes Balears té la competència exclusiva
per a l’ensenyament de la llengua catalana i disposa que la normalització lingüística ha de ser un objectiu
dels poders públics. 

Així com la Llei de Normalització Lingüística de les Illes Balears de 1986, amb el consens de totes les
forces polítiques amb el PP al capdavant, on diu que “La Comunitat Autònoma té, en suma, com a objectius
dur a terme les accions pertinents d'ordre institucional per tal que el català, com a vehicle d'expressió,
modern, plurifuncional, clar, flexible i autònom, i com a principal símbol de la nostra identitat com a poble,
torni a esser l'element cohesionador del geni illenc i ocupi el lloc que li correspon en qualitat de llengua
pròpia de les Illes Balears. Per això ha d'esser present en els diversos àmbits d'ús oficial de l'administració,
dels mitjans de comunicació de masses, de l'escola i de la vida social en general, amb el corresponent
respecte a les modalitats lingüístiques pròpies de la tradició literària autòctona, però sense perjudici de la
unitat de la llengua catalana”. 

Les polítiques duites a terme pels diferents Governs del PP són la prova d’aquest dur atac a la nostra
llengua pròpia, identitat i element cohesionador de la nostra societat Balear. Recordem com:

El  Govern  de  Marga  Prohens  elimina  la  DG de  política  lingüística,  així  com també  ocorr  a  diferents
Consells Insulars i a alguns ajuntaments. 

De les primeres mesures que posa en marxa és un Decret Llei que elimina el requisit del català a la sanitat,
minvant així el dret dels ciutadans i ciutadanes de les Illes a ser atesos en la nostra llengua.

Es pressuposten 20 milions d’€ per posar en marxa el curs que ve el Pla de Segregació lingüística a les
nostres  escoles,  que  segregarà  els  nostres  infants  segons  la  llengua  que  parlin,  que  complicarà
l’assoliment per part dels nostres alumnes de la competència lingüística de les dues llengües oficials, que
fomentarà enfrontaments dins les escoles i crearà un problema de cohesió i convivència. Han creat un
problema que no existia en els centres educatius. 

L’aplicació d’aquest  Pla té el  rebuig de tota la  comunitat  educativa:  federacions de famílies,  sindicats,
col·legi de docents, inspecció educativa, associacions de directors i directores... així com entitats culturals
molt representatives, com l’OCB. A més, incompleix, entre d’altres normatives, la Llei d’Educació de les
Illes Balears que en el seu article 135 Principis del model lingüístic al punt 1 diu que “El model lingüístic
escolar  de  les  Illes  Balears  es  regeix  pels  principis  següents,  entre  els  quals,  e)  La  garantia  de  no-
discriminació dels alumnes i de no-separació en centres i grups classe diferents per raons de llengua”.

També hem vist la retirada a governs municipals de l’exigència de la capacitació lingüística dels empleats
per atendre adequadament a la ciutadania, com passa a Calvià o a Palma. I finalment, recordar que està
dins els acords d’investidura la posada en marxa de l’Oficina de garantia de la llibertat lingüística en les
Illes Balears, pressupostada amb 750mil€, que crearà una fractura social i una persecució a tots aquells



ciutadans i ciutadanes que no pensen o no parlen com els seus autors i que es convertirà en una autèntica
oficina d’inquisició lingüística amb un règim sancionador adreçat als servidors públics.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal Psib-Psoe eleva al Ple les següents propostes d’acord:

1. Reiterar el compromís amb la nostra llengua pròpia i reconèixer el català com a nexe d’unió, com a
comunitat,  una font de riquesa cultural  i  social,  element cohesionador i  integrador i  que cal fomentar  i
respectar per a les futures generacions. 

2. Rebutjar les polítiques envers la llengua catalana que estan duent a terme els Governs de PP i VOX a
les  diferents  institucions,  que  trenca  dècades  de  consens  lingüístic  i  és  incompatible  amb  l'estatut
d'autonomia i la constitució. 

3. Adherir-se a la mobilització social i ciutadana per la llengua catalana organitzada per l’OCB i Joves de
Mallorca per la Llengua. 

4. Promoure accions de promoció i suport de la llengua Catalana de la mà de la Delagació de la OCB de
Calvià .»

Sotmesa a votació la moció anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en contra i onze vots a
favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat Mayol  i  senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) i  els
regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats
Vidal i  Tena Iturrizaga).  Voten a favor els regidors del  grup PSOE (senyores Cuenca Cuenca, Francés
Gárate,  López  Expósito,  senyors  Martorell  Enseñat,  Máñez González,  Martínez  Rodríguez,   Recasens
Oliver i senyores Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portells Sabater i Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =10  

CONTROL DE L'ACTIVITAT MUNICIPAL.

11.  DONAR  COMPTE  DELS  ACORDS  ADOPTATS  PER  LA  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  PER
DELEGACIÓ DEL BATLE I DEL PLENARI DURANT EL MES D’ABRIL. 

La corporació plenària queda assabentada dels acords adoptats de referència.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =11  

12. DONAR COMPTE DELS ESCRITS PRESENTATS PELS GRUPS POLÍTICS

La corporació plenària queda assabentada dels següents escrits:

«Por la presente, Dª María Isabel Bonet Saum con DNI 43----04S, en su condición de Portavoz del Grupo
Municipal del Partido Popular de Calvià, en el ejercicio de sus funciones:
 
INFORMA: 

Que se nombre como vocal de la Mesa de la Infancia y de la Adolescencia de Calvià a D. Javier Tascón
Piña y, como suplente a Dª María Dolores Godoy Alcoy.”

«Dª. Esperanza Catalá Ribó con DNI No 42----21 Y, en su condición de portavoz del Grupo Municipal VOX,
informa que asistirán por parte del Grupo municipal de VOX a la Mesa de la infancia y adolescencia, los
siguientes Concejales:
 
Titular: María Teresa Tena Iturrizaga
Suplent: Simón Fuentes Mackintosh.”

“Dª Nati Francés Gárate, en la seva condició de portaveu del Grup Municipal PSIB-PSOE ha presentat el
següent escrit:



Us comunicam els representants per a la Mesa d’Infància i Adolescència (MIA)-

Titular: Natividad Francés Gárate
Suplent: María del Carmen Rojano Pérez.”

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =12  

13.  DONAR  COMPTE  DELS  CONVENIS  FORMALITZATS  PER  L’AJUNTAMENT  DE  CALVIÀ,
L  LIURATS A SECRETARIA ENTRE EL PERÍODE DEL 9 D’ABRIL A  AL 16 DE MAIG DE 2024  .  

La corporació plenària queda assabentada dels següents convenis:

“ACORD ENTRE Ajuntament  de Calvià-IFOC   AMB CIF P0701100J  i   Alba Díaz Duque AMB CIF
43178541C PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS  DE
L’ESPECIALITAT FORMATIVA IMPP0108 Cures estètiques de  mans i peus, Núm. d’acció formativa
104/23.

Parts

D’una banda Manuel Mas Sánchez, amb DNI 43----35W, en representació de l’entitat/centre de formació
Ajuntament  de  Calvià-IFOC,  amb  NIF/CIF P0701100J  i   d’altra  banda  Alba  Díaz  Duque,  amb  DNI
43178541C, en representació de l’empresa/centre de treball Alba Díaz Duque amb NIF/CIF 43----41C, que
té com activitat econòmica principal Serveis de perruqueria de dones i homes, actuen amb poder bastant en
funció dels seus respectius càrrecs i en l’exercici de les facultats que per convenir en nom de les entitats a
les quals representen tenen conferides. 

L’empresa/centre  de  treball  Alba  Díaz  Duque  amb  NIF/CIF  43----41C  realitza  en  aquest  document
declaració expressa que compta amb tots els permisos i requisits legals per a l’exercici de la seva activitat i
que acompleix amb les seves obligacions fiscals i socials.

Antecedents

El SOIB en el marc de les seves competències finança o autoritza especialitats formatives conduents a
Certificat de Professionalitat, en aquest cas l'entitat/centre de formació Ajuntament de Calvià-IFOC durà a
terme el mòdul de pràctiques professionals no laborals de Cures estètiques de mans i peus amb núm de
referència 104/23.

Tal  com preveuen,  la  Llei  30/2015,  de  9  de setembre,  per  la  qual  es  regula  el  Sistema de Formació
Professional per a l'Ocupació, i d'acord amb l'article 5 bis del RD 34/2008 que regula els Certificats de
Professionalitat i els articles 23, 24 i 25 de l'Ordre ESS/1897/2013 de 10 d'octubre, pel qual es desenvolupa
el  RD 34/2008,  ambdues entitats  acorden col·laborar  per  fer  un  mòdul  de pràctiques professionals  no
laborals adreçat a l’alumnat de l’especialitat formativa abans esmentada i acorden subscriure el present
ACORD  PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS,  que  es
desenvolupa d’acord a les següents 

Clàusules

Primera. El present Acord té com objecte facilitar la realització de pràctiques d'aquells alumnes que realitzin
l'acció formativa núm 104/23, finançada o autoritzada pel SOIB i impartit per l’Ajuntament de Calvià-Ifoc a
LA Salón amb domicili a C/Galeón, 51, local 7, 07181 (Calvià, Illes Balears)  i que compta amb 1 treballador
en plantilla.

Segona.   La  relació  alumne/a-Entitat/Empresa  on es realitza  el  mòdul  de  pràctiques  professionals  no
laborals  no suposarà més compromís que el derivat del present acord. En cap cas generarà relació laboral.
No obstant això, la realització de les pràctiques determinarà la inclusió en el sistema de la Seguretat Social
de les persones que les realitzin en els termes previstos en la Disposició addicional cinquantena segona del
Reial  decret legislatiu 8/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei General de la
Seguretat Social. El compliment de les obligacions de Seguretat Social correspondrà a:

(Marcar X a  l'opció pactada) 
L'EMPRESA,  INSTITUCIÓ  O  ENTITAT  EN  LA  QUAL  ES  DESENVOLUPIN  LES



PRÀCTIQUES 
X EL CENTRE DE FORMACIÓ RESPONSABLE DE L'OFERTA FORMATIVA 

Tercera. La durada total  de les pràctiques per a un màxim de  3 alumnes serà de 80 hores totals per
alumne. 

Quarta. El contingut de les pràctiques professionals vindrà determinat pel programa formatiu de l'acció
formativa a què fa referència el corresponent Reial decret .

Cinquena.  L’empresa/centre de treball on facin les pràctiques ha de nomenar un tutor o tutora per a les
activitats que els alumnes duguin a terme en les seves instal·lacions. 

Sisena.  L’entitat/centre  de  formació  ha  de  designar  un  formador  o  formadora  que  és  el  responsable
d’acordar el programa formatiu amb el centre de treball i, juntament amb la persona tutora designada, fer
amb el centre de treball el seguiment i l’avaluació dels alumnes. En aquest sentit, el programa formatiu ha
d’incloure criteris d’avaluació observables i mesurables.

L’entitat/centre  de  formació  és  el  responsable  que  les  pràctiques  es  duguin  a  terme  d’acord  amb  el
programa formatiu, ha de controlar l’assistència dels alumnes i n’ha de comunicar les incidències al SOIB.

Setena. Dur a terme la formació pràctica no suposa, en cap cas, la substitució dels treballs propis del
personal en plantilla.

Abans  de començar  les  pràctiques,  el  centre  de  treball  ha  de  comunicar  als  representants  legals  del
treballadors els acords o convenis signats, així com una relació dels participants.

Vuitena.   El  contingut  i  desenvolupament  de  les  pràctiques  pot  ser  en  qualsevol  moment  objecte  de
valoració i supervisió per part del SOIB o altres entitats designades per aquestes.

Novena. Aquest Acord es pot extingir  per expiració del temps convingut. Qualsevol de les parts el pot
rescindir,  mitjançant  una denúncia d’alguna de les parts,  que ha de ser comunicada a l’altra amb una
antelació mínima de quinze dies. 
Igualment,  qualsevol  de  les  parts  pot  excloure un  alumne o alumna o  un  grup d’alumnes,  per  decisió
unilateral del centre o conjunta d’ambdós, en els casos següents:

1. Faltes repetides d’assistència i/o puntualitat no justificades.
2. Actitud incorrecta o manca d’aprofitament, prèvia audiència a la persona interessada.

Desena. D'acord amb el que estableix l'article 6 del Reial decret 694/2017, les entitats/centres de formació
que  executen  la  formació  en  modalitat  presencial,  han  de  contractar  una  pòlissa  d'assegurança  de
responsabilitat  civil  i  d'accidents personals per protegir els participants davant qualsevol  risc derivat de
l'execució de l'acció formativa per al període de formació teoricopràctic, així com els desplaçaments dels
participants al lloc d'impartició de les classes i a altres empreses o establiments que s'organitzin en suport
de l'execució de les accions formatives i el SOIB en queda exonerat de qualsevol responsabilitat.

D'acord amb la vigent normativa d'aplicació (Disposició addicional 52 de la LGSS) els alumnes que realitzin
pràctiques  formatives  estan  inclosos  en  el  sistema  de  Seguretat  Social  i  l'acció  protectora  serà  la
corresponent al règim de SS aplicable, per tant aquest alumnat té inclosa la protecció per la prestació
d'accidents.  Per  la  qual  cosa,  l’entitat/centre  de  formació  només  ha  de  subscriure  una  pòlissa  de
responsabilitat civil.

Onzena. Les pràctiques professionals no laborals seran realitzades en el centre de treball  LA Salón, amb
domicili C/Galeón, 51, local 7, 07181 (Calvià) , telèfon de contacte 871533472 i nom del/de la tutor/a Alba
Díaz Duque. 

L’entitat/centre de formació  Ajuntament de Calvià-Ifoc ha de facilitar als alumnes la targeta acreditativa
d’alumne en formació pràctica, d’acord amb el model facilitat pel SOIB.

Dotzena. De conformitat amb l’article 19 de l'ordre TMS/368/2019 de 28 de març, abans del començament
de les pràctiques es posarà en coneixement dels representants legals del treballadors a l’empresa el citat
acord, així com una relació dels alumnes que participen a les mateixes. 

Tretzena. Aquest Acord es mantindrà vigent fins a la finalització del termini d’execució de la resolució.



INFORMACIÓ SOBRE PROTECCIÓ DE DADES PERSONALS

De conformitat amb el Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i  del Consell, de 27 d'abril de
2016, relatiu a la protecció de les persones físiques respecte al tractament de dades personals i a la lliure
circulació d'aquestes dades (RGPD), i la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades
personals i garantia dels drets digitals, s'informa del tractament de les dades personals que conté aquesta
sol·licitud:

Finalitat del tractament: La recollida i tractament de les dades contingudes en aquest acord, té com a
única finalitat tramitar l'autorització, seguiment i control de les pràctiques no laborals, d'acord amb el que
s'estableix en l'RD 34/2008, de 18 de gener, pel qual es regulen els certificats de professionalitat i  RD
694/2017, de 3 de juliol, pel qual es desenvolupa la Llei 30/2015, de 9 de setembre, per la qual es regula el
Sistema de Formació Professional per a l'Ocupació en l'àmbit laboral.

Base jurídica:  el  consentiment  de  la  persona  interessada,  d'acord  amb l'article  6.1.a)  del  RGPD i  el
compliment  d'una  missió  realitzada  en  interès  públic  o  en  l'exercici  de  poders  públics  conferits  al
responsable del tractament d'acord amb l'article 6.1.e) del RGPD.

Responsable del tractament: s'informa que les dades personals seran tractats pel Servei d’Ocupació dels
Illes Balears amb seu al Carrer Gremi d'Hortolans, 11, planta 1a, Polígon Son Rossinyol , 07009 Palma,
www.soib.es.

Destinataris  de les dades personals: no se  cediran  dades personals  a  tercers,  excepte  que hi  hagi
obligació legal o interès legítim d'acord amb el RGPD.

Termini  de conservació de les dades personals: mentre la  persona física no sol·liciti  la  supressió i
sempre en funció dels terminis legals aplicables.
Exercici de drets i reclamacions: la persona afectada pel tractament de dades personals pot exercir els
seus drets d'informació, d'accés, de rectificació, de supressió, de limitació, de portabilitat, d'oposició i de no
inclusió en tractaments automatitzats (i, fins i tot, de retirar el consentiment, si és el cas, en els termes que
estableix  el  RGPD)  davant  el  responsable  del  tractament  abans  esmentat,  mitjançant  el  procediment
«Sol·licitud d'exercici de drets en matèria de protecció de dades personals», previst en la seu electrònica de
la CAIB (seu electrònica).

Amb posterioritat a la resposta del responsable o en cas que no hi hagi resposta en el termini d'un mes,
podrà presentar la «Reclamació de tutela de drets» davant l'Agència Espanyola de Protecció de Dades
(AEPD). 

Delegació de protecció de dades: la Delegació de Protecció de Dades del Servei d'Ocupació de les Illes
Balears té la seu en les Oficines Centrals (Carrer Gremi d’Hortolans, 11, Planta 2a, 07009 Palma, Illes
Balears). L'adreça electrònica de contacte és: protecciodedades@soib.caib.es.

Amb la signatura d'aquest acord, declaram que hem llegit la informació sobre protecció de dades i aceptam
el tractament de les nostres dades en els terminis establerts a la clàusula anterior.

I sent de conformitat les parts, signen aquest acord i per duplicat.

Calvià  a 14 de maig de 22024.”

“ACORD ENTRE Ajuntament de Calvià-IFOC  AMB CIF P0701100J I Adelina Vanesa Serantes Macia
AMB CIF 43140064E PER LA REALITZACIÓ DE PRÀCTIQUES PROFESSIONALS NO LABORALS DE 
L’ESPECIALITAT FORMATIVA IMPP0108 Cures estètiques de mans i peus, Núm. d’acció formativa
104/23.

Parts

D’una banda Manuel Mas Sánchez, amb DNI 43----35W, en representació de l’entitat/centre de formació
Ajuntament de Calvià-IFOC, amb NIF/CIF P0701100J  i  d’altra banda Adelina Vanesa Serantes Macia, amb
DNI 43----64E, en representació de l’empresa/centre de treball Tu Pelu amb NIF/CIF 43----64E, que té com
activitat  econòmica  principal  perruqueria  i  estètica,  actuen  amb  poder  bastant  en  funció  dels  seus



respectius  càrrecs i  en  l’exercici  de  les  facultats  que per  convenir  en  nom de les entitats  a les quals
representen tenen conferides.

L’empresa/centre  de  treball  Tu  Pelu amb  NIF/CIF  43----64E  realitza  en  aquest  document  declaració
expressa que compta amb tots els permisos i  requisits legals per a l’exercici  de la seva activitat  i  que
acompleix amb les seves obligacions fiscals i socials.

Antecedents

El SOIB en el marc de les seves competències finança o autoritza especialitats formatives conduents a
Certificat de Professionalitat, en aquest cas l'entitat/centre de formació Ajuntament de Calvià-IFOC durà a
terme el mòdul de pràctiques professionals no laborals de Cures estètiques de mans i peus amb núm de
referència 104/23.

Tal  com preveuen,  la  Llei  30/2015,  de  9  de setembre,  per  la  qual  es  regula  el  Sistema de Formació
Professional per a l'Ocupació, i d'acord amb l'article 5 bis del RD 34/2008 que regula els Certificats de
Professionalitat i els articles 23, 24 i 25 de l'Ordre ESS/1897/2013 de 10 d'octubre, pel qual es desenvolupa
el  RD 34/2008,  ambdues entitats  acorden col·laborar  per  fer  un  mòdul  de pràctiques professionals  no
laborals adreçat a l’alumnat de l’especialitat formativa abans esmentada i acorden subscriure el present
ACORD  PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS,  que  es
desenvolupa d’acord a les següents

Clàusules

Primera. El present Acord té com objecte facilitar la realització de pràctiques d'aquells alumnes que realitzin
l'acció formativa núm 104/23, finançada o autoritzada pel SOIB i impartit per l’Ajuntament de Calvià-Ifoc a
Tu Pelu  amb domicili  i  localitat  C/Rosselló  i  Caçador,  20  baixos  i  que compta amb  4 treballadors  en
plantilla.

Segona.  La  relació  alumne/a-Entitat/Empresa  on  es  realitza  el  mòdul  de  pràctiques  professionals  no
laborals  no suposarà més compromís que el  derivat  del  presente acord.  En cap cas generarà relació
laboral.
No obstant això, la realització de les pràctiques determinarà la inclusió en el sistema de la Seguretat
Social de les persones que les realitzin en els termes previstos en la Disposició addicional cinquantena
segona del Reial decret legislatiu 8/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei General
de la Seguretat Social. El compliment de les obligacions de Seguretat Social correspondrà a: 

(Marcar X a  l'opció pactada)
L'EMPRESA,  INSTITUCIÓ  O  ENTITAT  EN  LA  QUAL  ES  DESENVOLUPIN  LES
PRÀCTIQUES 

X EL CENTRE DE FORMACIÓ RESPONSABLE DE L'OFERTA FORMATIVA

Tercera. La durada total  de les pràctiques per a un màxim de  2 alumnes serà de 80 hores totals per
alumne. 

Quarta. El contingut de les pràctiques professionals vindrà determinat pel programa formatiu de l'acció
formativa a què fa referència el corresponent Reial decret .

Cinquena.  L’empresa/centre de treball on facin les pràctiques ha de nomenar un tutor o tutora per a les
activitats que els alumnes duguin a terme en les seves instal·lacions.

Sisena.  L’entitat/centre  de  formació  ha  de  designar  un  formador  o  formadora  que  és  el  responsable
d’acordar el programa formatiu amb el centre de treball i, juntament amb la persona tutora designada, fer
amb el centre de treball el seguiment i l’avaluació dels alumnes. En aquest sentit, el programa formatiu ha
d’incloure criteris d’avaluació observables i mesurables.

L’entitat/centre  de  formació  és  el  responsable  que  les  pràctiques  es  duguin  a  terme  d’acord  amb  el
programa formatiu, ha de controlar l’assistència dels alumnes i n’ha de comunicar les incidències al SOIB.  

Setena. Dur a terme la formació pràctica no suposa, en cap cas, la substitució dels treballs propis del
personal en plantilla.



Abans  de començar  les  pràctiques,  el  centre  de  treball  ha  de  comunicar  als  representants  legals  del
treballadors els acords o convenis signats, així com una relació dels participants.

Vuitena.  El  contingut  i  desenvolupament  de  les  pràctiques  pot  ser  en  qualsevol  moment  objecte  de
valoració i supervisió per part del SOIB o altres entitats designades per aquestes.

Novena. Aquest Acord es pot extingir per expiració del temps convingut. Qualsevol de les parts el pot
rescindir,  mitjançant  una denúncia d’alguna de les parts,  que ha de ser comunicada a l’altra amb una
antelació mínima de quinze dies.
Igualment,  qualsevol  de  les  parts  pot  excloure un  alumne o alumna o  un  grup d’alumnes,  per  decisió
unilateral del centre o conjunta d’ambdós, en els casos següents:

• Faltes repetides d’assistència i/o puntualitat no justificades.
• Actitud incorrecta o manca d’aprofitament, prèvia audiència a la persona interessada.

Desena. D'acord amb el que estableix l'article 6 del Reial decret 694/2017, les entitats/centres de formació
que  executen  la  formació  en  modalitat  presencial,  han  de  contractar  una  pòlissa  d'assegurança  de
responsabilitat  civil  i  d'accidents personals per protegir els participants davant qualsevol risc derivat de
l'execució de l'acció formativa per al període de formació teoricopràctic, així com els desplaçaments dels
participants al lloc d'impartició de les classes i a altres empreses o establiments que s'organitzin en suport
de l'execució de les accions formatives i el SOIB en queda exonerat de qualsevol responsabilitat.

D'acord amb la vigent normativa d'aplicació (Disposició addicional 52 de la LGSS) els alumnes que realitzin
pràctiques  formatives  estan  inclosos  en  el  sistema  de  Seguretat  Social  i  l'acció  protectora  serà  la
corresponent al règim de SS aplicable, per tant aquest alumnat té inclosa la protecció per la prestació
d'accidents.  Per  la  qual  cosa,  l’entitat/centre  de  formació  només  ha  de  subscriure  una  pòlissa  de
responsabilitat civil.

Onzena.  Les pràctiques professionals no laborals seran realitzades en el centre de treball  Tu Pelu, amb
domicili  C/Rosselló i Caçador, 20 baixos, telèfon de contacte 971 29 05 58 i nom del/de la tutor/a Adelina
Vanesa Serantes Macia.

L’entitat/centre de formació  Ajuntament de Calvià-Ifoc ha de facilitar  als alumnes la targeta acreditativa
d’alumne en formació pràctica, d’acord amb el model facilitat pel SOIB.

Dotzena. De conformitat amb l’article 19 de l'ordre TMS/368/2019 de 28 de març, abans del començament
de les pràctiques es posarà en coneixement dels representants legals del treballadors a l’empresa el citat
acord, així com una relació dels alumnes que participen a les mateixes.

Tretzena. Aquest Acord es mantindrà vigent fins a la finalització del termini d’execució de la resolució.

INFORMACIÓ SOBRE PROTECCIÓ DE DADES PERSONALS

De conformitat amb el Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i  del Consell, de 27 d'abril de
2016, relatiu a la protecció de les persones físiques respecte al tractament de dades personals i a la lliure
circulació d'aquestes dades (RGPD), i la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades
personals i garantia dels drets digitals, s'informa del tractament de les dades personals que conté aquesta
sol·licitud:

Finalitat del tractament: La recollida i tractament de les dades contingudes en aquest acord, té com a
única finalitat tramitar l'autorització, seguiment i control de les pràctiques no laborals, d'acord amb el que
s'estableix en l'RD 34/2008, de 18 de gener, pel qual es regulen els certificats de professionalitat i  RD
694/2017, de 3 de juliol, pel qual es desenvolupa la Llei 30/2015, de 9 de setembre, per la qual es regula el
Sistema de Formació Professional per a l'Ocupació en l'àmbit laboral.

Base jurídica:  el  consentiment  de  la  persona  interessada,  d'acord  amb l'article  6.1.a)  del  RGPD i  el
compliment  d'una  missió  realitzada  en  interès  públic  o  en  l'exercici  de  poders  públics  conferits  al
responsable del tractament d'acord amb l'article 6.1.e) del RGPD.

Responsable del tractament: s'informa que les dades personals seran tractats pel Servei d’Ocupació dels
Illes Balears amb seu al Carrer Gremi d'Hortolans, 11, planta 1a, Polígon Son Rossinyol , 07009 Palma,
www.soib.es.



Destinataris  de les dades personals: no  se cediran  dades personals  a tercers,  excepte  que hi  hagi
obligació legal o interès legítim d'acord amb el RGPD.

Termini  de conservació de les dades personals: mentre la  persona física no  sol·liciti  la  supressió i
sempre en funció dels terminis legals aplicables.

Exercici de drets i reclamacions: la persona afectada pel tractament de dades personals pot exercir els
seus drets d'informació, d'accés, de rectificació, de supressió, de limitació, de portabilitat, d'oposició i de no
inclusió en tractaments automatitzats (i, fins i tot, de retirar el consentiment, si és el cas, en els termes que
estableix  el  RGPD)  davant  el  responsable  del  tractament  abans  esmentat,  mitjançant  el  procediment
«Sol·licitud d'exercici de drets en matèria de protecció de dades personals», previst en la seu electrònica de
la CAIB (seu electrònica).

Amb posterioritat a la resposta del responsable o en cas que no hi hagi resposta en el termini d'un mes,
podrà presentar la «Reclamació de tutela de drets» davant l'Agència Espanyola de Protecció de Dades
(AEPD). 

Delegació de protecció de dades: la Delegació de Protecció de Dades del Servei d'Ocupació de les Illes
Balears té la seu en les Oficines Centrals (Carrer Gremi d’Hortolans, 11, Planta 2a, 07009 Palma, Illes
Balears). L'adreça electrònica de contacte és: protecciodedades@soib.caib.es.

Amb la signatura d'aquest acord, declaram que hem llegit la informació sobre protecció de dades i aceptam
el tractament de les nostres dades en els terminis establerts a la clàusula anterior.

I sent de conformitat les parts, signen aquest acord i per duplicat.

Calvià  a 4 d’abril de 2024.”

“ACUERDO ENTRE CENTRO SUPERIOR DE FORMACIÓN EUROPA SUR S.A. (en adelante, CESUR)
CON CIF A-92194844 Y Ajuntament de Calvià-IFOC CON CIF P0701100J PARA LA REALIZACIÓN DE
PRÁCTICAS PROFESIONALES NO LABORALES DE LA ESPECIALIDAD FORMATIVA DOCENCIA DE
LA FORMACIÓN PROFESIONAL PARA EL EMPLEO AF: 449/23.

Partes

De una parte Manuel Martín Martín, con DNI 24----46L, en representación de la entidad/centro de formación
CESUR,  con  NIF/CIF  A-92194844  y  por  otra  parte  Manuel  Mas Sánchez,  con  DNI  43----35W,  en
representación del centro de trabajo Ajuntament de Calvià - IFOC con NIF/CIF P0701100J que tiene como
actividad  económica  principal  “Administración  pública”,  actúan  con  poder  suficiente  en  función  de  sus
respectivos cargos y en el ejercicio de las facultades que para convenir en nombre de las entidades que
representan, tienen conferidas.

El centro de trabajo Ajuntament de Calvià - IFOC con NIF/CIF P0701100J manifiesta en este documento
declaración expresa que cuenta con todos los permisos y requisitos legales para el ejercicio de su actividad
y que cumple con sus obligaciones fiscales y sociales.

Antecedentes

El SOIB en el marco de sus competencias financia o autoriza especialidades formativas conducentes a
Certificados de Profesionalidad, en este caso la entidad/centro de formación CESUR llevará a cabo el
módulo de prácticas profesionales no laborales MP0353 con núm de referencia DCP082/23.

Tal  como prevén la Ley 30/2015,  de 9 de septiembre, por la  cual  se regula el  Sistema de Formación
Profesional  para  la  Ocupación,  y  de  acuerdo  con  el  artículo  5  bis  del  RD  34/2008  que  regula  los
Certificados de Profesionalidad y los artículos 23, 24 y 25 de la Orden ESS/1897/2013 de 10 de octubre,
por la cual se desarrolla el RD 34/2008, ambas entidades acuerdan colaborar para realizar un módulo de
prácticas  profesionales no laborales dirigido al alumnado de la especialidad formativa antes mencionada y
acuerdan suscribir el presente ACUERDO PARA LA REALIZACIÓN DE PRÁCTICAS PROFESIONALES
NO LABORALES, que se desarrollará de acuerdo a las siguientes

Cláusulas



Primera. El presente Acuerdo tiene como objeto facilitar la realización del módulo de prácticas de aquellos
alumnos que realicen la acción formativa núm. 449/23, impartida por CESUR en Ajuntament de Calvià -
IFOC con domicilio y localidad Calle Diego Salvà Lezaun, nº 2 (07181) Palmanova (Calvià) y que cuenta
con 800 trabajadores en plantilla.

Segunda.  La  relación  alumno/a-Entidad/Empresa  no  supondrá  más  compromiso  que  el  derivado del
presente acuerdo. En ningún caso generará relación laboral.
No obstante, la realización de las prácticas determinará la inclusión en el sistema de la Seguridad Social
de las  personas que las  realicen en los  términos previstos  en la  Disposición adicional  quincuagésima
segunda del Real Decreto Legislativo 8/2015, de 30 de octubre, por el que se aprueba el texto refundido de
la  Ley  General  de  la  Seguridad  Social.  El  cumplimiento  de  las obligaciones  de  Seguridad  Social
corresponderá a:

(Marcar X en la opción pactada):
LA EMPRESA,  INSTITUCIÓN  O  ENTIDAD  EN  LA QUE  SE  DESARROLLEN  LAS
PRÁCTICAS

X EL CENTRO DE FORMACIÓN RESPONSABLE DE LA OFERTA FORMATIVA

Tercera.  La duración total de las prácticas, para un máximo de  1  alumno será de 40 horas totales por
alumno.

Cuarta.  El contenido de las prácticas profesionales estará determinado por el programa formativo de la
acción formativa al cual hace referencia el correspondiente Real Decreto.

Quinta. La empresa/centro de trabajo donde se realizarán las prácticas debe nombrar un tutor o tutora para
las actividades que los alumnos lleven a cabo en sus instalaciones.

Sexta. La entidad/centro de formación debe designar un formador o formadora que será el/la responsable
de  acordar  el  programa formativo  con  la  empresa/centro  de  formación  y,  junto  con la  persona  tutora
designada, realizar con el centro de trabajo el seguimiento y evaluación de los alumnos. En este sentido, el
programa formativo debe incluir criterios de evaluación observables y medibles.

La entidad/centro de formación es el responsable de que las prácticas se lleven a cabo de acuerdo con el
programa formativo, de controlar la asistencia de los alumnos y de comunicar las incidencias al SOIB

Séptima. Llevar a cabo la formación práctica no supone, en ningún caso, la sustitución de labores propias
del personal en plantilla.
Antes de empezar las prácticas, el centro de trabajo tiene que comunicar a los representantes legales de
los trabajadores los acuerdos o convenios firmados, así como una relación de los participantes.

Octava. El contenido y desarrollo de las prácticas puede ser en cualquier momento objeto de valoración y
supervisión por parte del SOIB u otras entidades por éste designadas.

Novena. Este Acuerdo puede extinguirse por la expiración del tiempo convenido. Cualquiera de las partes
puede rescindirlo mediante denuncia de alguna de las partes, que tiene que ser comunicada a la otra con
una antelación mínima de quince días.

Igualmente, cualquiera de las partes puede excluir a algún alumno/a o grupo de alumnos, por decisión
unilateral del centro/entidad de formación, de la empresa, o conjunta de ambos, en los siguientes casos:

1. Faltas repetidas de asistencia y/o puntualidades no justificadas.

2. Actitud  incorrecta  o  falta  de  aprovechamiento,  previa  audiencia  a  la  persona interesada.

Décima. Las prácticas profesionales no laborales serán realizadas en el centro de trabajo Ajuntament de
Calvià -  IFOC, con domicilio  Calle  Diego Salvà Lezaun,  nº  2 (07181) Palmanova (Calvià),  teléfono de
contacto 971-134613 y nombre del/de la tutor/a Catalina Escanelles.

La entidad/centro de formación CESUR debe facilitar a los alumnos la tarjeta acreditativa del alumno en
formación práctica, de acuerdo con el modelo facilitado por el SOIB.

Undécima. De conformidad con el artículo 19 de la orden TMS/368/2019 de 28 de marzo, antes del inicio
de  las  prácticas  se  pondrá  en  conocimiento  de  los  representantes  legales  de  los trabajadores  en  la
empresa el citado acuerdo, así como una relación de los alumnos que participen en las mismas.



Duodécima.  Este  acuerdo  se  mantendrá  vigente  hasta  la  finalización  del  plazo  de  ejecución  de  la
resolución.

INFORMACIÓN SOBRE PROTECCIÓN DE DATOS PERSONALES
De conformidad con el Reglamento (UE) 2016/679 del Parlamento Europeo y del Consejo, de 27 de abril de
2016, relativo a la protección de las personas físicas respecto al tratamiento de datos personales y a la libre
circulación de estos datos (RGPD), y la Ley orgánica 3/2018, de 5 de diciembre, de protección de datos
personales y garantía de los derechos digitales, se informa del tratamiento de los datos personales que
contiene esta solicitud:

Finalidad del tratamiento: La recogida y tratamiento de los datos contenidos en este acuerdo, tiene como
única finalidad tramitar la autorización, seguimiento y control de las prácticas no laborales, de acuerdo a lo
establecido en el RD 34/2008, de 18 de enero, por el que se regulan los certificados de profesionalidad y
RD 694/2017, de 3 de julio, por el que se desarrolla la Ley 30/2015, de 9 de septiembre, por la que se
regula el Sistema de Formación Profesional para el Empleo en el ámbito laboral.

Base jurídica: el consentimiento de la persona interesada, de acuerdo con el artículo 6.1.a) del RGPD y el
cumplimiento de una misión realizada en interés público o en el ejercicio de poderes públicos conferidos al
responsable del tratamiento de acuerdo con el artículo 6.1.e) del RGPD.

Responsable  del  tratamiento:  se  informa  que  los  datos  personales  serán  tratados  por  el  Servei
d’Ocupació  de  les  Illes  Balears  con  sede  en  la  Calle  Gremi  d'Hortolans,  11,  planta  1ª,  Polígon  Son
Rossinyol, 07009 Palma, www.soib.es  .  

Destinatarios de los datos personales:  no se cederán datos personales a terceros, excepto que haya
obligación legal o interés legítimo de acuerdo con el RGPD.

Plazo de conservación de los datos personales:  mientras la persona física no solicite la supresión y
siempre en función de los plazos legales aplicables. 

Ejercicio de derechos y reclamaciones:  la  persona afectada por el  tratamiento de datos personales
puede ejercer sus derechos de información, de acceso, de rectificación, de supresión, de limitación, de
portabilidad,  de  oposición  y  de  no  inclusión  en  tratamientos  automatizados  (e,  incluso,  de  retirar  el
consentimiento, en su caso, en los términos que establece el RGPD) ante el responsable del tratamiento
antes mencionado, mediante el procedimiento «Solicitud de ejercicio de derechos en materia de protección
de datos personales», previsto en la sede electrónica de la CAIB (sede electrónica).
Con posterioridad a la respuesta del responsable o en caso de que no haya respuesta en el plazo de un
mes, podrá presentar la «Reclamación de tutela de derechos» ante la Agencia Española de Protección de
Datos (AEPD). 

Delegación de protección de datos: la Delegación de Protección de Datos del Servicio de Ocupación de
las Illes Balears tiene la sede en las Oficinas Centrales (Calle Gremi d’Hortolans, 11, Planta 2ª, 07009
Palma, Illes Balears). La dirección electrónica de contacto es: protecciodedades@soib.caib.es  .  

Con la firma de este acuerdo, declaramos que hemos leído la información sobre protección de datos y
aceptamos el tratamiento de nuestros datos en los términos establecidos en la cláusula anterior.

Y siendo de conformidad de las partes, firman este Acuerdo por duplicado.

En Calvià a 15 de marzo de 2024.”

“ACORD ENTRE Ajuntament de Calvià-IFOC   AMB CIF P0701100J  i   Catalina Cànaves Amengual
AMB CIF 43112359D PER LA REALITZACIÓ DE PRÀCTIQUES PROFESSIONALS NO LABORALS DE
L’ESPECIALITAT FORMATIVA IMPP0108 Cures estètiques de  mans i peus, Núm. d’acció formativa
104/23.

Parts

D’una banda Manuel Mas Sánchez, amb DNI 43----35W, en representació de l’entitat/centre de formació
Ajuntament de Calvià-IFOC, amb NIF/CIF P0701100J  i  d’altra banda Catalina Cànaves Amengual, amb
DNI 43----59D, en representació de l’empresa/centre de treball Estètica Caty Estil amb NIF/CIF 43----59D,



que té com activitat econòmica principal saló i institut de bellesa, actuen amb poder bastant en funció dels
seus respectius càrrecs i en l’exercici de les facultats que per convenir en nom de les entitats a les quals
representen tenen conferides. 

L’empresa/centre  de  treball  Catalina  Canaves  Amengual amb  NIF/CIF  43----59D  realitza  en  aquest
document declaració expressa que compta amb tots els permisos i requisits legals per a l’exercici de la
seva activitat i que acompleix amb les seves obligacions fiscals i socials.

Antecedents

El SOIB en el marc de les seves competències finança o  autoritza especialitats formatives conduents a
Certificat de Professionalitat, en aquest cas l'entitat/centre de formació Ajuntament de Calvià-IFOC durà a
terme el mòdul de pràctiques professionals no laborals de Cures estètiques de mans i peus amb núm de
referència 104/23.

Tal  com preveuen,  la  Llei  30/2015,  de  9  de setembre,  per  la  qual  es  regula  el  Sistema de Formació
Professional per a l'Ocupació, i d'acord amb l'article 5 bis del RD 34/2008 que regula els Certificats de
Professionalitat i els articles 23, 24 i 25 de l'Ordre ESS/1897/2013 de 10 d'octubre, pel qual es desenvolupa
el  RD 34/2008,  ambdues entitats  acorden col·laborar  per  fer  un  mòdul  de pràctiques professionals no
laborals adreçat a l’alumnat de l’especialitat formativa abans esmentada i acorden subscriure el present
ACORD  PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS,  que  es
desenvolupa d’acord a les següents 

Clàusules

Primera. El present Acord té com objecte facilitar la realització de pràctiques d'aquells alumnes que realitzin
l'acció formativa núm 104/23, finançada o autoritzada pel SOIB i impartit per l’Ajuntament de Calvià-Ifoc a
Caty Estil amb domicili a C/Hostals, 27, baixos, 07300, Inca (Illes Balears)  i que compta amb 5 treballadors
en plantilla.

Segona.  La  relació  alumne/a-Entitat/Empresa on es  realitza  el  mòdul  de  pràctiques professionals  no
laborals  no suposarà més compromís que el derivat del presente acord. En cap cas generarà relació
laboral.
No obstant això, la realització de les pràctiques determinarà la inclusió en el sistema de la Seguretat
Social de les persones que les realitzin en els termes previstos en la Disposició addicional cinquantena
segona del Reial decret legislatiu 8/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei General
de la Seguretat Social. El compliment de les obligacions de Seguretat Social correspondrà a:

(Marcar X a  l'opció pactada) 
L'EMPRESA,  INSTITUCIÓ  O  ENTITAT  EN  LA  QUAL  ES  DESENVOLUPIN  LES
PRÀCTIQUES 

X EL CENTRE DE FORMACIÓ RESPONSABLE DE L'OFERTA FORMATIVA 

Tercera. La durada total  de les pràctiques per a un màxim de  2 alumnes serà de 80 hores totals per
alumne. 

Quarta. El contingut de les pràctiques professionals vindrà determinat pel programa formatiu de l'acció
formativa a què fa referència el corresponent Reial decret .

Cinquena.  L’empresa/centre de treball on facin les pràctiques ha de nomenar un tutor o tutora per a les
activitats que els alumnes duguin a terme en les seves instal·lacions. 

Sisena.  L’entitat/centre  de  formació  ha  de  designar  un  formador  o  formadora  que  és  el  responsable
d’acordar el programa formatiu amb el centre de treball i, juntament amb la persona tutora designada, fer
amb el centre de treball el seguiment i l’avaluació dels alumnes. En aquest sentit, el programa formatiu ha
d’incloure criteris d’avaluació observables i mesurables.

L’entitat/centre  de  formació  és  el  responsable  que  les  pràctiques  es  duguin  a  terme  d’acord  amb  el
programa formatiu, ha de controlar l’assistència dels alumnes i n’ha de comunicar les incidències al SOIB.



Setena. Dur a terme la formació pràctica no suposa, en cap cas, la substitució dels treballs propis del
personal en plantilla.

Abans  de començar  les  pràctiques,  el  centre  de  treball  ha  de  comunicar  als  representants  legals  del
treballadors els acords o convenis signats, així com una relació dels participants.

Vuitena.   El  contingut  i  desenvolupament  de  les  pràctiques  pot  ser  en  qualsevol  moment  objecte  de
valoració i supervisió per part del SOIB o altres entitats designades per aquestes.

Novena. Aquest Acord es pot extingir  per expiració del temps convingut. Qualsevol de les parts el pot
rescindir,  mitjançant  una denúncia d’alguna de les parts,  que ha de ser comunicada a l’altra amb una
antelació mínima de quinze dies. 
Igualment,  qualsevol  de  les  parts  pot  excloure un  alumne o alumna o  un  grup d’alumnes,  per  decisió
unilateral del centre o conjunta d’ambdós, en els casos següents:

3. Faltes repetides d’assistència i/o puntualitat no justificades.
4. Actitud incorrecta o manca d’aprofitament, prèvia audiència a la persona interessada.

Desena. D'acord amb el que estableix l'article 6 del Reial decret 694/2017, les entitats/centres de formació
que  executen  la  formació  en  modalitat  presencial,  han  de  contractar  una  pòlissa  d'assegurança  de
responsabilitat  civil  i  d'accidents personals per protegir els participants davant qualsevol  risc derivat de
l'execució de l'acció formativa per al període de formació teoricopràctic, així com els desplaçaments dels
participants al lloc d'impartició de les classes i a altres empreses o establiments que s'organitzin en suport
de l'execució de les accions formatives i el SOIB en queda exonerat de qualsevol responsabilitat.

D'acord amb la vigent normativa d'aplicació (Disposició addicional 52 de la LGSS) els alumnes que realitzin
pràctiques  formatives  estan  inclosos  en  el  sistema  de  Seguretat  Social  i  l'acció  protectora  serà  la
corresponent al règim de SS aplicable, per tant aquest alumnat té inclosa la protecció per la prestació
d'accidents.  Per  la  qual  cosa,  l’entitat/centre  de  formació  només  ha  de  subscriure  una  pòlissa  de
responsabilitat civil.

Onzena. Les pràctiques professionals no laborals seran realitzades en el centre de treball Caty Estil, amb
domicili C/Hostals, 27, baixos 0730 (Inca) , telèfon de contacte 971 87 09 39 i nom del/de la tutor/a Catalina
Cànaves Amengual. 

L’entitat/centre de formació  Ajuntament de Calvià-Ifoc ha de facilitar als alumnes la targeta acreditativa
d’alumne en formació pràctica, d’acord amb el model facilitat pel SOIB.

Dotzena. De conformitat amb l’article 19 de l'ordre TMS/368/2019 de 28 de març, abans del començament
de les pràctiques es posarà en coneixement dels representants legals del treballadors a l’empresa el citat
acord, així com una relació dels alumnes que participen a les mateixes. 

Tretzena. Aquest Acord es mantindrà vigent fins a la finalització del termini d’execució de la resolució.

INFORMACIÓ SOBRE PROTECCIÓ DE DADES PERSONALS

De conformitat amb el Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i  del Consell, de 27 d'abril de
2016, relatiu a la protecció de les persones físiques respecte al tractament de dades personals i a la lliure
circulació d'aquestes dades (RGPD), i la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades
personals i garantia dels drets digitals, s'informa del tractament de les dades personals que conté aquesta
sol·licitud:
Finalitat del tractament: La recollida i tractament de les dades contingudes en aquest acord, té com a
única finalitat tramitar l'autorització, seguiment i control de les pràctiques no laborals, d'acord amb el que
s'estableix en l'RD 34/2008, de 18 de gener, pel qual es regulen els certificats de professionalitat i  RD
694/2017, de 3 de juliol, pel qual es desenvolupa la Llei 30/2015, de 9 de setembre, per la qual es regula el
Sistema de Formació Professional per a l'Ocupació en l'àmbit laboral.
Base jurídica:  el  consentiment  de  la  persona  interessada,  d'acord  amb l'article  6.1.a)  del  RGPD i  el
compliment  d'una  missió  realitzada  en  interès  públic  o  en  l'exercici  de  poders  públics  conferits  al
responsable del tractament d'acord amb l'article 6.1.e) del RGPD.
Responsable del tractament: s'informa que les dades personals seran tractats pel Servei d’Ocupació dels
Illes Balears amb seu al Carrer Gremi d'Hortolans, 11, planta 1a, Polígon Son Rossinyol , 07009 Palma,
www.soib.es.



Destinataris  de les dades personals: no se  cediran  dades personals  a  tercers,  excepte  que hi  hagi
obligació legal o interès legítim d'acord amb el RGPD.
Termini  de conservació de les dades personals: mentre la  persona física no sol·liciti  la  supressió i
sempre en funció dels terminis legals aplicables.
Exercici de drets i reclamacions: la persona afectada pel tractament de dades personals pot exercir els
seus drets d'informació, d'accés, de rectificació, de supressió, de limitació, de portabilitat, d'oposició i de no
inclusió en tractaments automatitzats (i, fins i tot, de retirar el consentiment, si és el cas, en els termes que
estableix  el  RGPD)  davant  el  responsable  del  tractament  abans  esmentat,  mitjançant  el  procediment
«Sol·licitud d'exercici de drets en matèria de protecció de dades personals», previst en la seu electrònica de
la  CAIB  (seu  electrònica).
Amb posterioritat a la resposta del responsable o en cas que no hi hagi resposta en el termini d'un mes,
podrà presentar la «Reclamació de tutela de drets» davant l'Agència Espanyola de Protecció de Dades
(AEPD). 
Delegació de protecció de dades: la Delegació de Protecció de Dades del Servei d'Ocupació de les Illes
Balears té la seu en les Oficines Centrals (Carrer Gremi d’Hortolans, 11, Planta 2a, 07009 Palma, Illes
Balears). L'adreça electrònica de contacte és: protecciodedades@soib.caib.es.

Amb la signatura d'aquest acord, declaram que hem llegit la informació sobre protecció de dades i aceptam
el tractament de les nostres dades en els terminis establerts a la clàusula anterior.

I sent de conformitat les parts, signen aquest acord i per duplicat.

Calvià  a 23 d’abril de 2024.”

“CONVENI  DE COL·LABORACIÓ  ENTRE L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ  I  LA FEDERACIÓ BALEAR
D’HANDBOL PER  L’ORGANITZACIÓ  DE  TRES  ESDEVENIMENTS  D’HANDBOL A LA PLATJA DE
MAGALUF
                                                                                                                           Calvià, 10 maig 2024

REUNITS

D’una part,  Javier  Tascón Piña, amb DNI 43----42-J,  tinent  de Batle delegat d’economia,  contractació i
esports de l’Ajuntament de Calvià, que intervé en nom i representació d’aquest per decret d’alcaldia de 21
de novembre de 2023, amb CIF P-0701100-J, i domicili  en el carrer Julià Bujosa Sans, batle, 1, 07184
Calvià.

I d’altra part, Alfonso Bustelo Gutiérrez, amb DNI 14----82-A, que intervé com a directiu de la Federació
Balear d’Handbol amb CIF G-07192990 i domicili a l’Avd Uruguai SN, Velodrom de les Illes Balears, 07010,
Palma. 

Les parts, amb capacitat jurídica suficient per a poder subscriure aquest conveni de col·laboració entre
Ajuntament i Federació, mútuament es reconeixen i,

MANIFESTEN

- Que entre les competències dels municipis, establertes per la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de
Bases del Règim Local, es troben el desenvolupament de les activitats culturals, esportives, d’oci i de temps
de lleure. Concretament en el seu article 25 assenyala que els municipis per a la gestió del seus interessos
i en l’àmbit de les seves competències, poden promoure tota classe d’activitats i prestar els serveis públics
que contribueixen a satisfer les necessitats i aspiracions dels veïns. Així  en l’apartat 2.L de l’article 25,
especifica:  Promoció de l’esport  en instal·lacions esportives i  d’ocupació del  temps de lleure.  Per tant,
aquest conveni es fonamenta i justifica en la promoció de l’esport a nivell municipal.

- Que la Llei 2/2023, de 7 de febrer, de l'activitat física i l'esport a les Illes Balears, concretament en el seu
article 10 descriu les “Competències dels Ajuntaments. Correspon als Ajuntaments de les Illes Balears” els
apartats que fan referència a la promoció de l’esport són:

1. Dissenyar, fomentar i executar els programes de desenvolupament i foment de l'activitat física i
esportiva, en col·laboració amb la resta d'administracions públiques.
2. Facilitar l'accés a la pràctica de l'activitat física i esportiva de tota la ciutadania, independentment
de la seva edat i condició, que així ho desitgin.
3. Fomentar l'esport en edat escolar, com a motor per al desenvolupament de l'esport balear en tots
els nivells, garantint l'educació basada en valors de tolerància, igualtat i solidaritat.



4. Facilitar espais públics per a la pràctica de qualsevol tipus d'activitat física i esportiva.

- Que una de les finalitats d’aquest Ajuntament és la promoció i el desenvolupament de l’activitat física i
esportiva entre la població en general.

- Que l’impuls i dinamització de l’activitat física i l’esport com a element de desenvolupament personal i del
foment  d’uns  hàbits  de  vida  saludables,  es  troba  entre  les  principals  prioritats  de  l’Institut  Calvianer
d’Esports, que és l’organisme de l’Ajuntament de Calvià que fomenta i gestiona l’esport en el municipi.

- Que l’Ajuntament de Calvià ve desenvolupant una política de suport als diferents esports i activitat física
en el medi natural que siguin intrínsecs al municipi. Cal recordar que Calvià és un municipi a on la mar i la
muntanya  tenen  un  protagonisme especial,  per  tant,  és  dinamitzen  programes  encaminats  a  donar  a
conèixer aquests espais i a sensibilitzar amb accions que siguin respectuoses amb el medi ambient.

- Que la Federació Balear d’Handbol té les competències per poder dinamitzar l’esport de l'handbol platja a
nivell autonòmic.

- Que l’esport de l’handbol platja reuneix les característiques d’una modalitat esportiva que es realitza en el
medi natural i que el municipi de Calvià a la zona costera disposa d’espais esportius per poder-ho dur a
terme.

- Les parts es reconeixen mútuament la capacitat legal necessària per a formalitzar el present conveni de
col·laboració que regirà per allò establert en les següents clàusules:  

CLÀUSULES

PRIMERA.- L’objecte del present conveni serà l’organització per part de la Federació Balear d’Handbol  de
tres esdeveniments d’handbol platja a Calvià, concretament els següents: 

Lliga Insular Handbol Platja (platja de Magaluf): 11 - 12 de maig. 
Lliga Insular Handbol Platja (platja de Magaluf): 1 - 2 de juny. 
Finals Balears Handbol Platja (platja de Magaluf): 8 - 9 de juny. 

SEGONA.- Serà responsabilitat de la Federació Balear d’Handbol:

1. Organitzar els esdeveniments abans esmentats en la zona esportiva de la platja de Magaluf, tal
com  es  marca  en  el  punt  8  d’aquesta  SEGONA clàusula  de  DESENVOLUPAMENT DE LES
ACTIVITATS. 

2. Obtenir  les  autoritzacions  necessàries  de  l’Ajuntament  de  Calvià  per  poder  realitzar  els  els
esdeveniments esmentats dins les zones esportives delimitades, previ informe favorable del Servei
de Turisme i Litoral.

3. Complir  les  mesures  de  seguretat  que marca el  pla  de  Salvament  i  Seguretat  de  platges  de
l’Ajuntament de Calvià per aquests tipus d’esdeveniments.

4. Tenir les assegurances de responsabilitat civil i d’accidents en vigor i d’acord a la normativa vigent.
5. Gestionar i coordinar totes les activitats que es proposin i s’autoritzin.
6. Durant el transcurs de l’activitat, diàriament, els responsables garantiran la utilització de la platja,

assegurant una correcta neteja a la finalització de cada jornada. Un cop acabi l’esdeveniment,
l’espai utilitzat haurà de quedar lliure de qualsevol element col·locat i quedarà net dels restes de
fems que hagin pogut deixar els participants o assistents.

7. Fer constar en tota la publicitat envers aquestes activitats els logotips que l’Ajuntament de Calvià
consideri més adients.

8. Desenvolupament de les activitats: per l’organització dels esdeveniments només es podran utilitzar
les zones delimitades com a zones esportives amb l'autorització que la Direcció General de Costes
i Litoral del GOIB fa a aquest Ajuntament. 

9. Els elements a instal·lar seran únicament aquells que resultin imprescindibles per a la pràctica de
l’esport del handbol platja: camps d’handbol platja (línies, porteries, xarxes protectores…), carpes
desmuntables  segons  autorització  de  la  Direcció  General  de  Costes  i  Litoral,  per  jugadors  i
àrbitres.

10. Qualsevol  altre element  que es vulgui  instal·lar  (tanques,  megafonia,  ...),  s’haurà  de demanar
l’autorització pertinent a la Direcció General de Costes i Litoral. 

11. L’Ajuntament de Calvià podrà modificar la ubicació i/o dates dels esdeveniments, quan concorrin
causes degudament justificades, notificant a la Federació amb 15 dies d’antelació.



TERCERA.- Serà responsabilitat de l’Ajuntament:

1. Notificar a la Federació Balear d’Handbol les zones on podran desenvolupar els esdeveniments
objecte d’aquest conveni, segons el que disposa aquest conveni de conformitat amb l’autorització
del Departament de Costes a aquest Ajuntament.

2. Acceptar, per part de l’ICE de l’Ajuntament de Calvià, previ informe favorable del Servei de Turisme
i Litoral, la utilització de les zones esportives de les platges d’acord amb les especificacions de la
clàusula  SEGONA d’aquest  conveni.  Aquest  permís  suposarà  que  l’activitat  autoritzada  tendrà
exclusivitat per poder utilitzar la zona esportiva.

3. Acceptar per part de l’ICE de l’Ajuntament de Calvià, la realització de les activitats que requereixin
autorització de la Direcció General de Costes i Litoral, de conformitat amb el que disposa l'apartat 8
de la clàusula SEGONA.

4. Cedir  el  material  necessari  i  que  estigui  en  possessió  de  l’Ajuntament  de  Calvià  per  poder
desenvolupar les activitats descrites a la clàusula SEGONA d’aquest conveni.

5. Publicitar els esdeveniments a través dels mitjans on-line que disposa l’Institut Calvianer d’Esports:
pàgina web, xarxes socials…

6. Nomenar un tècnic de l’ICE com a coordinador del projecte i responsable del seu seguiment.

QUARTA.- Seguiment, vigilància i control del conveni

Tal  com s’especifica  en  la  clàusula  TERCERA d’aquest  conveni  es  nomenarà  un  tècnic  de  l’ICE que
realitzarà les funcions de seguiment, vigilància i control que, com a funcions principals tendrà les de vetllar
perquè els acords es desenvolupin segons l’establert en les responsabilitats de les dues parts signants. De
no ser així, haurà d’actuar segons la clàusules SÈPTIMA i OCTAVA redactades a l’efecte.
 

QUINTA.- Duració

Aquest conveni tendrà una duració d’1 any, a comptar des del moment de la seva signatura.

SEXTA.- Justificació

Abans del  15 de juliol  de 2024, la Federació Balear d’Handbol,  haurà de presentar una memòria dels
esdeveniments  organitzats.  En  aquesta  memòria  haurà  de  sortir  com a  mínim  la  següent  informació:
número de participants disgregats per sexe, impacte socioeconòmic de cada activitat, cartells publicitaris i
altres dades que la Federació consideri importants. 

SÈPTIMA.- Resolució del conveni

Així mateix, seran causes de resolució del present conveni, les següents:

a.     La denúncia expressa de qualsevol de les dues parts.
b.     Quan existeixin causes d’interès públic.
c.     Per incompliment d’una o ambdues parts, de qualsevol de les clàusules expressades en el present
document.

OCTAVA.- El conveni es regularà per allò establert en les clàusules i, en la legislació que resulti d’aplicació.
Les parts es comprometen a resoldre de manera amistosa qualsevol  desacord que pugui  sorgir  en el
desenvolupament d’aquest conveni. En cas de no ser possible una solució amigable i resultar procedent un
litigi  judicial,  les  parts  acorden,  amb renúncia  expressa a  qualsevol  altre  fur  que pugui  correspondre,
sotmetre’s a la jurisdicció i competència dels tribunals de Palma.  

Una vegada llegit el conveni per si mateixos i estant conformes amb totes les clàusules, ho signen per
duplicat i a un sol efecte.”

“CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE SÓLLER I L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ
PER EL REFORÇ DE LES  PLANTILLES  POLICIALS  PER CIRCUMSTÀNCIES ESPECIALS  O PER
CAUSES EXTRAORDINÀRIES.

Sóller, document signat i datat electrònicament al marge.
Calvià, document signat i datat electrònicament al marge.



El  senyor  Miquel  Nadal  Vaquer,  Batle  de  l'Ajuntament  de  Sóller,  en  nom  i  representació  d'aquest
Ajuntament,  en virtut del seu nomenament mitjançant acord del plenari  municipal de dia 17 de juny de
2023. 

El senyor Juan Antonio Amengual Guasp, Batle de l’Ajuntament de Calvià, en nom i representació d’aquest
Ajuntament, en virtut del seu nomenament mitjançant acord de plenari municipal de dia 17 de juny de 2023. 

Ambdues parts es reconeixen la capacitat legal necessària per subscriure el present conveni. 

Antecedents  

1. L’article 25.2.f. de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local i els apartats j) i r)
de l’article 29.2.j i r de la Llei 20/2016, de 15 de desembre, Municipal i de Règim Local de les Illes Balears
preveuen que els municipis, per gestionar els seus interessos, poden exercir, entre altres, les competències
de policia local i d’ordenació del trànsit de vehicles i persones en les vies urbanes de la seva competència. 

2.  L’exercici  d’aquestes  competències  s’efectua  a  través  dels  Cossos  de  Policia  Local,  o  en  aquells
municipis  que no tenen constituït  aquest  Cos,  a  través de Policies  que formen part  de  la  plantilla  de
l’Ajuntament. 

3.  En la  realitat  es  presenten circumstàncies  especials  o  causes extraordinàries que fan  dificil  per  als
municipis la prestació dels serveis policials amb els seus efectius  propis. Aquestes circumstàncies tenen
caràcter temporal, i en conseqüència, no justifiquen l’ampliació de les respectives plantilles. Amb la finalitat
de  facilitar  solucions  eficaces  a  aquestes  solucions,  l’article  40  de  la  llei  4/2013,  de  17  de  juliol,  de
coordinació  de  les  policies  locals  de  les  Illes  Balears,  modificada  per  la  llei  11/2017, disposa  que  els
municipis  per  circumstàncies  especials  o  per  causes  extraordinàries  tinguin  sobrecàrrega  de  serveis
policials en determinades èpoques de l’any, que no requereixin un augment permanent de la plantilla dels
seus cossos de policia local, poden reforçar-la per mitjà d’acords bilaterals amb altres municipis, a fi que els
seus membres puguin actuar en el terme municipal dels sol·licitants, per un temps determinat i en règim de
comissió de serveis.

4. L’article 11 del Decret 40/2019, de 24 de maig, pel qual s’aprova el Reglament marc de coordinació de
les policies locals, i modifica el Decret 55/2017, de 15 de desembre, del Fons de Seguretat Pública de les
Illes  Balears,  regula  els  acords  bilaterals  de  cooperació  per  necessitats  estacionals  o  circumstàncies
especials del servei en determinades èpoques de l’any entre els ajuntaments respectius, per tal que els
seus policies locals puguin realitzar els serveis necessaris en el  municipi  del  sol·licitant,  per un temps
determinat i amb l’extensió acordada en règim de comissió de serveis a què es refereix l’article 6.2 de la llei
4/2013, sempre que no afectin el normal funcionament del servei de la policia local d’origen. El mateix
article preveu que al  conveni  signat  s’haurà d’establir  el  sistema de compensació econòmica entre els
Ajuntaments afectats.

5. És per tot això que cal articular un instrument jurídic bilateral entre l’Ajuntament de Sóller i l’Ajuntament
de Calvià que permeti la col·laboració mitjançant comissions de prestació temporal de serveis a Policies
Locals en aquells esdeveniments en els quals es produeixen necessitats extraordinàries o circumstàncies
especials del servei en determinades èpoques de l’any.

En virtut d’aquests antecedents, les parts formalitzen aquest conveni, d’acord amb les següents 

CLÀUSULES 

Primera. Objecte del conveni.

L’objecte d’aquest conveni es concreta a establir mecanismes de col·laboració entre l’Ajuntament de Sóller i
l’Ajuntament de Calvià per al reforç de les plantilles policials per circumstàncies especials o per causes
extraordinàries. 

Segona. Actuacions.

Les actuacions derivades de la col·laboració prevista en el present conveni poden ser programades i no
programades per als casos en què per la seva importància així es consideri convenient i no poguessin ser
cobertes amb els serveis ordinaris o extraordinaris propis del municipi, comprenent així mateix a proves
esportives,  simulacres  d’emergències,  visites  de  presidents,  alts  mandataris,  festivitats  locals,  etc.  Els
agents de la Policia Local que facin aquest reforç col·laboratiu es trobaran en comissions de prestació



temporal  de  servei  i  seran  anomenats  en  aquesta  situació  per  Decret  de  Batlia  de  l’Ajuntament  de
procedència.  Al  mateix  es  fitxarà  el  dia  o  dies,  hores i  esdeveniment  pel  qual  es  declara  en  aquesta
situació. 

A) PROGRAMADES:

- Per a la prestació del servei en actuacions programades se sol·licitarà mitjançant els respectius Caps de
Policia amb l’autorització dels respectius Batles o Batlesses i en defecte d’això els Regidors Delegats. 

- El temps mínim per a la sol·licitud del servei serà de 10 dies, llevat de què per causes extraordinàries,
s’hagin de sol·licitar fora de termini.

- S’haurà d’acompanyar memòria del servei a realitzar, amb expressió del nombre d’agents que ho hagin de
realitzar. 

- Els vehicles i material emprat correspondrà al municipi organitzador de l’esdeveniment, llevat de què sigui
expressament sol·licitat.

Si entre els recursos materials que se sol·liciten es troben aparells de telecomunicacions que operin en el
sistema analògic o IBETEC, l’Ajuntament autoritza la inclusió temporal dels aparells en els canals, o grups
de comunicacions que en sigui titular.

En el cas que els aparells operin en el sistema IBETEC,  les  autoritzaciones  les  gestionarà  abans  de
l’esdeveniment segons els procediments que acordi amb l’empresa pública titular de la xarxa. 

-  Els  Agents  prestaran servei  al  municipi  sol·licitant  amb la  uniformitat,  i  equip  bàsic  d’autoprotecció  i
defensa,  dels que estiguin dotats al  municipi de procedència.  Llevat dels casos als quals es determini
expressament el contrari.

-  Els serveis es prestaran baix la dependència del Batle o Batlessa de l’Ajuntament on es realitzin i  el
comandament del Cap del Cos d’aquest municipi.

B) NO PROGRAMADES:

- Per a la prestació del servei en actuacions no programades bastarà amb la sol·licitud dels respectius Caps
de Policia, que posteriorment serà corroborada pels respectius Batles o Batlesses i en defecte d’això els
Regidors Delegats.

- Sempre i en tot cas, la responsabilitat i coordinació correspondrà al Cap o a la Cap del Cos del municipi
on es presti col·laboració.

- A la finalització dels actes, la Prefectura del municipi sol·licitant, informarà mitjançant escrit de totes i
cadascuna de les actuacions dutes a terme pels agents, als respectius Batles o Batlesses, i altres Autoritats
que ho poguessin sol·licitar.

Tercera. Retribucions.

Als funcionaris que es trobin en comissions de prestació temporal  de serveis a conseqüència d’aquest
acord municipal, els continua sent aplicable el règim jurídic del Cos de policia local al qual pertanyen. Així
mateix,  continuaran  percebent  les  retribucions  i  les  indemnitzacions  per  raó  del  servei  que  els
corresponguin de l’Ajuntament en el qual són titulars. A l’efecte de la carrera administrativa, es consideraran
serveis prestats en el mateix ajuntament, si bé costarà en els expedients aquesta circumstància. 

La relació d’hores realitzades per cada treballador serà confeccionada per la prefectura del cos de la policia
local  de  l’Ajuntament  sol·licitant  o  persona  delegada  amb  determinació  de  si  són  hores  ordinàries  o
extraordinàries. L’Ajuntament del municipi sol·licitant abonarà les retribucions corresponents a l’Ajuntament
del municipi que ha prestat el servei, d’acord amb el que estipula l’article 11.3 del Decret 40/2019, de 24 de
maig, pel qual s’aprova el Reglament marc de coordinació de les policies locals de les Illes Balears i es
modifica el Decret 55/2017, de 15 de desembre, del Fons de Seguretat Pública de les Illes Balears. La
compensació serà per la quantia total de despesa realitzada, incloses les despeses per desplaçament i
dietes, en el seu cas.



Quarta. Comissió de seguiment.

Es constituirà una Comissió de Seguiment  per un membre designat per cada administració participant.
Aquesta comissió es constituirà a petició d’una de les parts i es convocarà una vegada finalitzades les
actuacions, aquest mecanisme resoldrà els problemes d’interpretació i compliment que puguin plantejar-se. 

Cinquena. Vigència.
 
Aquest conveni serà vigència a partir de la seva signatura i tindrà vigència de quatre anys. Respecte de la
seva pròrroga haurà de ser expressa, per un altre període fins a quatre anys, segons queda establert a la
llei 40/2015.

Podrà ser resolt per voluntat unilateral de qualsevol de les parts, degudament comunicada a l’altra part amb
una antelació mínima de 30 dies.

I en prova de conformitat, signen el present conveni. (10 de maig de 2024).”

“Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Calvià i l'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI) per
dur a terme la  cessió gratuïta  d'un sòl  al  carrer  de la Bonavida,  2,  a Peguera (Calvià)  per a  la
promoció d'habitatges protegits

Parts 

Marta Vidal Crespo, consellera d'Habitatge, Territori i Mobilitat del Govern de les Illes Balears i president de
l'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI), en virtut del que disposa l'article 10 del Decret 17/2015, de 10 d'abril,
d'aprovació dels Estatuts de l'entitat pública Institut Balear de l'Habitatge, que actua en l'exercici de les
facultats que li atribueix l'article 11.g) d'aquest Decret.

Juan Antonio Amengual Guasp, batle de l'Ajuntament de Calvià, proclamat per l'Acord del Ple de la sessió
constitutiva d'aquest Ajuntament del dia 17 de juny de 2023, en representació d'aquesta corporació, d'acord
amb l'article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local. 

Juan Castañer Alemany, secretari accidental de l'Ajuntament de Calvià, que actua en la funció de donar fe
pública i a l'efecte d'assessorament legal preceptiu.

Antecedents 

1. L'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI), entitat pública empresarial de les previstes a l'article 2.1.b) de la
Llei 7/2010, de 21 de juliol, del sector públic instrumental de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears,
regulada pel  Decret  17/2015,  de  10  d'abril,  d'aprovació  dels  seus Estatuts,  i  adscrita  a  la  Conselleria
d'Habitatge, Territori i Mobilitat del Govern de les Illes Balears, té com a fins generals els relacionats amb
l'habitatge del Govern i de l'Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, i com a una de les
funcions primordials la promoció d'habitatges de protecció pública en qualsevol dels seus règims, per la
qual cosa pot comprar, permutar o adquirir, a títol gratuït o onerós, terrenys i solars per executar-hi les
promocions d'habitatges protegits.

2. La política d'habitatge que du a terme la Conselleria d'Habitatge, Territori i Mobilitat del Govern de les
Illes  Balears  mitjançant  l'IBAVI  pretén  involucrar  la  resta  d'administracions  territorials  per  fomentar
mecanismes d'intervenció que permetin promoure el sòl suficient per pal·liar la situació de dèficit actual i
garantir una oferta suficient de sòl amb destinació a la promoció d'habitatges protegits. 

3. L'Ajuntament de Calvià, conscient de la necessitat d'adoptar mesures en matèria de sòl i habitatge per tal
de fomentar i fer possible una política d'habitatge més digna i accessible per a col·lectius amb dificultats,
està interessat a compartir aquesta responsabilitat amb l'IBAVI en el marc dels principis de coordinació i
col·laboració interadministrativa, i instrumentalitza aquesta col·laboració mitjançant la cessió gratuïta de sòl
de titularitat municipal a favor de l'IBAVI per dur a terme la promoció i construcció d'habitatges protegits. 

4.  En  data  30  de  maig  de  2022,  l'Ajuntament  de  Calvià  i  l'IBAVI  signaren  el  Protocol  d'intencions
conformement al qual l'Ajuntament es va comprometre a dur a terme totes les actuacions i els procediments
administratius  a  fi  de  posar  a  disposició  de  l'IBAVI  pel  títol  de  cessió  gratuïta  i  conformement  a  les
condicions  per  determinar  en  un  futur  conveni  de  col·laboració,  en  ple  domini,  lliure  de  càrregues,
gravàmens, arrendaments i al corrent del pagament d'imposts, un sòl de titularitat municipal al carrer de la



Bonavida, 2, a Peguera (Calvià), identificat com a parcel·la  2.b de l'àmbit 1 del Pla Parcial Peguera Oest
Polígon XI, d'uns 5.850,70 m2 i referència cadastral 07011A005004450001JZ.

Per la seva part, l'IBAVI es va comprometre a destinar el sòl a la promoció i a la construcció d'habitatges
protegits en règim de lloguer.

5. El Consell d'Administració de l'IBAVI, en la sessió del dia 30 de juny de 2022, va acordar ratificar el
Protocol general d'actuació signat per les parts el 30 de maig de 2022 referit a l'apartat anterior. 

6. L'Ajuntament de Calvià és propietari del solar següent:

URBANA: Porción de terreno destinado a aprovechamiento lucrativo de cesión pública, de uso residencial
plurifamiliar, vinculado a la protección pública de régimen general, de una superficie, según medición, de
CINCO MIL OCHOCIENTOS CINCUENTA METROS SETENTA DECÍMETROS CUADRADOS. Linda: al
frente, mirando desde la calle Bonavida con acera existente, en una longitud de cincuenta y uno coma
treinta y un metros en curva; por la derecha, entrando, con suelo urbano de Peguera en una longitud de
ciento veintitrés coma ochenta y cinco metros lineales; por la izquierda,entrando, con parcela resultante
2.a  en  una  longitud  de  ciento  diecinueve  coma  cincuenta  y  ocho  metros  lineales  y  estación
transformadora en una longitud de seis coma cero cuatro metros lineales, y por el fondo, con sistema
general de espacios libres públicos en una longitud de cuarenta y ocho coma veintiocho metros en curva.
Es la parcela identificada como 2.b resultante de la Unidad de Actuación UA-1, Peguera Oest, Poligono
XI, Peguera, Calvià; según el Plano archivado en el legajo correspondiente bajo el número B-04. Es de
dominio privado o patrimonial, y afecta al Patrimonio Municipal del suelo.

Inscrit en el Registre de la Propietat de Calvià núm. 2, en el tom 4368, llibre 168, foli 16, finca 7342 de
Calvià.  
Referència cadastral: 07011A005004450001JZ.
Qualificació urbanística: residencial plurifamiliar de protecció pública RP-2 (A).
Valor cadastral del solar: 898.836,47 €.
Càrregues: lliure de càrregues i gravàmens, d'arrendaments i ocupants, i al corrent del pagament d'imposts
i arbitris.

7. El Ple de l'Ajuntament de Calvià, en la sessió del dia 30 de novembre de 2023, va aprovar definitivament
la cessió gratuïta a l'IBAVI del solar situat al carrer de la Bonavida 2, de Peguera (Calvià) per a la promoció
d'habitatges i el text del conveni de cessió.

8. El Consell d'Administració de l'IBAVI, en la sessió del dia 14 de novembre de 2022, es  va  donar per
assabentat i va ratificar la Resolució que el president va dictar el 2 de novembre de 2022 amb el contingut
següent: 

Primer. Aprovar la signatura d'un conveni de col·laboració entre l'Institut Balear de l'Habitatge -IBAVI— i
l'Ajuntament de Calvià per a la cessió gratuïta a favor de l'IBAVI d'un sòl de titularitat municipal d'uns
5.850,70 m2 de superfície situat al carrer de Bonavida núm. 2, a Peguera (finca registral 7.342 del
Registre de la Propietat de Calvià núm. 1, inscrita al tom 4368, llibre 168, foli 16 i referència cadastral
07011A005004450001JZ), per a la promoció d'habitatges de protecció pública, tot allò de conformitat
amb els pactes i condicions continguts al document adjunt.

Segon. Autoritzar la directora gerent per tal que, si s'escau, aprovi la modificació de les condicions i
clàusules  del  conveni  que  s'esdevinguin  necessàries  per  adequar  el  seu  contingut  a  les  normes
d'aplicació en l'àmbit de la comunitat autònoma de les Illes Balears.

Tercer. Donar compte d'aquesta Resolució al Consell d'Administració a l'efecte de la ratificació." 

Per tot això exposat, les parts,  fent ús dels càrrecs respectius i  de la representació que ostentam, ens
reconeixem la capacitat legal mútua i recíproca necessària per formalitzar aquest conveni de col·laboració
per cedir sòl d'acord amb les següents 

Clàusules 

1. L'Ajuntament de Calvià cedeix gratuïtament a favor de l'Institut Balear de
l'Habitatge (IBAVI) en ple domini, com a cosa certa i determinada, amb tot el que li sigui annex i inherent,
lliure  de  càrregues (fins  i  tot  les  urbanístiques),  gravàmens  i  arrendaments,  i  al  corrent  del  pagament
d'imposts i tributs la parcel·la següent:



URBANA:  Porción  de  terreno  destinado  a  aprovechamiento  lucrativo  de  cesión  pública,  de  uso
residencial plurifamiliar, vinculado a la protección pública de régimen general, de una superficie, según
medición,  de  CINCO  MIL  OCHOCIENTOS  CINCUENTA  METROS  SETENTA  DECÍMETROS
CUADRADOS. Linda: al frente, mirando desde la calle Bonavida con acera existente, en una longitud de
cincuenta y uno coma treinta y un metros en curva; por la derecha, entrando, con suelo urbano de
Peguera en una longitud de ciento veintitrés coma ochenta y cinco metros lineales; por la izquierda,
entrando, con parcela resultante 2.a en una longitud de ciento diecinueve coma cincuenta y ocho metros
lineales y estación transformadora en una longitud de seis coma cero cuatro metros lineales, y por el
fondo,  con sistema general  de  espacios  libres  públicos en  una longitud  de  cuarenta  y  ocho coma
veintiocho metros en curva. Es la parcela identificada como 2.b resultante de la Unidad de Actuación
UA-1,  Peguera  Oest,  Polígono  XI,  Peguera,  Calvià;  según  el  Plano  archivado  en  el  legajo
correspondiente  bajo  el  número  B-04.  Es  de  dominio  privado o  patrimonial,  y  afecta  al  Patrimonio
Municipal del suelo.

Inscrita en el Registre de la Propietat de Calvià núm. 2, a favor de l'Ajuntament de Calvià en el tom 4368,
llibre 168, foli 16, finca 7342 de Calvià.
Referència cadastral: 07011A005004450001JZ.
Qualificació urbanística: residencial plurifamiliar de protecció pública RP-2 (A).
Valor cadastral del solar: 898.836,47 €.
Càrregues: es troba lliure de càrregues i gravàmens, d'arrendaments i ocupants, i al corrent del pagament
d'imposts i arbitris.

S'adjunta com a annex número 1 el plànol de situació.

2. L'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI) ha de destinar el sòl a la promoció i construcció d'habitatges de
protecció pública per a l'adjudicació posterior en règim de lloguer.

En  les  bases  del  procediment  per  adjudicar  els  habitatges  de  la  futura  promoció,  que  han  de  ser
consensuades entre l'Ajuntament de Calvià i l'IBAVI, s'ha d'incloure com a contingent de caràcter preferent
les persones empadronades en el municipi de Calvià que acreditin una residència continuada i efectiva per
un termini que s'ha de concretar a les bases referides.

Així mateix,  i  sempre que sigui tècnicament viable,  la promoció dels futurs habitatges protegits s'ha de
desenvolupar  preferentment  en  dos  blocs  o  edificis  i  del  total  dels  habitatges  de  la  promoció
aproximadament el 20% d'ells han de ser el més gran possible.

L'execució per l'IBAVI de la promoció i construcció dels habitatges protegits roman subjecta i condicionada
a  l'obtenció  del  finançament  de  l'actuació  així  com  de  les  autoritzacions  preceptives  a  l'efecte  de
l'adjudicació de les obres i l'inici de la construcció de l'edificació. En el cas de no obtenir el finançament,
aquest conveni no generarà cap tipus de despesa a compte de l'IBAVI.

3. La parcel·la reuneix la condició de solar, disposa de tots els serveis i subministraments, no hi resulta
pendent  el  desenvolupament  d'actuacions  urbanístiques  ni  el  pagament  de  despeses  derivades  de  la
urbanització del sòl i es troba lliure de càrregues i gravàmens (fins i tot les urbanístiques). 

No obstant això, l'execució, els costs, les liquidacions i els imposts derivats de les obres d'urbanització del
sòl objecte d'aquesta cessió que puguin resultar pendents d'execució o de pagament i la cancel·lació de
qualsevol càrrega urbanística, no s'han d'imputar en cap cas a l'IBAVI, i s'eximeix expressament aquest
Institut de qualsevol tipus de responsabilitat que se'n pugui derivar.

4. La cessió efectiva del sòl per part de l'Ajuntament de Calvià en favor de l'IBAVI s'ha de dur a terme en el
moment d'elevació a públic d'aquest conveni de col·laboració al termini de quatre mesos comptadors a
partir  de  la  data  de  signatura  d'aquest  conveni  i  sempre  que  s'hagi  obtingut  el  finançament  per  al
desenvolupament de l'actuació.

No obstant això, les parts, per acord mutu, poden convenir la pròrroga d'aquest termini. 

5.  Atès  el  caràcter  gratuït  d'aquesta  cessió,  les  despeses  i  els  imposts  derivats  de  l'atorgament  de
l'escriptura pública a favor de l'IBAVI són a compte exclusiu d'aquest Institut i a càrrec seu, excepte l'impost
d'increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana que ha de ser a compte de l'Ajuntament de Calvià i
a càrrec seu.



6. Tenint en compte la finalitat pública de l'IBAVI, així com el caràcter social dels habitatges per promoure,
l'Ajuntament de Calvià ha d'aplicar les bonificacions màximes legalment permeses conforme a la llei i les
ordenances fiscals d'aplicació al pagament de la quota de l'impost de construccions, instal·lacions i obres
(ICIO) que grava la construcció d'habitatges i les taxes de llicències urbanístiques. 

Així  mateix,  respecte  als  imposts,  taxes  i  arbitris  que  recauen  sobre  els  habitatges,  ha  d'aplicar  les
bonificacions màximes permeses legalment  per  tractar-se d'habitatges de  protecció pública  destinats  a
lloguer i, per tant, amb renda limitada per norma jurídica.

7. Aquest conveni té una vigència de quatre anys comptadors des de la data de la
signatura. No obstant això, en qualsevol moment anterior a l'arribada del venciment indicat, les parts poden
convenir la pròrroga d'aquest per un nou termini fins a quatre anys addicionals o l'extinció. 

8. Els termes d'aquest conveni es poden modificar per acord mutu entre les parts i
s'han de recollir en una addenda que s'ha d'incorporar a aquest com a part inseparable. 

9. Aquest conveni s'extingeix pel compliment de les actuacions que constitueixen
l'objecte o per causa de resolució.

Són causes de resolució:

a) Les causes generals establertes en la legislació vigent.
b) L'acord unànime dels signants.
c) El transcurs del termini de vigència sense que se n'hagi convingut la
pròrroga. 
d) La impossibilitat acreditada del compliment per motius aliens a la voluntat
de les parts o per causa de força major, així com qualsevol modificació substancial de les circumstàncies
que en motivaren originàriament la subscripció.
e) La decisió judicial declarativa de la nul·litat del conveni.
f) L'incompliment dels compromisos i obligacions de les parts que es deriven
d'aquest conveni sempre que siguin imputables a aquestes, així com qualsevol modificació substancial de
les circumstàncies que en motivaren originàriament la subscripció. En aquest cas, qualsevol de les parts pot
notificar  a  la  part  incomplidora  un  requeriment  perquè  compleixi  en  un termini  determinat  amb  les
obligacions que es consideren incomplertes. Aquest requeriment s'ha de comunicar per escrit a la Comissió
de Seguiment i a les parts signants.

En  el  cas  de  resolució  d'aquest  conveni  per  causa  no  imputable  a  l'IBAVI  l'Ajuntament  de  Calvià  es
compromet a compensar a aquest Institut  el  valor  total  o parcial  de les construccions fetes fins aquell
moment condicionat a la dotació prèvia de crèdit pressupostari suficient i adequat a la seva naturalesa i la
tramitació de l'expedient de despesa oportú.

10. De conformitat amb el que preveu la Llei 40/2005, d'1 d'octubre, de règim
jurídic del sector públic, per al seguiment, la vigilància, el control i la interpretació d'aquest conveni s'ha de
constituir una comissió de seguiment integrada pels representants designats per cadascuna de les parts. 

En les reunions d'aquesta Comissió, les persones representants de cada part  poden ser assistides pel
personal tècnic, si ho consideren necessari.

La Comissió de Seguiment actua com un mecanisme de coordinació i interpretació, i li correspon vetlar pel
compliment efectiu del que preveu aquest conveni, així com impulsar les accions necessàries per a aquest
objectiu. 

Les sessions de la  Comissió poden dur-se a terme per videoconferència i  se n'ha d'estendre acta del
contingut. 

11. La resolució de les qüestions litigioses que puguin sorgir en la interpretació o aplicació d'aquest conveni
s'han de sotmetre a la jurisdicció contenciosa administrativa.

Com a prova de conformitat, signam aquest conveni.

Palma, en la data de la signatura electrònica. (12 de febrer de 2024)»



“Conveni subscrit entre l'Ajuntament de Calvià i la Confraria Santo Cristo de la Sangre y Nuestra
Sra. De la Esperanza El Toro-Son Ferrer per sufragar part de les despeses derivades de la celebració
de la Setmana Santa 2024.

Parts 

Esperanza Catalá Ribó, Tinenta de Batle delegada de Policia Local i Protecció Civil, Joventut, Participació
ciutadana,  Esdeveniments  i  Ciutadans  estrangers  de  l’Ajuntament  de  Calvià,  amb  CIF  P0701100-J,  i
actuant mitjançant Decret de Delegació de Batlia de data 21 de novembre de 2023. 

Manuel  Díaz Luque,  en  representació  de la  confraria  Santo  Cristo  de  la  Sangre y  Nuestra  Sra.  de la
Esperanza  El  Toro-Son  Ferrer,  amb  CIF  G07835366  i  número  102  del  Registre  municipal  d’entitats
ciutadanes, amb poders suficients per aquest acte, en virtut dels estatuts de l'entitat.

Ambdues parts es reconeixen competència i capacitat, respectivament, per a formalitzar el present conveni.

Antecedents 

1. La base núm. 58 de les bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2024, estableix quines són les
subvencions nominatives previstes, entre les que es troba Santo Cristo de la Sangre y Nuestra Sra. de la
Esperanza  El  Toro-Son  Ferrer.  L’Ajuntament  de  Calvià,  anualment,  concedeix  a  aquesta  entitat  una
subvenció per sufragar les despeses derivades les despeses derivades de la celebració de la Setmana
Santa. 

Per això, amb aquesta finalitat i de conformitat amb l'article 49 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim
jurídic del sector públic, els reunits estableixen el present pacte, de conformitat amb les següents:

Clàusules 

Primera. Objecte 
Constitueix l'objecte del present conveni l'organització i  celebració dels actes i  processons de Setmana
Santa, que es portaran a terme durant el mes de març, al terme municipal de Calvià organitzats per la
Confraria  “Santo  Cristo  de  la  Sangre  y  Nuestra  Sra.  De  la  Esperanza  El  Toro-Son  Ferrer”.

Segona. Compromisos i obligacions 
1. L'Ajuntament de Calvià aportarà a la Confraria “Santo Cristo de la Sangre y Nuestra Sra. de la Esperanza
El Toro-Son Ferrer” la quantitat de mil cinc-cents euros (1.500,00.- €) en concepte de subvenció per a fer
front a les despeses derivades de la celebració de la Setmana Santa a Calvià. 

2. Aquesta despesa està prevista en el pressupost municipal vigent, núm. de partida 102 92400 4800010
(Subvenció dinamització zones). 

3. La quantitat total de la subvenció serà abonada en un sol pagament, un cop sigui adoptat el corresponent
Acord per la Junta de Govern Local. 

4.  L'Ajuntament  de  Calvià  haurà  de  revisar  les  factures  i  comprovants  necessaris  justificatius  de  la
subvenció atorgada en els termes i condicions previstos en la legislació que li sigui aplicable.

Tercera. Acceptació de la subvenció 
La subvenció s’entén acceptada des de la signatura del present conveni. 

Quarta. Justificació de la subvenció 
La justificació es durà a terme abans del 31 de desembre de 2024 i es presentarà al registre general de
l'Ajuntament de Calvià, per mitjans electrònics. De conformitat amb el que estableix l'article 68.4 de la Llei
39/2015, d'1 d'octubre, de procediment administratiu comú de les administracions públiques, si alguna de
les entitats interessades presenta la  justificació presencialment,  se li  requerirà perquè presenti  la  seva
sol·licitud per mitjans electrònics vàlids. 

Les factures presentades hauran de contenir, com a mínim, les dades següents: 
● Nom i cognom o raó social de les persones o empreses proveïdores, amb el NIF o el CIF corresponent.
● Quantitat i preu unitari. 
● IVA desglossat o l’expressió d’IVA inclòs. 
● Descripció suficient del subministrament o servei, en cas contrari caldrà adjuntar document explicatiu.



● Número i data de la factura. 

Les factures s’acompanyaran de la següent documentació: 
●  Relació  classificada  de  les  despeses  i  inversions  de  l’activitat,  amb  identificació  del  creditor  i  del
document, el seu import, data emissió i data de pagament. 
● Justificant del pagament de les factures. 
● Declaració responsable de que les despeses relacionades correponen,  sense cap dubte,  a l’activitat
subvencionada. 

Cinquena. Seguiment, vigilància i control d’execució 
Els problemes d’interpretació i  compliment que poden plantejar-se respecte al conveni,  així  com el seu
seguiment,  vigilància  i  control  de  l’execució  sera  a  càrrec  de  l'Àrea  de  Participació  ciutadana  i  un
representant de l’entitat. 

Sisena. Vigència i extinció 
La durada del present conveni és per a l'any en curs, a comptar de la data de signatura d'aquest conveni
fins al 31 de desembre del 2024. 

Serà causa de resolució del present conveni l’incompliment de les obligacions i condicions previstes en
aquest. 

Setena. Protecció de dades 
Les actuacions objecte del  present  conveni  es  prestaran amb la subjecció a la  legislació vigent  sobre
protecció de dades de caràcter personal i en particular amb subjecció al Reglament 2016/679 del Parlament
Europeu i del Consell de 27 d'abril de 2016 i a la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de
Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

Vuitena. Jurisdicció 
Les dues parts se sotmeten als Tribunals de Justícia de les Illes Balears amb renúncia a qualsevol altre que
pogués correspondre’ls, per resoldre qualsevol qüestió que es pugui suscitar amb motiu de la interpretació
d’aquest Conveni. Com a prova de conformitat, signam aquest conveni en tres exemplars. Calvià, 22 de
març de 2024.”

“Convenio de colaboración público-privada entre el Ajuntament de Calvià, Confederació Sindical de
les Illes Balears (CCOO) y la Unión General de trabajadores y trabajadoras de las Illes Balears (UGT
Illes  Balears)  para  la  orientación  y  asesoramiento  en  el  procedimiento  de  evaluación  y
reconocimiento de la cualificación profesional adquirida por la experiencia laboral y la formación no
formal en el ámbito de la comunidad autónoma de las Islas Baleares.

Partes 

Juan Antonio Amengual Guasp, alcalde del Ajuntament de Calvià, con NIF P0701100J, con domicilio en
calle Julià Bujosa Sans Batle, nº 1, en el municipio de Calvià, Illes Balears, en ejercicio de las competencias
que tiene atribuidas por el artículo 21.1.b de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del
Régimen Local.

José Luís García Vidal, Secretario General de la Confederación Sindical de Comisiones Obreras de les Illes
Balears amb NIF 43----09-R con domicilio social en la calle Francesc de Borja Moll, 3, 07003 de Palma, en
virtud de las facultades que le otorgan los Estatutos de la Entidad, de acuerdo con los nombramientos de
fecha de junio del 2021.

Francisca Garí Perelló, como miembro de la Comisión Gestora de UGT Illes Balears con NIF G07626542 y
domicilio social en la calle Font i Monteros, 8, 07008 de Palma, en virtud de las facultades que me otorga
ser miembro de la Comisión Gestora constituida el pasado 20 de febrero de 2024.

Antecedentes 

1. El Ajuntament de Calvià, conforme a la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen
Local,  aprobó  en  Pleno  Municipal,  en  la  sesión  del  7  de  octubre  de  1994  los  estatutos  del  órgano
desconcentrado local Institut Municipal de Formació i Ocupació de Calvià (en adelante IFOC), publicado en
el BOCAIB número 141, de 17 de noviembre de 1994.



2. La Confederació Sindical de CCOO de les Illes Balears (en adelante CCOO) adopta la forma jurídica de
sindicato al amparo y en consonancia con lo estipulado en la Ley Orgánica 11/85, del 2 de agosto, de
Llibertat Sindical.

3.  La  Unión  General  de  Trabajadores  y  trabajadoras  de  les  Illes  Balears  adopta  la forma  jurídica  de
sindicato al amparo y en consonancia con lo estipulado en la Ley Orgánica 11/85, del 2 de agosto, de
Llibertat Sindical.

La Conselleria d'Educació i Universitats suscribió un convenio con las organizaciones sindicales CCOO y
UGT,  a  través  del  cual,  estos  organismos  difunden,  informan,  orientan  y  ayudan  a  la  inscripción  al
procedimiento de evaluación y reconocimiento de la cualificación profesional adquirida por la experiencia
laboral y la formación no formal en el ámbito de la comunidad autónoma de las Illes Balears, financiado por
el  Ministerio de Educación y Formación Profesional  y por la  Unión Europea-Next Generation EU, en el
marco del mecanismo del plan de recuperación, transformación y resiliencia.

El Institut de les Qualificacions Professionals de les Illes Balears (en adelante IQPIB) es el organismo que
lleva a cabo el procedimiento de acreditación de las competencias profesionales a través de la experiencia
laboral y/o la formación no formal.

El Instituto de Formación y Ocupación de Calvià (IFOC), en el marco del plan estratégico, actualizado en
enero de 2024, establece como objetivo estratégico número 1, la orientación y acompañamiento para la
ocupación y la mejora de la empleabilidad. Asimismo, en su programa de actividades 2024, describe en el
objeto y funciones gestoras, entre otros, el impulso y desarrollo de programas y servicios de orientación e
intermediación  laboral.  Para  ello  cuenta  con  equipos  de  orientación  especializados  en el  colectivo  de
jóvenes y, el equipo de agencia de colocación e intermediación.

Las tres entidades enmarcan principalmente esta estrategia de trabajo colaborativo en lo que se dispone
en: 

- La ley 3/2023, de 28 de febrero, de Empleo, punto I del PREÁMBULO, donde se hace referencia al Plan
de  Recuperación,  Transformación  y  Resiliencia,  indicando  que  las nuevas  políticas  de  empleo  deben
perseguir  como objetivos,  desde el  diálogo social,  la  reforma del  mercado laboral  para adecuarlo a la
realidad  y  necesidades  actuales,  mejorar  el  capital  humano,  modernizar  la  negociación  colectiva  y
aumentar la eficacia y eficiencia de las políticas públicas de empleo, que se orientarán a la capacitación de
las  personas  trabajadoras  en  las  áreas  que  demandan  las  transformaciones  que  requiere nuestra
economía. 

- EI TÍTULO VI, de la ley orgánica 3/2022, de 31 de marzo, de ordenación e integración de la Formación
Profesional, sobre la Acreditación de competencias profesionales adquiridas por experiencia laboral u otras
vías formales o informales. Este procedimiento tendrá como destinataria la población activa con experiencia
laboral  y  sin  acreditación,  certificado  o  título  profesionalizante  de  todas  o  parte  de  sus  competencias
profesionales, para que valide dichas competencias profesionales adquiridas en el desempeño laboral, así
como aquellas cuya vía de adquisición haya sido la educación no formal.

Se promoverá la implicación directa de las empresas u organismos equiparados como destinatarias del
procedimiento, de manera que la participación de las personas trabajadoras sea facilitada y gestionada
conjuntamente entre las administraciones, los agentes sociales y las empresas y organismos.

El objeto de este convenio se desarrollará en virtud del siguiente marco normativo vigente, así como de los
posibles desarrollos normativos que se aprobaran y fueran de aplicación al caso.
- Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, modificada por la Ley 27/2013, de
27  de  diciembre,  de  racionalización  y  sostenibilidad  de  la  administración  local,  y  en  el  Real  Decreto
2568/1986, de 28 de noviembre, por el que se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y
Régimen Jurídico de las Entidades Locales.
- Ley 20/2006, de 15 de diciembre, municipal y de régimen local de las Illes Balears, en su artículo 29.2.t,
describe como competencia propia de los municipios de las Illes Balears, el desarrollo económico local y
promoción turística de su territorio.
- La Ley 2/2011, de 4 de marzo, de economía sostenible (BOE núm. 55, de 5 de marzo de 2011), indica en
su artículo 72.h) que uno de los objetivos en materia de formación profesional es mejorar la cualificación de
los ciudadanos mediante la aplicación del procedimiento de evaluación y acreditación de las competencias
profesionales adquiridas a través de la experiencia laboral o de vías no formales. Ley 30/2015, de 9 de
septiembre, por la cual se regula el sistema de formación profesional para el empleo en el ámbito laboral, y
por el Real decreto 694/2017, de 3 de julio, que la desarrolla, en todo lo que no se oponga al nuevo sistema



de  formación  profesional  aprobado  por  la  Ley  orgánica  3/2022,  de  31  de  marzo,  de  ordenación  e
integración de la formación profesional (BOE no 78, de 1 de abril). Decreto 7/2015, de 16 de enero, por el
que aprueba la Cartera Común de Servicios del Sistema Nacional de Empleo, en el artículo 7 determina,
entre otros, que los sistemas de orientación profesional se han de garantizar en todo el territorio nacional en
la Cartera Común de Servicios.
- Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público que instrumenta en los artículos 47
a 53, la regulación relativa a los Convenios y estas disposiciones serán de aplicación a este convenio. 
-  Orden  TMS/369/2019,  de  28  de  marzo,  por  la  cual  se  regula  el  Registro  Estatal de  Entidades  de
Formación del sistema de formación profesional para el empleo en el ámbito laboral, así como los procesos
comunes  de  acreditación  e inscripción  de  las  entidades  de  formación  para  impartir
especialidades formativas incluidas en el Catálogo de Especialidades Formativas.
- Orden TMS/283/2019, de 12 de marzo, por la cual se regula el Catálogo de Especialidades Formativas en
el marco del sistema de formación profesional para el empleo en el ámbito laboral.
- Real Decreto 818/2021, de 28 de septiembre, por el que se regulan los programas de activación para el
empleo del Sistema Nacional de Empleo. (BOE núm. 233, de 29 de septiembre de 2021)
-  Ley 1/2022,  de 8 de marzo,  de  educación  de las  Illes  Balears  (BOIB núm. 38,  de  17  de marzo de
2022),determina en el artículo 29.2 que el procedimiento tendrá como referente la tipología de las ofertas y
los grados de formación que establece la normativa básica y se desarrollará de acuerdo con los criterios
que garanticen la fiabilidad, objetividad y rigor técnico de la evaluación.
- Ley Orgánica 3/2022, de 31 de marzo, de ordenación e integración de la Formación Profesional.
-  Orden EFP/942/2022,  de 23  de septiembre,  por  la  que se  regula  la  oferta formativa  del  sistema de
Formación profesional en el ámbito laboral asociada al Catálogo Nacional de Cualificaciones Profesionales
efectuada por las administraciones competentes, se establecen bases reguladoras, así como las 
condiciones para su financiación.
- Ley 3/2023, de 28 de febrero, de Empleo, en el artículo 31, establece que se entiende por políticas activas
de empleo el conjunto de los servicios y programas de orientación, intermediación, empleo, formación en el
trabajo y asesoramiento para el autoempleo y el emprendimiento dirigidos a impulsar la creación de empleo
y mejorar las posibilidades de acceso a un empleo digno, por cuenta ajena o propia, de las personas
demandantes de los servicios de empleo, al mantenimiento y mejora de la empleabilidad y al fomento del
espíritu  empresarial de  la  economía  social.  Así  mismo,  el  artículo  33  de  la  Ley  regula  el  sistema
de formación en el trabajo y establece cuáles serán los fines de esta formación.
- Real Decreto 659/2023, de 18 de julio, por el que se desarrolla la ordenación del Sistema de Formación
Profesional. 
- Resolución del consejero de Educación y Universidades por la cual se publican las bases que deben regir
los procedimientos de acreditación de competencias adquiridas a través de la experiencia laboral u otras
vías no formales e informales convocados por la Comunidad Autónoma de las Illes Balears (BOIB no 172,
de 21 de diciembre de 2023).
-  Convenio  entre  la  Conselleria  d'Educació  i  Formació  Professional  y  la Confederació  Sindical  de
Comissions  Obreres  de  les  Illes  Balears  (CCOO),  para la  difusión,  información  y  orientación  del
procedimiento de evaluación y reconocimiento de la cualificación profesional adquirida para la experiencia 
laboral y la formación no formal en el ámbito de la comunidad autónoma de las Illes Balears, financiado el
Ministerio de Educación y Formación Profesional y por la Unión Europea-Next generation EU, en el marco
del mecanismo del Plan de Recuperación, Transformación y Resiliencia.
- Convenio entre la Conselleria d'Educació i Formació Professional y la Unión General de Trabajadores y
Trabajadoras de les Illes Balears (UGT), para la difusión, información y orientación del procedimiento de
evaluación  y reconocimiento  de  la  cualificación  profesional  adquirida  por  la  experiencia  laboral y  la
formación no formal en el ámbito de la comunidad autónoma de las Illes Balears, financiado por Ministerio
de  Educación  y  Formación  Profesional  y  por  la  Unión  Europea-Next  generation  EU,  en  el  marco  del
mecanismo del Plan de Recuperación, Transformación y Resiliencia.

Las  partes  se  reconocen  mutuamente  la  capacidad  legal  necesaria  para  formalizar  este convenio,  de
acuerdo con las siguientes,

Cláusulas 

Este  convenio  tiene  por  objeto  establecer  el  marco  de  colaboración  estable  y  general entre  las  tres
instituciones en la realización de objetivos comunes, en relación con las acciones que desarrolla el IFOC,
CCOO y la UGT en el ámbito de la  orientación laboral y el asesoramiento para la acreditación de las
competencias profesionales de acuerdo a la normativa y el desarrollo que establece las bases que deben
regir los procedimientos de acreditación de competencias adquiridas a través de la experiencia laboral u
otras vías no formales e informales que llevan a cabo en el IQPIB.
El presente convenio no tiene compromiso económico.



COO y UGT se comprometen a:

-  Realizar  procesos  de  información,  orientación,  facilitación  de  los  modelos necesarios,  revisar  la
documentación y ayudar en la inscripción de las personas trabajadoras que el servicio de Orientación del
IFOC  derive,  con  la  finalidad  de que  puedan  inscribirse  en  el  procedimiento  de  acreditación  de  las
competencias profesionales a través de la experiencia laboral y la formación no formal. 
- Realizar los procesos detallados en el punto anterior en las dependencias del IFOC, según el calendario
que se establezca entre todas las partes. 
- Realizar jornadas de formación al personal del IFOC sobre este ámbito y continuar la actuación según las
necesidades de los diferentes servicios.
- Colaborar con el IFOC en la realización de jornadas informativas y de orientación a las empresas, sobre el
procedimiento de la acreditación de las competencias profesionales a través de la experiencia laboral y la
formación no formal.

El Ajuntament de Calvià a través del IFOC, se compromete a:

- Poner a disposición de los dos equipos de orientación de acreditación y competencias profesionales, de
los sindicatos CCOO y la UGT, los espacios y recursos necesarios para el desarrollo del servicio. 
- Impulsar la derivación de los personas trabajadoras inscritas en la Agencia de Colocación, en los Servicios
de Orientación y otros programas, hacia los servicios de asesoramiento de COOO y de la UGT, con el fin de
iniciar procesos de valoración de la experiencia profesional y de formación no formal que revierta en la
obtención de acreditaciones profesionales.
- Organizar jornadas de información, conjuntamente con los equipos de orientación y asesoramiento para la
acreditación  y  competencias  profesionales, para  sensibilizar  y  concienciar  al  tejido  empresarial  de  la
necesidad  de  facilitar  la obtención  de  cualificaciones  por  esta  vía  y  el  establecimiento  de
itinerarios formativos para mejorar las carreras profesionales a las personas trabajadoras 
lo cual, posibilitará mejorar la competitividad de las empresas.

Con el fin de asegurar la eficacia y eficiencia del establecimiento de este servicio en el 
municipio,  se  anexará a este convenio un documento técnico  de  planificación  anual,  que recogerá de
manera específica, los objetivos cuantitativos y cualitativos, la metodología, los instrumentos y herramientas
técnicas necesarias, la planificación y calendarización de las actividades y los indicadores que contendrá la
evaluación anual del servicio objeto de este convenio.

Se  creará  una  Comisión  de  seguimiento,  vigilancia  y  control  formada  por  representantes de  las  tres
instituciones que tendrá las siguientes funciones:

a) Realizar una revisión anual y las revisiones periódicas, que se
consideren necesarias, para verificar el correcto desarrollo del convenio. 
b) Proponer anualmente la planificación de los proyectos y las acciones a realizar de acuerdo con el objeto
del convenio y la evaluación de los mismos que se hayan realizado durante el ejercicio anterior. 

Esta  comisión  de  seguimiento  se  constituirá  con  un  máximo  de  6  miembros:  2  representantes  del
Ajuntament de Calvià, 2 representantes del sindicato CCOO y 2 representantes del sindicato de la UGT. 

Este convenio entrará en vigor al día siguiente de su firma y tendrá una duración de un año. Antes de la
finalización del plazo previsto, las partes podrán acordar anualmente de forma unánime su prórroga por un
período de hasta cuatro años de duración máxima o su extinción. En caso de acordarse su prórroga, el
preaviso será de un mes antes de la finalización.

Si alguno de los dos agentes sociales, firmantes de este convenio, decidiese poner fin a éste acuerdo, el
servicio podrá continuar sin que se altere el objeto y fines de este convenio.

El desistimiento del acuerdo se realizará mediante comunicación, debidamente justificada, con al menos un
mes de antelación. En caso de denunciarlo, el acuerdo mantendrá la vigencia únicamente en relación con
aquellas colaboraciones que estuvieran en proceso en el momento de producirse la resolución del mismo,
con la excepción de que el Ajuntament de Calvià decidiera lo contrario.

Todas las actuaciones derivadas de la presente colaboración se realizarán con sujeción a la Ley Orgánica
3/2018, de 5 de diciembre, de Protección de Datos Personales y garantía de los derechos digitales y demás
normativa de desarrollo de la misma.



Las partes se comprometen a dar cumplimiento a todas las obligaciones legales vigentes en materia de
protección de datos. La posible parte incumplidora queda sujeta a la responsabilidad del pago de los daños
y perjuicios ocasionados a la otra parte como consecuencia de su incumplimiento, entre los que se incluyen
los  derivados  de  las sanciones  administrativas  y  los  importes  a  los  que  se  pueda  condenar  a  la
parte incumplidora en la jurisdicción civil, contencioso-administrativa o penal por este concepto, así como
los gastos ocasionados en los eventuales procedimientos.

En cumplimiento de la normativa vigente en materia de protección de datos CCOO y la UGT serán los
responsables de los datos personales que se cumplimentarán con la finalidad de gestionar el tratamiento
para realizar la inscripción en los proyectos de colaboración.

Los datos se conservarán en virtud de la legislación aplicable al derecho mercantil. Los datos serán cedidos
en aquellos casos en que sea necesario para su desarrollo y cumplimiento de la relación adquirida con
CCOO y la UGT.

Se podrán ejercer los derechos de acceso, rectificación, oposición, supresión, decisiones automatizadas,
limitación y portabilidad mediante el correo electrónico dpd@ccoo.es y dpo@baleares.ugt.org, aportando
documentación  que  acredite  la  identidad  de  la  persona  solicitante  (copia  del  Documento  Nacional  de
Identidad  o equivalente).  En  cualquier  caso  se  puede  solicitar  la  tutela  de  la  Agencia  Española
de Protección de Datos a través de su página web.

Las partes se comprometen a resolver amigablemente cualquier diferencia sobre el convenio sometiéndose
a arbitraje, y en su caso, al orden jurisdiccional contencioso-administrativo para resolver las cuestiones
litigiosas que puedan surgir.

Como muestra de conformidad, firmamos el presente convenio por triplicado en Calvià, 

en fecha 10 de mayo de 2024.”

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =13  

14. ASSUMPTES D’URGÈNCIA  

No va haver-hi. 

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240530&punto  =14  

15. PRECS I PREGUNTES.

1. Pregunta efectuada per la Sra. Pallicer Sánchez.

Un grup de mares de la Escoleta Municipal de Calvià, han traslladat la seva preocupació pel patí de nadons
que està ple de brutor i  escombraires. Fins ara han compartit  el  patí  gran però, a part d’utilitzar-lo els
nadons, és el lloc òn es fan els jocs d’aigua de cara a l’estiu i ara és inutilitzable.

Demana si tenen en compte que aquest patí està inutilitzable i si estarà disponible de cara al mes que ve
per poder realitzar aquestes activitats.

2. Pregunta efectuada per la Sra. Rojano Pérez.

Señala que esta misma mañana, se ha cortado la calle entre la calle Mayor a la altura de la calle Rectoría,
hasta la calle Capelleta debido a lo que parecen ser las obras de Hidrobal que se están ejecutando. En el
mes de enero ya preguntaron por estas obras y se les contestó que son unas obras que se están llevando a
cabo de parte de Hidrobal.

En el informe que les pasaron en enero se les dijo que se causaría las mínimas molestias posibles a los
vecinos  y  vecinas  y  que se  buscarían  alternativas  de   recorridos  para  afectar  lo  mínimo  posible.  No
obstante, esta mañana ha quedado cerrada la calle Capelleta y los vecinos no pueden acceder a la misma.



De dicho corte no ha habido un aviso o señalización previa. No comunican nada y se hacen en horas como
la entrada al colegio, lo cual causa bastantes molestias.

Pregunta si pueden informar aunque sea por las redes sociales o poniendo un cartel con 48 horas de
antelación.

La Sra. Catalá Ribó señala que se ha informado por redes sociales del corte de servicio precisamente hoy
para la conexión de la red de distribución renovada en diferentes calles de Calvià Vila.  En la página de
Calvià 2000 están publicadas todas las calles que se ven afectadas.

La Sra.  Rojano Pérez  pregunta  si  se  puede hacer  de  una forma más directa puesto  que los  vecinos
afectados no van a mirar la página de Calvia 2000, además es una obra de Hidrobal no de Calvia 2000.

La Sra. Catalá contesta a la pregunta de la Sra. Rojano que ha sido publicado en redes sociales.

La Sra. Rojano considera insuficiente que se informe en la página de Calvià 2000, porque los vecinos no
consultan la página web de Calvià 2000 para ver si van a cortar la calle.

3. Pregunta efectuada per la Sra. Rojano Pérez.

En la Avenida Es Capdellà,  en la parada del autobús han retirado la marquesina. Pregunta el motivo y si
está previsto instalar una de nuevo.

La Sra. Prats contesta que allí van a hacer unas obras, por lo que se volverá a instalar pero no en el mismo
lugar puesto que se reubicará la parada del autobús.

4. Pregunta efectuada per la Sra. Rojano Pérez.

Pregunta si el Equipo de Gobierno tiene previsto convocar la Mesa de la Infancia (MIA).

Del  mismo  modo,  considera  que  hubiera  estado  muy  bien  que  en  dicha  Mesa  de  la  infancia  y  la
adolescencia se llevara a cabo la información a las entidades y a todos los participantes de que se ha
llevado cabo la renovación del sello CAI (Ciudad amiga de la infancia).

5. Prec efectuat per la Sra. López Expósito.

Dada  la  previsión  de  la  buena  temporada  turística  que  ha  comenzado  y  que  tiene  por  delante
especialmente la zona de Magaluf, solicita una mayor atención en cuanto a la limpieza de las calles y los
contenedores de basura.

Es  innegable  que  Magaluf  es  una  de  las  zonas  más  densificadas  en  verano  cuestión  que  afecta
especialmente a  su limpieza.

Ya les han llegado quejas vecinales, especialmente en cuanto a que los contenedores están sucios y con el
calor se incrementa el mal olor.

Concretamente en la calle principal donde está el McDonald's que va a la playa, la calle Galeón y la calle
Góngora.

6. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate.

Por las noticias que les han llegado respecto a la modificación del decreto de excesos, ahora “decreto de
turismo responsable y mejora de la calidad en las zonas turísticas”, formula las siguientes preguntas:

¿En qué informes de Policía y Guardia civil se han basado para la nueva zonificación? Si no existieran tales
informes y teniendo en cuenta que la propuesta de la zonificación es municipal, ¿cuál ha sido el criterio a
seguir para la nueva zonificación?



¿Qué opinan ahora de que los comerciantes de la calle Caravela o Francisca Pujol, no puedan hacer lo que
sí pueden hacer los de la calle Pinada?, ya que ahora vuelve a haber líneas divisorias que es lo que les dijo
desde el principio. La línea hay que ponerla en algún sitio y siempre habrá alguien del otro lado que no le
guste, por lo que ahora le gustaría saber, visto el criterio del Equipo de Gobierno, cuál es su opinión.

¿Están de acuerdo con que pueda volverse a dispensar alcohol en el todo incluido en los hoteles y a
venderlo en los comercios por la noche, en aproximadamente 20 calles en las que antes no se podía?

¿Está este equipo de gobierno de acuerdo en que se puedan volver a publicitar  las  Partyboats en el
municipio?, ¿es este su concepto de turismo responsable?

¿Cuántos hoteles se ven afectados por el decreto en la nueva zonificación y por tanto ya no se les piden
esfuerzos a todos los sectores como hacía el anterior decreto?

La Sra. Francés Gárate considera que con esta modificación Calvià pierde y  que la mejora de la calidad
turística pierde y si el tema de la zonificación es a título municipal todavía es más preocupante.

7. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate.

En relación  a  la  publicación  en  el  BOIB de la  autorización  en  una zona de dominio  público  marítimo
terrestre entre la playa de Magaluf y la de Cala Viñas para la instalación de un circuito de motos acuáticas,
pregunta si el informe municipal fue favorable o desfavorable y solicita copia del mismo.

Del mismo modo pregunta si les parece oportuno el uso de 178.000 m2 de espejo de agua para hacer un
circuito de motos.

8. Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate.

Ruega al Sr. Alcalde que le diga a su Teniente de Alcalde, Sr. Mas, que no mienta en redes difamando a su
grupo municipal.

Indica que Capitanía Marítima no concede este permiso, puede emitir un informe pero la responsabilidad
final es de la Consellería del Mar, por eso, dicha Consellería es quien publica en el BOIB la información
pública  a  disposición  de  quien  quiera  consultarla e incide  en  que cuando gobernaban  otras  opciones
políticas con un informe desfavorable del ayuntamiento no se aceptaba ninguna instalación temporal.

Ruega que el Sr. Mas no mienta en redes y que no difame a su grupo municipal y le pide al Sr. Alcalde que
le emplace a no hacerlo.

El Sr. Alcalde señala que las redes sociales privadas se han de usar privadamente y  es responsabilidad de
cada uno. A título personal  si  uno es teniente alcalde,  concejal  o  concejal  de  la  oposición tienen una
repercusión sus respuestas o su argumentario pero no representan a una opinión del Equipo de Gobierno.

La Sra. Francés Gárate indica que si un ciudadano lo lee en el perfil de un Teniente de Alcalde da por
bueno lo que dice puesto que se entiende que tiene más información y más conocimiento del tema, lo cual
en este caso no era así y estaba mintiendo. 

El  Sr.  Alcalde señala que en cualquier caso,  todavía no  está aprobado.  Intentarán ir  alineados con el
Govern y por ahora no hay ningún parque acuático.

9. Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate.

En la calle Torà de Son Ferrer, a la altura de la parada del bus, siguen sufriendo las molestias del bache
que está junto al paso de peatones. En la misma calle hay otro bastante molesto a la altura de la calle can
Ferrer, en la esquina. Hace unos días taparon algunos baches en esa misma calle pero justo han dejado sin
atender los más molestos.

10.  Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate.



Ruega que no se usen las redes municipales para hacer partidismo. Considera que es una vergüenza el
tratamiento que están haciendo de los medios en este ayuntamiento. No es serio y no responde a criterio.

 
11. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

En la calle Papallones de Son Caliu, en el acceso peatonal que da al parking público hay un cable de
teléfonos  entre  particulares  que  cualquier  persona  con  cierta  altura  y  por  la  noche  se  puede  quedar
colgado. Hace más de un mes y una semana que se ha comunicado al ayuntamiento y continúa igual.

12. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

Con respecto a las residuales en el Paseo de Calvià,  a la altura de la mal llamada Plaza Miami, la plaza
que da acceso a un supermercado muy conocido y que afecta a su ciudadanía y a sus viviendas. Hace
meses le contestaron que se ponían en marcha. Pregunta cómo está este tema.

13. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

Los arreglos del Paseo Calviá están muy mal ejecutados. Ya no ponen la misma masilla, ahora ponen
arenilla y tarda lo que tarda. Ruega que lo revisen porque la sensación que da es muy mala y si puede ser,
en vez de que tarden meses en arreglarse, si tarda una semana, la ciudadanía lo agradecerá.

14. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

Solicita la desratización y tratamientos para controlar las cucarachas.

En Son Caliu se está viviendo una plaga como nunca. Desconoce qué es lo que tienen hecho, no obstante,
señala que antes desde Medio Ambiente se coordinaban los particulares con las diferentes comunidades de
vecinos y la empresa que tenía contratada el Ayuntamiento.

15. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

En la plaza mal llamada plaza Miami de Son Caliu se han puesto a trabajar para recuperar el césped, pero
lo que han hecho es poner unas vallas para impedir, entiende, que personas o perros accedan a esa zona
donde han plantado semillas con arena.

Asegura que lo que hay que poner es una malla que evite que los gorriones se puedan comer las semillas
no que las personas puedan acceder.

16. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

Solicita que se consiga soterrar los cables de teléfono en la zona de Son Caliu Vell.

17. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

En las reuniones que tiene con los vecinos y las vecinas, le han comentado el incremento del uso del paseo
Calvià por vehículos de movilidad personal, patinetes o bicicletas. Desconoce si con ese incremento, el
Equipo de Gobierno se ha planteado hacer algún tipo de señalización que recuerde la prioridad que tienen
los viandantes sobre éstos. Si está puesta, se imagina que viene de gobiernos anteriores, por lo que solicita
que se refuerce.

18. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

Señala que un caso que se está proliferando también en las calles de Son Caliu son las motocicletas tanto
de reparto como personales que empiezan a ir en contra dirección con el peligro que eso supone. Los



vecinos solicitan que se haga una campaña específica para este tema en Son Caliu y si puede haber más
presencia policial sería fantástico.

19. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver.

En la Calle Córdoba solicitan que se ejecute el mismo proyecto que se ejecutó en la calle Zaragoza,  donde
consiguieron dirigir el tráfico de las personas mediante vallas y hacer además una mediana que impedía
que los coches o camiones hicieran giros bruscos.

Pregunta si van a hacer el mismo proyecto o similar para la calle Córdoba.

20. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver.

En referencia a que en la calle Castellón hay bastantes espacios con aceras levantadas. Una vecina es la
tercera vez que avisa pero de momento no se ha hecho nada.  Afirma que lo ha pasado por línea verde y se
lo ha enviado al regidor de zona.

21. Pregunta efectuada per la Sra. Cuenca Cuenca.

La asociación de la tercera edad de Galatzó les han preguntado cuándo se van a instalar las rejas en las
ventanas, los espejos y las cortinas y el cristal roto del salón.

Igualmente ruega que activen el mantenimiento y arreglen los desperfectos.

22. Pregunta efectuada per la Sra. Cuenca Cuenca.

Con respecto a la zona de la petanca de Galatzó, los usuarios de las instalaciones les han trasladado el
mal estado de los bancos de madera. Preguntan si pueden restaurarlos o sustituirlos.

23. Prec efectuat per la Sra. Cuenca Cuenca.

En la zona del Paseo Calvià, en la carretera antigua de Andratx que va hacia el Molino, el quitamiedos o el
protector del Paseo Calvià, en unos metros , se ha vencido y caído a la carretera. Ruega si lo pueden
sustituir o restaurar 

24. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz.

En el los plenos de septiembre y noviembre del año pasado preguntó cuándo se tenía intención de poner
en funcionamiento el panel de control de vehículos del aparcamiento público de la calle Germans Moncada.
Le  respondieron  que  funcionaba  perfectamente,  no  obstante,  nunca  ha  funcionado  o  al  menos  no
correctamente ya que durante gran parte del invierno siempre estaba completo a pesar de que apenas
había vehículos y ahora siempre está libre aunque no quepa ni un alfiler.

Ahora que el aparcamiento en la zona de Palmanova está complicado, los vehículos entran y dan vueltas
alrededor con las consiguientes molestias a los vecinos que residen en la zona. Pregunta cuándo creen que
ese panel podrá funcionar correctamente.

25. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz.

Estando prácticamente en junio, ha podido comprobar que las playas de Es Carregador y Na Nadala de
Palmanova siguen sin balizar. Han visto que se han instalado sombrillas hamacas e incluso se ha balizado
el  canal  de entrada de embarcaciones,  pero la  protección a los bañistas brilla  por su ausencia. Da la
sensación de que se ha priorizado el negocio en lugar de la seguridad. Pregunta cuándo creen que van se
van a balizar estas playas.



26. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz.

En la calle Roses Bermejo, en las terrazas de los bajos del número 15, se ha instalado un rentacar que ha
delimitado  de una  manera  muy  burda dichas terrazas para  usarlas  como aparcamiento  y  lavacoches.
Además, con el fin de salvar el desnivel de la acera han clavado una madera al asfalto. Los vecinos de esta
comunidad están indignados ante la impunidad con la que esta empresa está actuando. Pregunta si son
conscientes de esta situación y si lo son, qué medidas piensan adoptar.

27. Pregunta efectuada per la Sra. Sabater Portells.

En el plenari del mes passat va sol·licitar que es procedís a esbrossar i desratitzar el solar del carrer Miquel
de Cervantes i Benito J. Feijoo, annexe al restaurant Delfinos. Al mateix solar ha caigut un bocí de reixa.
Demana quan tenen previst instar als propietaris i comunicar que ha caigut un bocí de reixa.

28. Pregunta efectuada per la Sra. Sabater Portells.

Al carrer Miguel de Cervantes, a l’alçada del Restaurant «Saras» hi ha un clot enorme. Demana quan tenen
intenció d’arreglar-lo.

29. Pregunta efectuada per la Sra. Sabater Portells.

Els veïnats dels apartaments Club Marina Portals del carrer Benito Feijoo li han comunicat que la setmana
passada en front  de  l’edifici  es  va  fer  una actuació  aixecant  canonades d’aigües  fecals.  Al  cap d’una
setmana ho varen deixar tot a l’aire i la pudor era insuportable. 

Per un altre banda es va agafar corrent de l’edifici d’una manera rudimentària i perillosa, amb un cable
domèstic  que  penjava a  l’exterior  a  la  vista  de  qualsevol  vianant.  Demana els  motius  de  fer  aquesta
actuació amb aquesta manca de cura.

30.  Pregunta efectuada per la Sra. Sabater Portells.

Veïnats de Costa den Blanes els han comunicat que al carrer Sant Eduard i l’àrea que l’envolta hi ha un
caos  circulatori  important  degut  a  la  quantitat  tan  gran  de  camions  de  gran  tonatge  que  circulen
constantment degut a les obres que fan. Afegit a això els vehicles aparquen de qualsevol manera perquè no
hi ha ratlles grogues pintades. Demana quan tenen intenció de solucionar aquesta situació.

31. Pregunta efectuada per la Sra. Sabater Portells.

Demana quan tenen intenció d’arreglar el paviment del carrer Sant Lluís entre el número 9 i 13.

Al darrer plenari va demanar que es llevàs un aparcament al carrer Flors cantonada al Japó per la dificultat
que tenen els camions per girar. Demana quan tenen intenció de fer-ho.

32. Pregunta efectuada per la Sra. Sabater Portells.

Veïnats de Portals sol·liciten que es posi un grifo renta peus a la platja de l’Oratori, just devora del “Lilas”.
Demana si ho faran i quan.
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A continuació la Batlia lliura a Secretaria les contestacions a les preguntes formulades en la sessió plenària
de dia 25 d’abril de 2024, de les quals a continuació es transcriuen les contestacions:



1. Pregunta  efectuada per la Sra. Pallicer Sánchez

Els veïns de Peguera ens comenten que a la platja de Tora de Peguera hi havia un joc infantil, una piràmide
de cordes, i un tractor dels que netejen les platges el va ferir i el va rompre, el joc es va retirar de la platja i
els veinats demanen si es tornarà a instal·lar. 

Resposta del Sr. Ferrer Gómez:

Efectivament,  un tractor de Calvià 2000 el va tocar i es va enfonsar.  La companyia d'assegurances de
Calvià 2000 assumirà a indemnització, que segons informe pericial,  ascendeix a 14.773,49 euros,  una
vegada aplicada una depreciació per antiguitat i aquest import és insuficient per a la restitució al seu estat
original, ja que no es tracta només de substituir la xarxa sinó d'una actuació més important, ja que els
ancoratges  s'aprecien  visiblement  deteriorats  i  s'observa  una  inestabilitat  estructural  a  nivell  de
fonamentació. Es considera no aprofitable cap part de l'estructura existent.Per tot això, si bé la intenció és
tornar-ho a instal·lar, no es poden marcar terminis, ja que haurà de seguir un procés de contractació.

2. Pregunta efectuada pel Sr. Máñez González. 

Dado el considerable incremento del parque de automóviles eléctricos, fue de un 39 por ciento el año 2023
con respecto al año 2022, pregunta si  tienen previsto instalar más puntos de recarga en el municipio en
general y concretamente en El Toro, por ejemplo en el aparcamiento del campo de baloncesto, frente a la
plaza Europa o en la plaza Mig dia.

Resposta del Sr. Thomàs Quetglas

Si, tenemos previsto instalar más cargadores en el municipio.
A principios de este mes, desde la Consellería de Transición Energética, se ha publicado una convocatoria
de subvención, y se ha solicitado un cargador doble para su instalación en la Plaza del Mediodía de el Toro.

3. Pregunta efectuada per la Sra. Rojano Pérez 

En relación con la zona deportiva de Es Capdellà señala que se han retirado las porterías, pregunta por qué
motivo se han retirado y cuándo tienen previsto volver a instalarlas.

En relación con el mismo espacio solicita se regule el horario de encendido y apagado automático de los
focos, dado que tras el cambio de horario se encienden y apagan muy pronto. Solicita que el espacio en
horario de verano esté alumbrado hasta las doce de la noche. En su defecto solicita que el concesionario
de “Sa Vinya” pueda, como cree que anteriormente se hacía, encender y apagar los focos, aunque estén
programados, principalmente los fines de semana. 

Le contesta el Sr. Bujosa Arbona que ya está solicitado que se modifique el horario de los focos, informa
que hace años se cambió el  sistema de control de la iluminación y actualmente no es posible que se
puedan encender y apagar manualmente, cree que sería lo ideal que se pudiese hacer así y planteará se
estudie esta posibilidad. 

En relación a la ampliación del horario de iluminación indica que es complicado porque los vecinos que
están en la zona de la calle Major se quejan, por ello sería ideal que desde “Sa Vinya” pudiesen encender
la iluminación únicamente cuando se precise. 

En cuanto a las porterías señala que contestará por escrito y avanza que se han retirado para repararlas.

Resposta del Sr. Tascón Piña

Las porterías estaban en mal estado y se retiraron para su sustitución.
Ya han sido instaladas.



4. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate. 

Donde acaba la zona del Paseo del litoral de Santa Ponça y empieza la playa hay un trozo que se ha
desprendido. Desde hace un tiempo hay una vallas puestas, pregunta cuándo está prevista su reparación. 

Resposta de la Sra. Monserrat Mayol

Se ha realizado una visita técnica a la zona y en estos momentos se está valorando la mejor opción por
parte  de los  técnicos.  Una vez redactada,  se  dará traslado a  Costas para  su  autorización y  posterior
ejecución.

9. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver. 

Les  felicita  porque  han  incluido  los  vehículos  matriculados  de  segunda  mano  en  el  ámbito  de  las
subvenciones a los payeses, tal como les reclamaban. Recuerda que en una sesión plenaria anterior se
debatieron dos mociones, una presentada por su grupo y otra por PP y Vox, con las se apoyaba a la
payesía y dijeron que si bien se había reducido la partida presupuestaria en 25.000 euros si hacía falta se
ampliaría. 

Indica que si las ayudas se otorgan sobre septiembre u octubre parece difícil que si hiciese falta, dados los
plazos  necesarios  para  formalizar  el  expediente  de  incorporación  de  remanentes,  haya  plazo  para
incrementar la partida, por ello solicita que realicen ya la modificación, cree que sería prudente para poder
cumplir con el compromiso adquirido, ya que de no hacerlo los plazos administrativos pueden ir en contra.

En relación a  unas palabras del  Sr.  Alcalde  en  una reunión  que hacían referencia a  la  reparación de
“marjades” y rejillas. Señala que hay cierta confusión en relación a si habrá ayudas a través del Consorcio
Serra  de  Tramuntana  o  si  será  directamente  el  Ajuntament  quien  habilitará  una  línea  de  ayudas  de
subvenciones para el 2025. Solicita que hayan llegar esta información tanto a la “payesía” como a su grupo.

Por último, pregunta si saben algo del posible funcionario que tenía que venir del Consell para ayudar con
la tramitación de las ayudas.

Resposta del Sr. Mas Sánchez

Este equipo de gobierno escucha al sector y efectivamente ha atendido la petición realizada por ellos para
incluir en la subvención  los vehículos matriculados de segunda mano En este sentido se ha pretendido
enmarcar la subvención en equipamiento con trazabilidad, para su mejor gestión y control.

En cuanto  a la  disminución de la  partida presupuestaria,  como bien se  explicó  a todos los  asistentes
durante la feria de oví i caprí, y como ustedes también  saben, en esta partida, ha habido un ajuste en el
presupuesto de 2024 a lo efectivamente subvencionado en 2023 que fueron 75.000€. 

En  cuanto  a  las  marjades  y  protecciones  diversas  para  las  explotaciones  son  líneas  concretas  de
subvención contempladas de manera tradicional por el Consorcio Serra de Tramuntana, Govern y Consell.

 En referencia al funcionario de la Consellería para ayudar a los payeses,  por razones de eficiencia y
eficacia,  hemos  decidido  que  sea  personal  del  propio  ayuntamiento,  el  que  una  vez  formado  por  la
Consellería, sea el que ayude a los payeses en la tramitación de la subvención,  además mantendremos un
contacto directo de apoyo con el FOGAIBA.

10. Pregunta  efectuada pel Sr. Recasens Oliver.



Se refiere al nuevo concepto de “vacío urbano” en Son Caliu. Señala que desde hace meses se habla de la
degradación del barrio de Son Caliu, no sólo él, sino que le acompaña parte 

de la ciudadanía, lo dice para no ofender al Sr. Tascón. 

El llamado vacío urbano en Son Caliu es muy evidente, el deterioro de la zona y la dejadez municipal no
sabe si son debidos a falta de recursos o de conocimiento, pero entiende que los recursos son los mismos
que había antes. La última vez pasó fotos al concejal de zona de varios puntos y ya comentó que no es su
trabajo como miembro de la oposición el pasarle las fotos y las ubicaciones. Cree que corresponde al
equipo de gobierno que además tiene medios para ello, como pueden ser el personal de Calvià 2000, los
dinamizadores, así como el trabajo propio que pueda hacer el concejal de la zona a través de los contactos
con las diferentes entidades.

A él le corresponde aquí y ahora denunciar la situación que está viviendo Son Caliu y lo hará por zonas con
diferentes preguntas.

Los pavimentos y remates de la zona peatonal de la calle Burgos así como la proliferación de grafitis en el
mobiliario urbano, en señales e incluso en el tronco de una palmera; la falta de mantenimiento de la zona
de césped donde la tierra va ganando terreno y ahora abarca más que el césped; también hay bancos con
las esquinas carcomidas lo que dificulta evidentemente que se puedan utilizar. Pregunta si lo van a arreglar
y cuándo y si tienen algún plan. 

Hace unas semanas apareció una puerta de acceso a un cuadro eléctrico reventada colindando con el
centro comercial Mercadona y la calle Castellón, en esa misma calle un árbol plantado en la legislatura
pasada está cogiendo una inclinación que fácilmente provocará su caída y ustedes no tienen intención por
lo que se ha visto ni de verlo ni de arreglarlo,  para lo que bastaría ponerle unas guías. Les pregunta qué
sistema tienen ustedes para darse cuenta de todos estos desperfectos que no sean las denuncias que les
formula su grupo. 

Todo lo que ha comentado hasta ahora se refiere a un solo espacio que se ha degradado de una manera
abismal en seis meses.

Continua diciendo que ya les comentó las señales que hay torcidas por Son Caliu y encima les hizo un
mapa y un recorrido pero nada, ni así las han arreglado, además de no arreglarlas se van incrementando,
en la  avenida  de  Son Caliu  también hay  señales  desplomadas  y  farolas  fuera  de  normativa,  con los
cajetines abiertos lo que supone un peligro brutal.

En la avenida Son Caliu también hay bloques de aceras sin baldosas en la zona de paso de peatones
dificultando la accesibilidad y hay arbolado público que invade la zona peatonal con lo cual impide que la
ciudadanía pueda ir por la acera. Cuando paseas por Son Caliu ves todas estas cosas que saltan a la vista,
por ello no entiende como no se dan cuenta, al igual es porque no se publican en Facebook, cree que es la
actuación que él tendrá que hacer a partir de ahora,  porque cree utilizan mucho el Facebook en vez de las
reuniones. 

El parque de ocio canino está invadido por hierbas y espigas que, además, pueden hacer daño a nuestros
seres sintientes y a nuestras mascotas y no sólo eso, la rejilla perimetral la han tenido que arreglar los
usuarios con cuerdas, además de que la vegetación está descontrolada, el bebedero está atascado, lo que
provoca que la gravilla esté encharcada de manera permanente y proliferen algas. Espera que no  pongan
glifosato en el bebedero de los canes. Cree que es un tema muy delicado y que requiere de una actuación
urgente, pregunta si lo tratarán como tal.

Hace meses también denunciaron las manchas de grasa en el Paseo Calvià y a día de hoy continúan,
manchas a las que el equipo de gobierno llama: “una mezcla de resina”, sea lo que sea el Paseo continúa
manchado.  Pide que si la empresa subcontratada es la responsable y ha hecho una mala ejecución o ha
tenido  un  accidente  que  se  responsabilice  del  mismo,  lo  que  no  puede  hacerse  es  dejar  el  Paseo
manchado. Si la empresa ha tenido un accidente o un descuido debe asumir su responsabilidad y arreglarlo
o limpiarlo y si en esa parte del Paseo la limpieza no es fácil igual lo que tienen que hacer es sustituirlo.

En relación con la parte eléctrica ya les ha hecho alguna mención y debido a su peligrosidad cuando han
visto que un peligro era inminente no han esperado un pleno y han contactado directamente con el equipo
de gobierno para que pudieran solucionarlo. 



Les recuerda que la coordinación de los contratos públicos es muy importante, hay contratos de jardinería
que están rondando los 3 millones de euros después de una bajada sustancial, pero son 3 millones de
euros. El anterior equipo de gobierno durante más de dos años tuvo contratos  de más de 5 millones de
euros para asfaltado y para lo que podía ser el arreglo de aceras y si no se está encima no se consiguen
los objetivos ni se cumple con el objeto del contrato. Por este motivo les recuerda que en el apartado 6 del
punto dos del  contrato de mantenimiento de alumbrado público se recoge la reposición de los elementos
deteriorados: portezuelas, arquetas y envolvente; y dentro de las funciones de inspección se revisan esos
elementos  que  conforman  las  instalaciones  objeto  del  contrato,  porque  son  muy  peligrosas  al  estar
cargadas de electricidad  y porque puede acceder a ellas cualquier persona o mascota.

Estos elementos dadas sus características pueden tener una vida útil inferior al resto de las instalaciones y
deben prestarles una atención especial, lo que no puede ser es que le digan que no están las piezas; si no
están busquen otras opciones mientras tanto, aunque sea atarlas con bridas o sellarlas,  busquen alguna
fórmula para que la ciudadanía no pueda tener acceso a esos cuadros eléctricos. 

Pone tres ejemplos de cuadros y farolas en este estado. Uno justo al lado del edificio Es Generador que
colinda con un parque infantil, hay una puerta de un cuadro eléctrico destrozada abierta y accesible desde
hace tres semanas; la ya citada del cuadro eléctrico entre Mercadona y la calle Castellón; y en la calle
Burgos ya comentó que había unos cables eléctricos pelados que se han cubierto con un tubo y se habían
enterrado, el tubo vuelve a ser visible y es cuestión de tiempo que eso acabe otra vez como estaba.

Pregunta si van  a pedirle a la empresa que cumpla con el contrato y si van a realizar un seguimiento de
esos contratos,  porque si  como dicen les  preocupan los  vivos cuidado no ocurra  un  accidente  y  nos
quedemos sin alguno de ellos.

Además, en el Paseo de Calvià únicamente en el trozo de Son Caliu faltan más de veinte piedras en un
tramo que puede ser de 850 metros y en vez de reponerlas las están acopiando detrás de un murete,
solicita las repongan en lugar de acopiarlas, no sabe si se   estarán preparando al igual para hacer un
“talayot”.

Siguiendo con los  despropósitos  señala  que hace dos  meses se  quitaron  unos arbustos  que estaban
enfermos o muertos de la calle Burgos, incluso varios vecinos presentaron firmas de queja al Ajuntament
por esta decisión del equipo de gobierno. El problema que vio el equipo de gobierno en esa zona no lo está
viendo en la  colindante calle  Málaga,  calle  que también tiene los  setos enfermos o muertos  y  ahí  se
quedan. Pregunta cuál es el motivo por qué una zona sí y otra zona no,  porque el argumentario que utilizan
se les cae, lo lógico sería que fuese igual para todos. Pregunta  qué tienen pensado para ese espacio en el
que además está el parque infantil.

Les solicita sobre todo que paseen y vivan la zona, aunque eso es complicado.

Pregunta a qué se debe esa falta de mantenimiento, cree que es preocupante y con el glifosato no lo van a
arreglar.  Pregunta si  existe planificación entre las empresas externas y las propias municipales para la
conservación  de los  espacios  públicos  o  funcionan a  golpe  de redes  sociales.  Pregunta  qué medidas
específicas van a tomar para evitar el vacío urbano que además se repite en todo el municipio
 
Les piden que elaboren y ejecuten un plan integral de mantenimiento para el municipio con una proyección
mínima de 3 años que espera sea el tiempo que vayan a estar gobernando. 

Lo de Son Caliu es esperpéntico porque una de las cosas que más se trabajó fue la seguridad vial en Son
Caliu, por ello se prohibió la entrada dentro de la urbanización de tonelajes superiores a las 3’5 toneladas,
se hicieron diferentes actuaciones para asegurar la seguridad de la ciudadanía y fomentar las caminatas,
incluso un acceso al colegio que fuera seguro, para ello se pusieron unas vallas, realizaron todas estas
actuaciones y de repente ahora les ha llegado la información de que van a retirar las limitaciones horarias
para los camiones que suben a la cantera.    

Ante una decisión tan importante les piden que si no está ya tomada, que no saben si lo está, supone que
el concejal les podrá contestar, que se sienten con la comunidad educativa y los padres y las madres que
llevan a sus hijos al colegio. Se está hablando de un interés privado frente a un interés público, recuerda
que su grupo ha estado ocho  años y aguantó la presión. 

Es verdad que hay ahí una empresa privada que necesita tener una explotación, como también lo es que
ahí hay un colegio público y que esos camiones son muy grandes y hay unos horarios específicos en donde
entran y salen los niños. Por ello pregunta si es cierto que van a quitar la limitación de horario para que los



camiones  puedan  pasar,  porque  les  ha  llegado  de  diferentes  personas  que  representan  diferentes
entidades a las que él les da máxima credibilidad. Pregunta si está ya tomada la decisión de primar el
interés particular de una explotación sobre la seguridad de los niños y niñas que van al colegio de Son
Caliu. En el  caso de que la decisión no esté tomada pregunta si van a reunirse con el equipo directivo, con
los padres y los madres, así como con la  ciudadanía de Son Caliu que también utiliza esa calle.

Señala el Sr. Tascón Piña  que contestará a algunas de las preguntas porque ve al Sr. Recasens  muy
alarmado, las otras las contestará por escrito  y, además, porque es un turno de ruegos y preguntas y su
intervención ha durado casi más que el pleno. 

En relación con los  horarios de los camiones señala que no sabe con quién se informan ni con con quién
hablan para decir que van a quitar todos los horarios de los accesos a los camiones. Informa que se ha
reunido con la presidenta de la asociación de vecinos, equipo directivo, coordinadora escoleta,  policía,
empresas explotadoras y algún presidente de las comunidades de vecinos afectadas, para informarles de
que el único horario que se quita es el tercero y se quita de forma experimental, los otros dos se mantienen
y de hecho así figura en la señal de tráfico en la que aparecen dos de los tres horarios.

Resposta del Sr. Tascón Piña

Sr. Recasens,
Ha trasladado al pleno una visión torticera e irreal sobre Son Caliu. Hablar de vacío urbano es una falta de
respeto a los vecinos e incluso a la labor que usted realizó los últimos 4 años.

Es cierto que hay mejoras por realizar en la zona de Son Caliu, y estamos trabajando en ellas, pero no es
menos cierto, que la mayoría de ellas son el resultado de la inoperancia de los últimos 8 años, de los cuáles
usted es uno de los máximos responsables.

A continuación doy respuesta a sus “observaciones”:
● Grafitis:  Efectivamente,  han aparecido nuevos grafitis  en  las  últimas fechas,  sobre  los que estamos
actuando en la medida de nuestras posibilidades. En las imágenes que tiene a continuación podrá observar
cómo la actividad municipal al respecto no tiene nada que ver con sus apreciaciones.

Plaza Miami

Avda. Son Caliu

Aprovecho, para decirle, que no solo actuamos sobre los grafitis recientes sino también sobre aquellos que
han permanecido durante años sin que desde el equipo de gobierno anterior se hiciera alguna acción en
este sentido.

Como ejemplos:
Calle Toledo

Parque infantil Es Generador
Plaza Miami
Calle Miguel Machado (Edificio Olivia)
Caseta campo fútbol 7 Son Caliu
Plaza Nueva Son Caliu
Calle Miguel Machado

● Zona de césped: La actuación está programada para ejecutarla en el momento ideal para la restauración
de las zonas de césped (primavera).
● Restauración de bancos: Se ha realizado la restauración de bancos de diferentes zonas, incluida el tramo
de la zona de Mercadona.
● El árbol “inclinado” al que se refiere, desde el servicio de mantenimiento municipal me trasladan que no
presenta  peligro  actualmente  y  que  las  ataduras  que  usted  menciona  pueden  llegar  a  ser
contraproducentes. No obstante, se realizará el seguimiento oportuno.



● Señales de tráfico:

Respecto a los cajetines de las farolas, ya le informé, que tras la inoperancia de los últimos años, nos
encontramos con un gran número de farolas sin la tapa correspondiente. Esto no sucedía solo en Son
Caliu, sino que dicha deficiencia se replicaba en todo el municipio.
Desde mantenimiento hemos conseguido cubrir un gran porcentaje de las mismas, algunas de ellas con
bridas y continúan trabajando para completar el trabajo que esperamos sea lo antes posible.

● Cuadros:
○  El  de  al  lado del  edificio  de  Es Generador  es  de  GESA y  ya  se  trasladó aviso  para  su  revisión  y
reparación.
○ Entre Mercadona y Calle Castellón: revisada la zona, el departamento de mantenimiento informa que no
consta ninguna puerta de acceso a cuadro eléctrico en mal estado que sea de alumbrado público.
○ Calle Burgos: Ya se actuó sobre esa zona como puede observarse en la imagen. Se trata de cables del
sistema de riego, sólo tienen tensión durante el tiempo de riego (24V).

● Paseo Calvià: La restauración de los muros está programada. Se atenderá cuando las circunstancias lo
permitan.

● Calle Burgos, parque infantil: Como usted sabe, los setos llevaban muertos desde hace años sin que
realizarán sobre ellos  ninguna intervención.  Hasta  el  momento,  se ha  hecho una primera  intervención
eliminando el  90% de los mismos. El  10% restante se ejecutará en el momento que dispongamos del
material  necesario  para  el  cierre  perimetral  del  parque  infantil,  actuación  que  tenemos  pendiente  de
ejecutar.
●  Parque ocio  canino:  El  bebedero  funciona perfectamente.  Actualmente  se  están  realizando mejoras
importantes en el cerramiento del parque.

● Ejemplos de otras actuaciones realizadas:

Parque infantil Es Generador
Bolardos calle Voranova
Calle Miguel Machado (Bolardos)
Calle Puig del Teide (Repintado paso de peatones)
Calle Miguel Machado (reparación piezas marés)

12. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver. 

Señala que se queda asombrado por las respuestas que dan a las preguntas que les formulan, respuestas
que su grupo traslada a la ciudadanía. Formuló una pregunta sobre las luces de navidad y señala que les
pidieron por escrito copia de los informes y comunicaciones con la empresa, no de la empresa, y lo que
hicieron fue darles otra vez el informe de la empresa. 

Por  ello  solicita  nuevamente  les  hagan  llegar  los  informes  técnicos  del  director  del  contrato,  personal
municipal o de los responsables políticos en donde se vea reflejado el incumplimiento de la empresa. Su
grupo es consciente de que la empresa ha incumplido.  

Ante sus preguntas la respuesta que le dieron es: “Tengo constancia que desde mantenimiento ya le han
pasado recientemente un informe con todos los datos técnicos”, cuando lo que le han pasado es el informe
de la empresa. Reitera que él no quiere ese informe, quiere el informe propio municipal y si no lo han
elaborado tienen un problema, no quiere el informe de la empresa en el que dicen que lo ha hecho todo
bien, porque es falso.

Tienen pruebas y fotos, ya le dijo al Sr. Mas  que se las podía dar, el único que se las pidió fue el Sr. Tascón
sobre Son Caliu, sin embargo el Sr. Mas optó por el silencio para contestar lo que le contestaron, por ello



vuelve a reiterar la pregunta, solicita  el informe técnico municipal y las comunicaciones que se puedan
haber mantenido y si no hay un informe técnico espera ver  lo que dicen los responsables políticos.

El Sr. Mas Sánchez aclara que no le ha contestado la empresa, sino un técnico de la casa.

Resposta del Sr. Mas Sánchez

Se revisaron los  sistemas (Urbilux)  para intentar detectar  los posibles fallos  que ustedes alegan y  los
ordenadores  no  tienen  registrado  fallo  alguno  en  la  red  y  además  los  motivos  navideños  estuvieron
colocados a tiempo y en su lugar correspondiente, por lo tanto no se puede iniciar un incumplimiento de
contrato cuando no se tiene constancia de estos.

Si tiene alguna prueba concluyente sobre esto que alega con tanto énfasis, ruego que nos lo haga llegar y
lo estudiaremos.

15. Pregunta efectuada pel Sr. Molina Jiménez.

En la calle Tudor de Son Ferrer, en la calzada hay varios baches que siempre están allí. Junto a la parada
de bus hay una colección de ellos que han sido reparados varias veces por Mantenimiento pero que al cabo
de un día vuelven a hundirse. Pregunta si pueden actuar y reparar dichos baches de forma definitiva y
acabar con las molestias que diariamente provocan.

Resposta del Sr. Thomàs Quetglas

Está reparado provisionalmente, en cuanto esté adjudicado el nuevo contrato de pavimentación le daremos
una solución definitiva.

No obstante, hoy mismo, con un contrato menor, se está reparando el blandón que hay pegado a los
adoquines del paso de cebra.

16. Pregunta  efectuada pel Sr. Molina Jiménez

La Unidad Básica de Salud de Son Ferrer presenta un estado de dejadez y abandono total, sobre todo por
sus exteriores. Falta de pintura en las paredes, hierros oxidados, cristales rotos, cubiertas en mal estado,
jardinería que crece sin control, etc. 

Dado que el equipo de gobierno actual no ha querido seguir adelante con el proyecto de construcción de
una nueva Unidad Básica de Salud tan demandada y necesaria para la zona y para los residentes de Son
Ferrer, pregunta si pueden instar a la Consellería de Salud o a quien corresponda estas competencias, esta
reclamación ciudadana.

Igualmente pregunta si pueden atender y adecentar estas incidencias y poder estar a la misma altura en
servicios que el resto de los núcleos del municipio 

Resposta del Sr. Fuentes Machintosh

En estos momentos estamos elaborando una relación con las deficiencias de esta y de otras unidades
Básicas de Salud del Término, y que haremos llegar a la Consellería.

17. Pregunta efectuada per la Sra. Muñóz Alcaráz

Se ha cambiado la ubicación del mercado semanal de los sábados de Santa Ponça. Pregunta cuál es el
motivo,  si  han consultado con los establecimientos de alrededor antes de realizar el  cambio y si  han
valorado el caos circulatorio que se está originando.



Le consta que a sus compañeros de Santa Ponça les han llegado numerosas quejas tanto por los atascos
que se originan como por la falta de información. 

Igualmente señala que lo que les ha llamado especialmente la atención es que el Equipo de Gobierno, que
hacen uso extensivo de redes sociales, no haya anunciado este cambio. Pregunta el motivo y por qué no lo
han comunicado.

Resposta del Ferrer Gómez

El mercado de Santa Ponsa no ha cambiado de ubicación, lo que se ha hecho ha sido,  ampliar, mejorar y
darle más visibilidad al mercado, el cual, se estaba quedando obsoleto, ningún feriante quería venir, había
muchas renuncias y ahora le hemos dado un gran ambiente a toda la zona, lo que ha generado un aumento
de solicitudes de feriantes.

Tras su afirmación en referencia al caos circulatorio, hemos consultado con la policía si realmente existe el
caos circulatorio al que usted hace referencia, y hemos podido verificar in situ que la situación no difiere
sustancialmente de la existente con anterioridad a las modificaciones realizadas.

No se publicó en redes ya que, tal y como le he dicho, no ha existido tal cambio de ubicación, sino una
ampliación y mejora del mercado.

18.  Pregunta efectuada per la Sra. Muñóz Alcaráz

En el antiguo solar del edificio de Protección Civil de Palmanova, donde el anterior Equipo de Gobierno
tenía la intención de hacer un centro cultural y el actual Equipo de Gobierno no estaba de acuerdo; la valla
que evitaba el acceso al solar se ha volcado hace bastante tiempo y alguien ha aprovechado para dejar una
enorme poda que nadie retira. Pregunta si van a retirarla.

Igualmente pregunta si tienen la intención de retirar la lona que anuncia la próxima construcción del Centro
Cultural.

Resposta del Sr. Mas Sánchez

 Sí a ambas preguntas.

19. Pregunta efectuada per la Sra. Muñóz Alcaráz

Durante  el  mes  de  marzo  han  estado  viendo  como se  realizaba  una obra  de  canalización  de  aguas
residuales y agua potable en uno de los pasajes que va desde la calle Duque de Estremera hasta el Paseo
de la playa de Palmanova, playa de na Nadala. También han visto que se han colocado tres registros justo
encima de la arena.

Pregunta si pueden explicar para qué se ha realizado esa canalización y por qué un mes después de
acabada dicha canalización las sacas con escombros y las barreras de obra siguen allí.

Algunos comerciantes de la zona les han comentado que creen que esa canalización es para instalar un
nuevo chiringuito en la playa. En el caso de ser cierto ¿porqué han optado por autorizar un chiringuito en
una playa que ya cuenta con uno y que además tiene multitud de servicios a escasos metros de la arena?

Igualmente pregunta, en el caso de ser cierto, si han valorado el coste económico que va a suponer para
los establecimientos que llevan toda la vida ahí. ¿Se han reunido con ellos?, ¿les han explicado cuáles son
sus intenciones?, ¿son conscientes de que algunos de los comerciantes que se verían afectados, si eso
fuera así, ni siquiera conocen a su concejal de zona? 

Resposta del Sr. Mas Sánchez



Al concejal de zona lo conocen perfectamente ya que de hecho llevo 28 años trabajando en la zona y ahora
como concejal de zona más. En cuanto a las canalizaciones, efectivamente son para poner un chiringuito
nuevo en la playa el cual tiene todos los permisos de costas y salió a licitación de forma pública junto con el
resto de la playa, Toda la información está disponible en el portal de Contratación del Estado

20. Pregunta  efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez

En relació a les bases de la Gala Jove, Talent Calvià, demana el nombre de participants de Calvià a priori i
la composició dels membres del jurat.

Resposta de la Sra.Tena Iturrizaga

1.-El número de participantes de Calvià en la Gala Talento Joven 2024 fueron 10.

2.-El jurado cualificado, estuvo formado por tres personas:

3. Toño Márquez, Director de la escuela de música de Es Gemi. Músico profesional y colaborador de
diferentes artistas de tirada nacional.

4. Unai Iker Calvo, Profesor de guitarra, productor y compositor, guitarrista de prestigio, residente en
Calvià.

5. Lydia Carrasco Hope, Responsable de Mallorca Live Festival.

22. Pregunta efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez

Al poliesportiu de Peguera hi ha unes milloras ja demanades i en principi a partir del mes de maig s’han de
començar.  Demana  quina  formula  s’emprarà  i  si  es  contractarà  una  empresa  externa  o  es  farà  amb
personal de la casa. Igualment demana si el termini d’execució serà de dos mesos.

Per un altre banda, en el mes de setembre es va demanar que s’arreglàs la il·luminació d’aquest camp de
futbol, no obstant, no hi ha hagut cap canvi.

Resposta del Sr. Tascón Piña

Efectivament, en aquest poliesportiu, com en la resta d'instal·lacions esportives municipals hi ha pendent un
nombre important de millores a causa de la falta d'execució de les mateixes realitzades en els últims anys.

Lamentablement,  hi  ha  qüestions primordials  que estem intentant  resoldre  i  els  esforços  de  les  quals
retarden poder escometre un gran nombre d'actuacions que tenim llistades i  l'execució de les quals es
programarà una vegada resolguem les actuacions prioritàries.

Respecte al poliesportiu de Paguera, desconec a quines actuacions es refereix quan diu que està previst
iniciar el mes de maig pel que no li puc confirmar si aquestes actuacions es duran a terme pel personal de
manteniment ICE o a través de contractació externa.

Quant  a  la  il·luminació  del  camp de  futbol,  es  precisa  una  actuació  integral,  com succeeix  en  altres
instal·lacions. La idea és canviar a focus led. Aquesta actuació, igual que de la resta d'instal·lacions es
realitzarà tan aviat com sigui possible.

24. Pregunta efectuada per la Sra. Portells Sabater

Demana perquè diuen a la convocatòria i bases reguladores de les subvencions per a les festes que la
cavalcada únicament es podrà celebrar la nit del 5 de gener. No sap si no han pensat amb el nucli de
Peguera que normalment es fa el dia 6 al matí.



Resposta del Sr. Fuentes Mackintosh

En la bases indica: “També será subvencionable l'organització i execució de les Cavalcades dels Reis Mags
de Calvià Vila. Es Capdellà i Paguera, nuclis del municipi amb tradició arrelada i continuada, desenvolupant
l'espectacle de l´arribada dels Reis Mags i posant en escena diferents actes de la cavalcada real…… “

25. Pregunta  efectuada per la Sra. Portells Sabater

Com a proposta dels veïnats, vista la dificultat que tenen els camions per fer la volta, sobretot els que
surten del supermercat “Cidon”. Demana si podrán eliminar una plaça d’aparcament en el carrer de les
flors, és a dir, el cantó del carrer Japó i el carrer Flors.

Resposta del Sr. Mas Sánchez

Estudiarem la seva proposta.

26. Pregunta efectuada per la Sra. Portells Sabater

Segons sol·licitud de veïns del carrer Miquel de Cervantes i Benito J. Feijoo, el solar annexe al restaurant
Delfinos està ple de mates i herbes seques amb un greu perill d’incendi, igualment està ple de rates.

Demana si poden instar al propietari del solar a que esbrossi i desratitzi el solar.

Resposta del Sr. Thomás Quetglas

S'ha tractat  de  contactar  amb la  propietat  (a  través del  contacte  telefònic  de  les  tanques  publicitàries
situades  en  el  solar)  a  fi  de  transmetre-li  l'obligatorietat  de  mantenir  la  seva  propietat  en  correctes
condicions higienicosanitàries.

Passats 15 dies, i davant la impossibilitat de contactar amb la propietat, s'ha procedit a emetre informe
tècnic per a iniciar un procediment d'Ordre d'Execució i instar a actuar. En cas que la propietat no dugui a
terme les actuacions sol·licitades en els terminis establerts, es donarà trasllat de l'expedient al departament
d'Inspeccions i infraccions per a procedir a imposar les multes coercitives corresponents.

Atès que no hi ha més assumptes per tractar, a les tretze hores i quaranta minuts del dia de la data, 
s’aixeca la sessió, de la qual jo, com a secretària, estenc aquesta acta.

La secretària accidental pd.,                                                                  El batle,


